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Aleksandra Kokaj, Présidente/De Voorzitster, ;
Boris Dilliès, Bourgmestre/Burgemeester ;
Thibaud Wyngaard, Jonathan Biermann, Maëlle De Brouwer, Carine Gol-Lescot, Perrine Ledan,
Valentine Delwart, François Jean Jacques Lambert, Daniel Hublet, Echevin(s)/Schepen(en) ;
Eric Sax, Marc Cools, Béatrice Fraiteur, Emmanuel De Bock, Jean-Luc Vanraes, Jérôme Toussaint,
Pierre Desmet, Bernard Hayette, Kathleen Delvoye, Serge Minet, Diane Culer, Marion Van Offelen,
Stefan Cornelis, Odile Margaux, Lise Goetghebuer, Laurence Anne Vandeputte, Valérie Gillès de
Pelichy, Vanessa Issi, Michel Cohen, Cécile Egrix, Blaise Godefroid, Aurélie Czekalski, Caroline Van
Neste, Nicolas Clumeck, Chiraz El Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Yaël Ariane Nour Haumont,
Cédric Didier Norré, Hans Marcel Joos Van de Cauter, Michel Bruylant, Patrick Zygas, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Laurence Vainsel, Secrétaire communale/Gemeentesecretaris.

 
Joëlle Maison, Céline Fremault, Conseiller(s) communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden).

Ouverture de la séance à 18:10
Opening van de zitting om 18:10

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING
 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

LA TOTALITE DE LA SEANCE SE TIENT EN VIDEOCONFERENCE PAR
ZOOM.

Le Conseil est informé.

DE GEHELE ZITTING VERLOOPT VIA VIDEOCONFERENTIE (ZOOM).

De Raad wordt geïnformeerd.

 

 

COVID-19.- Décisions adoptées par le Collège échevinal sur base de l’arrêté de
pouvoirs spéciaux.

Le Conseil,
Vu l’ arrêté de pouvoirs spéciaux n° 2020/003 relatif au fonctionnement des organes
communaux dans le cadre de la crise sanitaire COVID-19 adopté par le Gouvernement de
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la Région de Bruxelles-Capitale le 6 avril 2020 et publié au Moniteur belge du 15 avril
2020;
Considérant qu’en vertu de ce texte législatif, l’ensemble des compétences  du Conseil
communal telles que fixées par la nouvelle loi communale peuvent être exercées par le
Collège des Bourgmestre et échevins en vue d’assurer la continuité du service public, ce
uniquement dans la mesure où l’urgence de son action et l’impérieuse nécessité sont
motivées au regard de la crise sanitaire du COVID-19 et ce, pour une durée de 60 jours à
compter du 16 mars 2020;
Que les décisions adoptées par le Collège Echevinal sur base de l’arrêté de pouvoirs
spéciaux susmentionné  doivent être transmises hebdomadairement, pour information, au
Conseil communal;
Considérant que de plus, en vertu de l’article 2, alinéa 2 dudit arrêté de pouvoir spéciaux,
ces décisions doivent faire l’objet, pour confirmation, d’un point à l’ordre du jour du
Conseil communal;
Qu’à défaut, les décisions concernées cesseront leurs effets;
Considérant que les décisions suivantes doivent dès lors faire l’objet d’une confirmation
par la Conseil communal :
 
- Collège du 21 avril 2020

Personnel.- COVID-19.- Prestations de certains agents du service Vert.

- Collège du 30 avril 2020

COVID-19.- Subside exceptionnel aux associations de commerçants uccloises.-
Accord de principe.- Engagement de la dépense.

Prévention.- Adaptation des horaires d'ouverture des espaces verts durant les mois
de mai et juin 2020.

- Collège du 5 mai 2020

Ecoles communales.- Animateurs de garderie.- Mesures dans le cadre de COVID-
19.

- Collège du 12 mai 2020

COVID-19.- Gestion du stationnement payant.- Soutien aux commerçants dans le
cadre de la crise sanitaire due à la propagation du coronavirus.- Passage du 1/4h à
1/2h gratuite.- Modification de 404 horodateurs.- Engagement de la dépense.-
Accord de principe.

Ecoles communales.- Services de garderie et de surveillance du midi.- Mesures
dans le cadre du COVID-19.

 
Considérant que les décisions précitées adoptées par le Collège des Bourgmestre et
Echevins en lieu et place du Conseil communal ont été prises en vue d’uniquement assurer
la continuité du service public durant la crise sanitaire due au COVID-19 que nous
connaissons actuellement;
Que l’urgence de l’action du Collège échevinal et son impérieuse nécessité sont motivées
au regard de cette crise sanitaire sans précédent,
 

• 

• 

• 

• 

• 

• 
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Décide :
- de prendre connaissance de ces décisions inscrites à la séance du Conseil communal de
ce jour;
- de confirmer les décisions précitées.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

COVID-19 - Beslissingen genomen door het Schepencollege op basis van
bijzonderemachtenbesluit.

De Raad,
Gelet op het volmachtbesluit nr. 2020/003 betreffende de werking van de gemeentelijke
organen in het kader van de gezondheidscrisis COVID-19, goedgekeurd door de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering op 6 april 2020 en gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van
15 april 2020;
Overwegende dat krachtens deze wetgevende tekst alle bevoegdheden van de gemeenteraad
zoals bepaald door de nieuwe gemeentewet uitgeoefend kunnen worden door het college
van burgemeester en schepenen om de doorlopende openbare dienstverlening te
verzekeren, enkel indien de hoogdringendheid van zijn actie en de absolute noodzaak
gemotiveerd worden ten aanzien van de gezondheidscrisis COVID-19, en voor een duur
van 60 dagen te rekenen vanaf 16 maart 2020;
Dat de beslissingen die door het schepencollege goedgekeurd werden op basis van het
voornoemde volmachtbesluit wekelijks ter informatie aan de gemeenteraad bezorgd
moeten worden;
Overwegende bovendien dat deze beslissingen krachtens artikel 2, 2e lid van dit
volmachtbesluit ter bevestiging het voorwerp moeten uitmaken van een punt op de agenda
van de gemeenteraad; dat bij gebrek de betrokken beslissingen buiten werking treden;
Overwegende dat de volgende beslissingen bijgevolg bevestigd moeten worden door de
gemeenteraad :
 
- College van 21 april 2020

Personeel.- COVID-19.- Prestaties van bepaalde ambtenaren van de Groendienst.

- College van 30 april 2020

COVID-19.- Buitengewone toelage aan de Ukkelse handelaarsverenigingen.-
Principieel akkoord.- Vastlegging van de uitgave.

Preventie.- Aanpassing van de openingsuren van de groene ruimten tijdens de
maanden mei en juni 2020.

- College van 5 mei 2020

Gemeentescholen.- Kinderopvang.- Maatregelen in het kader van COVID-19

- College van 12 mei 2020

COVID-19.- Beheer van het betalend parkeren.- Steun aan de handelaars in het
kader van de coronacrisis.- Overstap van 1/4u naar 1/2u gratis parkeren.-
Aanpassing van 404 parkeerautomaten.- Vastlegging van de uitgave.- Principieel
akkoord.

• 

• 

• 

• 

• 
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Gemeentescholen.- Kinderopvang en middagtoezicht.- Maatregelen in het kader
van COVID-19.

 
Overwegende dat de voornoemde beslissingen die door het college van burgemeester en
schepenen goedgekeurd werden in plaats van de gemeenteraad enkel genomen werden om
de doorlopende openbare dienstverlening te verzekeren tijdens de gezondheidscrisis
COVID-19 die we momenteel doormaken; dat de hoogdringendheid van de actie van het
schepencollege en de absolute noodzaak gemotiveerd zijn ten aanzien van deze nooit
eerder geziene gezondheidscrisis;
 
Beslist :
- kennis te nemen van deze beslissingen die opgenomen werden in de zitting van de
gemeenteraad van vandaag;
- de voornoemde beslissingen te bevestigen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

 

Marchés publics.- Nouvelle loi communale, article 234, § 3.- Prise pour information
des décisions du Collège échevinal.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234, § 3 et 236,
Prend pour information les décisions du Collège des Bourgmestre et échevins suivantes :
- 21 avril 2020 - Achat de mobilier urbain - 67.174 € (T.V.A. comprise) - Articles
421/741-51/58, 421/744-98/95 et 875/741-52/58 - Fonds de réserve;
- 21 avril 2020 - Eglise Saint-Job - Rénovation des peintures intérieures (partielles) -
Approbation du dépassement de 7.181,35 € (T.V.A. comprise) - Article 790/724-60/85
- Fonds de réserve;
- 21 avril 2020 - Matériel et équipement de musique 2020 - 15.000 € (T.V.A. comprise) -
Articles 734/744-98/40 et 75102/744-98/40 - Fonds de réserve;
- 28 avril 2020 - Institut communal professionnel des Polders - Travaux complémentaires
(toiture - terrasse – ateliers) - 50.000 € (T.V.A. comprise) - Article 75102/724-60/85 -
Fonds de réserve;
- 28 avril 2020 - Maison des Arts - Remplacement éclairage des salles - 36.300 € (T.V.A.
comprise) - Article 762/724-60/85 - Fonds de réserve;
- 28 avril 2020 - Ecole des Ecureuils - Travaux d'égouttage - 15.694,01 € (T.V.A.
comprise) - Article 722/724-60/85 - Fonds de réserve;
- 28 avril 2020 - Achat d'une petite balayeuse multifonctions 1 M³ - 168.000 € (T.V.A.
comprise) - Article 875/743-53/58 - Fonds de réserve;
- 28 avril 2020 - Achat, livraison et installation d'une sauteuse basculante - 6 294,48 €
(T.V.A. comprise) - Article 722/744-51/40 - Fonds de réserve;
- 28 avril 2020 - Matériel et équipement de gymnastique 2020 - 5.950 € (T.V.A. comprise)
- Articles 721/744-98/40, 722/744-98/40 et 75102/744-98/40 - Fonds de réserve;
- 5 mai 2020 - Ecoles de Messidor, de Verrewinkel et crèche du Globe - Sécurisation des
accès - 37.605,25 € (T.V.A. comprise) - Article 84401/724-60/85 - Fonds de réserve;
- 5 mai 2020 - Ecole du Homborch - Rénovation des sanitaires de la cour des primaires -

• 
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Approbation de la dépense supplémentaire de 8.816,55 € - Article 722/724-60/85 - Fonds
de réserve;
- 5 mai 2020 - Ecole du Longchamp - Installation d'un nouveau préau - 32.000 € (T.V.A.
comprise) - Article 722/723-60/96;
- 12 mai 2020 - Réfection de voiries en pavés - 134.743,12 € (T.V.A. comprise) - Article
421/731-60/82 - Emprunt;
- 12 mai 2020 - Réfection des trottoirs de l'école des Eglantiers - 69.275,83 € (T.V.A.
comprise) - Article 421/731-60/82 - Emprunt;
- 12 mai 2020 - Ecole du Longchamp - Traitement humidité bâtiment Direction - 54.928,51
€ (T.V.A. comprise) - Article 722/724-60/85 - Fonds de réserve;
- 12 mai 2020 - Matériel électrique 2020 - 9.500 € (T.V.A. comprise) - Articles 722/744-
98/40, 75101/744-98/40, 84401/744-51/58 et 84402/744-98/40 - Fonds de réserve;
- 19 mai 2020 - Ecole de Calevoet - Réfection de la chaufferie - 40.981,57 € (T.V.A.
comprise) - Article 722/724-60/85;
- 19 mai 2020 - Aménagement des abords du Kauwberg - Exercice 2014 - Approbation de
la dépense supplémentaire de 148.158,99 € (T.V.A. comprise) - Article 421/731-60/82 -
Emprunt.

Le Conseil prend connaissance.

Overheidsopdrachten.- Nieuwe gemeentewet, artikel 234, § 3.- Kennisneming van
beslissingen van het Schepencollege.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 234, § 3 en 236,
Neemt kennis van de volgende beslissingen van het college van burgemeester en schepenen
:
- 21 april 2020 - Aankoop van stadsmeubilair - 67.174 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikels
421/741-51/58, 421/744-98/95 en 875/741-52/58 - Reservefonds;
- 21 april 2020 - Kerk van Sint-Job - Binnenschilderwerken gedeeltelijke renovatie -
Goedkeuring van de overschrijding van de uitgave met 7.181,35 € (B.T.W. inbegrepen) -
Artikel 790/724-60/85 - Reservefonds;
- 21 april 2020 - Muziekmaterieel en -uitrusting 2020 - 15.000 € (B.T.W. inbegrepen) -
Artikels 734/744-98/40 en 75102/744-98/40 - Reservefonds;
- 28 april 2020 - Institut communal professionnel des Polders - Bijkomende werken
(dakbedekking - terras - ateliers) - 50.000 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 75102/724-
60/85 - Reservefonds;
- 28 april 2020 - Ecole des Arts - Vervanging van de verlichting van de zalen - 36.300 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 762/724-60/85 - Reservefonds;
- 28 april 2020 - Ecole des Ecureuils - Rioleringswerken - 15.694,01 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85 - Reservefonds;
- 28 april 2020 - Aankoop van een kleine multifunctionele veegmachine 1 M³ - 168.000 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 875/743-53/58 - Reservefonds;
- 28 april 2020 - Aankoop, levering en plaatsing van een kantelende braadpan - 6 294,48 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/744-51/40 - Reservefonds;
- 28 april 2020 - Turnmateriaal en -uitrusting 2020 - 5.950 € (B.T.W. inbegrepen) -
Artikels 721/744-98/40, 722/744-98/40 en 75102/744-98/40 - Reservefonds;
- 5 mei 2020 - Scholen Messidor, Verrewinkel en kinderdagverblijf Globe - Beveiliging
van de toegangen - 37.605,25 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 84401/724-60/85 -
Reservefonds;
- 5 mei 2020 - School Homborch - Renovatie van het sanitair op de speelplaats van lagere
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schoolgedeelte - Goedkeuring van de bijkomende uitgave van 8.816,55 € - Artikel
722/724-60/85 - Reservefonds;
- 5 mei 2020 - School Longchamp - Bouwen van een nieuwe overdekte speelplaats -
32.000 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/723-60/96 - Reservefonds;
- 12 mei 2020 - Herstelling van de wegbedekkingen in keien - 134.743,12 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 421/731-60/82 - Lening;
- 12 mei 2020 - Herstelling van de voetpaden aan de school Eglantiers - 69.275,83 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 421/731-60/82 - Lening;
- 12 mei 2020 - School Longchamp - Vochtbehandeling directiegebouw - 54.928,51 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85 - Reservefonds;
- 12 mei 2020 - Elektriciteitsmateriaal 2020 - 9.500 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikels
722/744-98/40, 75101/744-98/40, 84401/744-51/58 en 84402/744-98/40 - Reservefonds;
- 19 mei 2020 - School van Calevoet - Herstelling van de verwarming - 40.981,57 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 722/724-60/85;
- 19 mei 2020 - Inrichting van de omgeving van de Kauwberg - Dienstjaar 2014 - Goedkeuring
van de bijkomende uitgave van 148.158,99 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 421/731-60/82 -
Lening.

De Raad neemt kennis.

 

 

Approbation des registres des séances des Conseils communaux des 19 décembre
2019 et 23 janvier 2020.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Goedkeuring van het registers van de zittingen van de Gemeenteraad van 19
december 2019 en 23 januari 2020.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

 

Brutélé.- Assemblée générale ordinaire du 16 juin 2020.

Le Conseil, 
Attendu que Brutélé tiendra le mardi 16 juin 2020, une assemblée générale ordinaire,
Que compte tenu des mesures sanitaires actuelles, cette assemblée se déroulera
conformément aux dispositions prévues par l'Arrêté du gouvernement wallon de pouvoirs
spéciaux n° 32, c.à.d. sans présence physique,
Décide  :
- de marquer son accord, à l'unamité, sur l'ordre du jour de l'Assemblée générale ordinaire
de Brutélé du 16 juin 2020 ainsi que sur chaque rapport :

rapport A (rapport d'activité);

rapport B (rapport de gestion);

rapport C (rapport de rémunération);

• 
• 
• 
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rapport D (rapport du Collège des réviseurs);

rapport E (approbation du bilan et des comptes de résultats au 31 décembre 2019 -
affectation du résultat);

décharge au Collège des réviseurs pour l'exercice 2019;

décharge aux administrateurs pour l'exercice 2019;

- de ne pas désigner un représentant à cette assemblée générale.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Brutélé.- Gewone algemene vergadering van 16 juni 2020.

De Raad,
Aangezien Brutélé op dinsdag 16 juni 2020 een gewone algemene vergadering organiseert,
Dat, gelet op de huidige sanitaire maatregelen, deze vergadering zal gehouden worden
overeenkomstig de bepalingen voorzien in de "Arrêté du gouvernement wallon de pouvoirs
spéciaux n° 32", t.t.z. zonder fysieke aanwezigheid,
Beslist  :
- de agenda, alsmede alle rapporten van de gewone algemene vergadering unaniem goed te
keuren  :

verslag A (activiteitenverslag);

verslag B (beheersverslag);

verslag C (vergoedingen);

verslag D (verslag van het College van revisoren);

verslag E (goedkeuring van de balans en de resultatenrekeningen op 31 december
2019 - bestemming van het resultaat);

kwijting aan het College van revisoren voor het dienstjaar 2019;

kwijting aan de bestuurders voor het dienstjaar 2019;

- niemand aan te stellen als vertegenwoordiger voor deze algemene vergadering.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
AGO_Juin 2020_convocations.pdf, Arrêté du Gouvernement wallon de pouvoirs spéciaux
n° 32 - tenues réunions intercom.pdf

 

 

Intercommunale Vivaqua.- Assemblée générale extraordinaire du 4 juin 2020.-
Modification des statuts.- Mandat.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale du 24 juin 1988, notamment l'article 117 relatif aux
compétences du Conseil communal et ses modifications ultérieures;
Vu la loi du 29 juillet 1991 relative à la motivation formelle des actes administratifs et ses

• 
• 

• 
• 

• 
• 
• 
• 
• 

• 
• 
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modifications ultérieures;
Vu les décret et ordonnance conjoints du 16 mai 2019 de la Région de Bruxelles-Capitale,
la Commission communautaire commune et la Commission communautaire française
relatifs à la publicité de l'administration dans les institutions bruxelloises;
Vu l'ordonnance du 14 mai 1998 organisant la tutelle administrative sur les communes de
la Région de Bruxelles-Capitale et ses modifications ultérieures;
Vu l’ordonnance du 5 juillet 2018 relative aux modes spécifiques de gestion communale et
à la coopération intercommunale;
Vu le nouveau Code des sociétés et des associations du 23 mars 2019;
Vu l’obligation de VIVAQUA de modifier ses statuts sociaux tenant compte :
 

de l’article 100 de l’ordonnance du 5 juillet 2018 précitée imposant aux
intercommunales de mettre leurs statuts en conformité avec l’ordonnance et de se
conformer aux autres obligations établies par celle-ci dans un délai maximal de 24
mois à dater de l'entrée en vigueur de la présente ordonnance à savoir avant le 1er
septembre 2020;

d’une mise en en conformité avec les nouvelles règles imposées par le nouveau
Code des Sociétés et des associations;

de quelques adaptations de forme et de simplification administrative;

Vu le projet de statut reprenant les modifications proposées;
Vu la convocation à l'assemblée générale extraordinaire de VIVAQUA et l'ordre du jour y
annexé;
Sur proposition du collège échevinal,
 
Décide :
Article 1 : d'approuver le projet des nouveaux statuts de VIVAQUA tel qu'annexé à la
convocation à l'assemblée générale extraordinaire du 4 juin 2020;
Article 2 : de mandater Mme Marion Van Offelen, conseillère communale, porteuse de
l'ensemble des voix de la Commune d'Uccle :
- au sein de l'assemblée générale extraordinaire de VIVAQUA aux fins de voter
conformément à la décision prise à l'article 1,
- au sein de l'assemblée générale ordinaire de VIVAQUA qui précède l'assemblée
extraordinaire.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Intercommunale Vivaqua.- Buitengewone algemene vergadering van 4 juni 2020.-
Wijziging van de statuten.- Mandaat.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet van 24 juni 1988, met name artikel 117 betreffende de
bevoegdheden van de gemeenteraad en de latere wijzigingen ervan;
Gelet op de wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motivering van de
bestuurshandelingen en de latere wijzigingen ervan;
Gelet op het gezamenlijk decreet en ordonnantie van 16 mei 2019 van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest, de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie en de Franse

• 

• 

• 
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Gemeenschapscommissie betreffende de openbaarheid van bestuur bij de Brusselse
instellingen;
Gelet op de ordonnantie van 14 mei 1998 houdende regeling van het administratief toezicht
op de gemeenten van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de latere wijzigingen ervan;
Gelet op de ordonnantie van 5 juli 2018 betreffende de specifieke gemeentelijke
bestuursvormen en de samenwerking tussen gemeenten;
Gelet op het nieuwe Wetboek van Vennootschappen en Verenigingen van 23 maart 2019;
Gelet op de verplichting van VIVAQUA om zijn statuten te wijzigen om rekening te
houden met :
 

artikel 100 van voornoemde ordonnantie van 5 juli 2018 dat de intercommunales
verplicht hun statuten in overeenstemming te brengen met de ordonnantie en zich te
houden aan de overige verplichtingen die deze oplegt binnen een maximale termijn
van 24 maanden na de inwerkingtreding van deze ordonnantie, d.w.z. vóór
1 september 2020;

de nieuwe regels die worden opgelegd door het nieuwe Wetboek van
Vennootschappen en Verenigingen;

enkele aanpassingen qua vorm en met het oog op administratieve
vereenvoudiging;

Gelet op het ontwerp van de statuten met daarin de voorgestelde wijzigingen;
Gelet op de oproeping voor de buitengewone zitting van de Algemene Vergadering van
VIVAQUA en de bijgevoegde agenda;
Op voorstel van het College van Burgemeester en schepenen,
 
Besluit :
Artikel 1 : om het ontwerp van de nieuwe statuten van VIVAQUA goed te keuren, zoals
het bij de oproeping voor de buitengewone zitting van de Algemene Vergadering van 4
juni 2020 werd gevoegd;
Artikel 2 : de gemeentelijke vertegenwoordiger, Mevr. Marion Van Offelen, raadslid,
drager van alle stemmen van de Gemeente Ukkel :
- volmacht te geven om in de buitengewone Algemene Vergadering van VIVAQUA om
haar stem uit te brengen overeenkomstig het in artikel 1 genomen besluit.
- volmacht te geven voor de gewone Algemene Vergadering van VIVAQUA die
voorafgaat aan de buitengewone vergadering.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

8 annexes / 8 bijlagen
2. STATUTS SOCIAUX VIVAQUA modifications 2020 version CA mars 2020 NL.pdf, 3.
Modifications des statuts sociaux. note explicative.pdf, 4. Rapport CA 25 mars 2020
modifications statutaires NL.pdf, 4. Rapport CA 25 mars 2020 modifications
statutaires.pdf, 3. Modifications des statuts sociaux. note explicative NL - 2.pdf, 1.
STATUTS SOCIAUX VIVAQUA 2018 NL.pdf, 1. STATUTS SOCIAUX VIVAQUA 2018
FR.pdf, 2. STATUTS SOCIAUX VIVAQUA modifications 2020 version CA mars 2020.pdf

 

 

• 

• 

• 
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28.05.2020/A/0007 Sibelga.- Assemblée générale extraordinaire du 16 juin 2020.- Modification des
statuts.

Le Conseil,
Vu l’ordonnance du 5 juillet 2018 relative aux modes spécifiques de gestion communale et
à la coopération intercommunale;
Vu les statuts coordonnés de Sibelga et en particulier l'article 40;
Considérant l’ordonnance précitée qui impose des modifications statutaires pour
l'intercommunale Sibelga, ainsi qu'une mise en conformité de ses statuts dans un délai
maximal de 24 mois à dater de son entrée en vigueur (soit une mise en conformité au plus
tard pour le 1er septembre 2020);
Considérant également l'entrée en vigueur du nouveau Code des Sociétés et des
associations (CSA) qui implique également des modifications statutaires pour Sibelga;
Considérant qu'à l'occasion de ces modifications statutaires rendues obligatoires par les
législations précitées, il est également proposé de mettre l'objet social en conformité avec
les activités régulées et non régulées de Sibelga,
Décide :
- d'approuver les modifications des statuts de Sibelga telles qu'adressées par
l'Intercommunale en date du 16 avril 2020 au Collège des Bourgmestre et Echevins et en
particulier la modification de l'objet social de Sibelga, en vue de leur entrée en vigueur au
jour de leur approbation par l'assemblée générale de la société;
- de désigner MM. Jérôme Toussaint et Blaise Godefroid, conseillers communaux, délégué
et délégué adjoint, afin de représenter la Commune lors de l'Assemblée générale
extraordinaire du 16 juin 2020 qui se tiendra devant notaire.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Sibelga.- Buitengewone algemene vergadering van 16 juni 2020.- Wijziging van de
statuten.

De Raad,
Gelet op de ordonnantie van 5 juli 2018 betreffende de specifieke gemeentelijke
bestuursvormen en de samenwerking tussen gemeenten,
Gelet op de gecoördineerde statuten van Sibelga en in het bijzonder artikel 40;
Overwegende dat de voornoemde ordonnantie statutenwijzigingen oplegt aan de
intercommunale Sibelga en bepaalt dat Sibelga haar statuten conform moet maken binnen
een maximumtermijn van 24 maanden te rekenen vanaf de invoegetreding (d.w.z. ten
laatste op 1 september 2020);
Gezien eveneens de invoegetreding van het nieuwe Wetboek van vennootschappen en
verenigingen (WVV) dat ook statutenwijzigingen voor Sibelga inhoudt;
Overwegende dat in het kader van deze verplichte statutenwijzigingen op grond van de
voornoemde wetgeving, er ook wordt voorgesteld om het maatschappelijk doel in
overeenstemming te brengen met de gereguleerde en niet-gereguleerde activiteiten van
Sibelga,
Beslist :
- tot goedkeuring van de wijzigingen van de Sibelga-statuten zoals die voorgesteld zijn
door de intercommunale op 16 april 2020 aan het College van Burgemeester en schepenen
en in het bijzonder van de wijziging van het maatschappelijk doel van Sibelga, met het oog
op de invoegetreding de dag van hun goedkeuring door de algemene vergadering van de
onderneming;
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28.05.2020/A/0008

- de hh. Jérôme Toussaint en Blaise Godefroid, gemeenteraadsleden, afgevaardigde en
adjunct-afgevaardigde aan te stellen om de gemeente te vertegenwoordigen tijdens de
Bijzondere algemene vergadering van 16 juni 2020 die in aanwezigheid van een notaris
wordt gehouden.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

9 annexes / 9 bijlagen
SGA - 1. Modifications statutaires - Présentation - AGE 2020.06.16 FR.pdf, SGA - 4.
Modifications statutaires - Projet de délibération - AGE 2020.06.16 NL.pdf, Ordre du jour
AGE Sibelga.pdf, SGA - Modifications statutaires - Note - AGE 2020.06.16 NL V2.pdf,
SGA - 3. Modifications statutaires -Version comparée - AGE 2020.06.16 FR.pdf, SGA - 4.
Modifications statutaires - Projet de délibération - AGE 2020.06.16 FR.pdf, SGA -
Modifications statutaires - Note - AGE 2020.06.16 FR V2.pdf, SGA - 1. Modifications
statutaires - Présentation - AGE 2020.06.16 NL.pdf, SGA - 3. Modifications statutaires -
Version comparée - AGE 2020.06.16 NL.pdf

 

 

Interfin.- Assemblée générale extraordinaire du 16 juin 2020.- Modification des
statuts.

Le Conseil,
Vu l’ordonnance du 5 juillet 2018 relative aux modes spécifiques de gestion communale et
à la coopération intercommunale;
Vu les statuts coordonnés d’Interfin et en particulier l'article 36;
Considérant l’ordonnance précitée qui impose des modifications statutaires pour
l'intercommunale Interfin, ainsi qu'une mise en conformité de ses statuts dans un délai
maximal de 24 mois à dater de son entrée en vigueur (soit une mise en conformité au plus
tard pour le 1er septembre 2020);
Considérant également l'entrée en vigueur du nouveau Code des Sociétés et des
associations (CSA) qui implique également des modifications statutaires pour Interfin;
Considérant qu'à l'occasion de ces modifications statutaires rendues obligatoires par les
législations précitées, il est également proposé de mettre l'objet social en conformité avec
les activités régulées et non régulées de d’Interfin,
Décide :
- d'approuver les modifications des statuts d’Interfin telles qu'adressées par
l'Intercommunale en date du 16 avril 2020 au Collège des Bourgmestre et Echevins et en
particulier la modification de l'objet social d’Interfin, en vue de leur entrée en vigueur au
jour de leur approbation par l'assemblée générale de la société;
- de désigner MM. Jérôme Toussaint et Blaise Godefroid, conseillers communaux, délégué
et délégué adjoint, afin de représenter la Commune lors de l'Assemblée générale
extraordinaire du 16 juin 2020 qui se tiendra devant notaire.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Interfin.- Buitengewone algemene vergadering van 16 juni 2020.- Wijziging van de
statuten.
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De Raad,
Gelet op de ordonnantie van 5 juli 2018 betreffende de specifieke gemeentelijke
bestuursvormen en de samenwerking tussen gemeenten,
Gelet op de gecoördineerde statuten van Interfin en in het bijzonder artikel 36;
Overwegende dat de voornoemde ordonnantie statutenwijzigingen oplegt aan de
intercommunale Interfin en bepaalt dat Interfin haar statuten conform moet maken binnen
een maximumtermijn van 24 maanden te rekenen vanaf de invoegetreding (d.w.z. ten
laatste op 1 september 2020);
Gezien eveneens de invoegetreding van het nieuwe Wetboek van vennootschappen en
verenigingen (WVV) dat ook statutenwijzigingen voor Interfin inhoudt;
Overwegende dat in het kader van deze verplichte statutenwijzigingen op grond van de
voornoemde wetgeving, er ook wordt voorgesteld om het maatschappelijk doel in
overeenstemming te brengen met de gereguleerde en niet-gereguleerde activiteiten van
Interfin,
Beslist :
- tot goedkeuring van de wijzigingen van de Interfin-statuten zoals die voorgesteld zijn
door de intercommunale op 16 april 2020 aan het College van Burgemeester en schepenen
en in het bijzonder van de wijziging van het maatschappelijk doel van Interfin, met het oog
op de invoegetreding de dag van hun goedkeuring door de algemene vergadering van de
onderneming;
- de hh. Jérôme Toussaint en Blaise Godefroid, gemeenteraadsleden, afgevaardigde en
adjunct-afgevaardigde aan te stellen om de gemeente te vertegenwoordigen tijdens de
Bijzondere algemene vergadering van 16 juni 2020 die in aanwezigheid van een notaris
wordt gehouden.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

8 annexes / 8 bijlagen
Agenda BAG Interfin.pdf, IFIN - 3. Modifications statutaires - Projet de délibération -
AGE 2020.06.16 FR.pdf, IFIN - 1. Modifications statutaires - Présentation - AGE
2020.06.16 NL.pdf, Ordre du jour AGE Interfin.pdf, IFIN - 1. Modifications statutaires -
Présentation - AGE 2020.06.16 FR.pdf, IFIN - 3. Modifications statutaires - Projet de
délibération - AGE 2020.06.16 NL.pdf, IFIN - 2. Modifications statutaires - Version
comparée - AGE 2020.06.16 NL.pdf, IFIN - 2. Modifications statutaires - Version
comparée - AGE 2020.06.16 FR.pdf

 

 

A.S.B.L. La Ferme Rose.- Démission d'un administrateur.- Remplacement.

Le Conseil,
Attendu que par mail du 17 avril 2020, Mme Andrea Grebori, présente sa démission
comme administrateur de l'A.S.B.L. La Ferme Rose,
Que le groupe M.R. auquel l'intéressée appartenait, propose son remplacement par M.
Onur Sar,
Prend acte de la démission présentée par Mme Andréa Grebori et désigne M. Onur Sar,
domicilié rue Victor Allard 161/2 en qualité d'administrateur de l'A.S.B.L. La Ferme Rose
en remplacement de Mme Grebori.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.
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V.Z.W. La Ferme Rose.- Ontslag van een bestuurder.- Vervanging.

De Raad,
Aangezien dat per mail van 17 april 2020 Mevr. Andrea Grebori haar ontslag heeft
aangeboden als bestuurder bij de V.Z.W. La Ferme Rose,
Aangezien de groep M.R. waartoe belanghebbende behoorde, voorstelt haar te vervangen
door de h. Onur Sar,
Neemt akte van ontslag aangeboden door Mevr. Grebori en duidt de h. Onur Sar, wonende
Victor Allardstraat 161/2 aan als bestuurder van de V.Z.W. La Ferme Rose, ter vervanging
van Mevr. Grebori.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Ferme Rose - Mail Mme Grebori.docx

 

 

 

Sanctions administratives - Administratieve sancties
 

Ordonnance de Police du Bourgmestre portant mise en œuvre de l'article 1er de
l'arrêté royal du 6 avril 2020 portant sur la lutte contre le non-respect des mesures
d'urgence pour limiter la propagation du coronavirus COVID-19 par la mise en place
de sanctions administratives communales.

Le Bourgmestre,
Vu l’article 135, §2, 5° de la Nouvelle loi communale qui dispose que les communes ont
pour mission de faire jouir les habitants des avantages d’une bonne police, notamment de la
sécurité, de la sûreté et de la tranquillité dans les rues, lieux et édifices publics et
notamment le soin de prévenir, par les précautions convenables, et celui de faire cesser par
la distribution des secours nécessaires, les accidents et fléaux calamiteux, tels que les
incendies, les épidémies et les épizooties;
Vu l’article 134 de la même loi qui, en cas d’urgence, confie cette compétence
réglementaire de police au bourgmestre, lorsque le moindre retard pourrait occasionner des
dangers ou des dommages pour les habitants;
Vu la loi du 15 mai 2007 relative à la sécurité civile, les articles 181, 182 et 187;
Vu la loi du 24 juin 2013 relative aux sanctions administratives communales;
Vu l’arrêté ministériel du 13 mars 2020 portant déclenchement de la phase fédérale
concernant la coordination et la gestion de la crise Coronavirus - COVID 19;
Vu l’arrêté ministériel du 23 mars 2020 portant des mesures d’urgences pour limiter la
propagation du Coronavirus – COVID 19 tel que modifié par l’arrêté ministériel du 3 avril
2020;
Vu l’arrêté royal n°1 du 6 avril 2020 portant sur la lutte contre le non-respect des mesures
d'urgence pour limiter la propagation du Coronavirus – COVID 19 par la mise en place de
sanctions administratives communale, l’article 1er;
Vu l'ordonnance de police relative à la mise en place de sanctions administratives
communales en application de l’arrêté royal n° 1 du 06/04/2020 portant sur la lutte contre
le non-respect des mesures d’urgence pour limiter la propagation du coronavirus COVID-
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19 par la mise en place de sanctions administratives communales, arrêtée par le
Bourgmestre le 16/04/2020;
Considérant la qualification par l’Organisation Mondiale de la Santé du Coronavirus –
COVID 19 comme une pandémie en date du 11 mars 2020;
Considérant que ce virus est très contagieux et se transmet de personne à personne ; qu’il
s’est étendu à l’ensemble du territoire national;
Que la rapidité de la propagation de la pandémie et la nécessité de la contenir afin de
préserver la santé des citoyens ainsi que la capacité d’accueil des infrastructures
hospitalières requiert une intervention rapide des autorités publiques;
Considérant qu’il est dans l’intérêt général qu’il existe une cohérence dans la prise des
mesures pour maintenir l’ordre public et maximaliser l’efficacité des mesures prises par les
autorités sur l’ensemble du territoire;
Considérant le principe de précaution qui implique que lorsqu’un risque grave et potentiel
ayant un certain degré de probabilité a été détecté et qu’il ne se limite pas au territoire
d’une commune, il revient aux autorités publiques d’adopter des mesures de protection
urgentes et provisoires au niveau le plus approprié pour ce faire ;
Considérant que l’ensemble des autorités sont vigilantes et mettent tous les moyens en
œuvre pour préserver la santé publique; qu’à cet égard la phase fédérale du plan d’urgence
national a été déclenchée le 13 mars 2020 et qu’elle entraine la prise de mesures
contraignantes imposées au niveau national ;
Que depuis cette date, des mesures urgentes pour limiter la propagation du Coronavirus - 
COVID 19 ont été adoptées ;
Considérant que, sur le terrain, l'on constate toutefois que les mesures d'urgence prises dans
le cadre de la lutte pour limiter la propagation du Coronavirus - COVID 19 ne sont pas
toujours respectées ; qu'il est pourtant essentiel que l'ensemble de la population respecte
lesdites mesures pour permettre une sortie plus rapide de la crise sanitaire; qu'il est donc
nécessaire de disposer de tous les moyens utiles afin de faire respecter par la population les
mesures prévues à l'arrêté ministériel du 23 mars 2020 portant des mesures d'urgence pour
limiter la propagation du Coronavirus – COVID 19 ;
Considérant que le conseil communal a la faculté de décider de sanctionner par une
amende administrative les infractions aux articles 1, 5 et 8 de l’arrêté ministériel du 23
mars 2020;
Que vu les délais de convocation et l’urgence à assurer le respect des mesures de lutte
contre la propagation du virus, il n’est pas recommandé d’attendre une réunion du Conseil
communal pour mettre en œuvre l’article 1er de l’arrêté royal du 6 avril 2020 permettant de
sanctionner le non-respect de l’arrêté ministériel du 23 mars 2020 portant des mesures
d’urgence pour limiter la propagation du Coronavirus - COVID 19 et ses modifications
successives;
Considérant la nécessité de mettre en œuvre des mesures communes et de coordonner
différents organismes, services de police et communaux à l’échelle de la Région de
Bruxelles-Capitale;
Considérant qu’une concertation entre le Ministre-Président et les autorités administratives
compétentes sur le territoire de l’Agglomération se déroule de manière régulière au sein du
Conseil Régional de Sécurité et qu’il a été décidé de mesures communes dans l’objectif
d’endiguer autant que possible l'impact du virus de manière harmonisée sur l’ensemble du
territoire régional;
Considérant que l'ordonnance du 16/04/2020 précitée se limite aux infractions aux articles
1, 5 et 8 de l'arrêté ministériel précité, lequel a depuis lors été modifié par l'instauration de
nouvelles mesures;
Considérant que l'arrêté  ministériel précité est amené à être modifié dans le futur;
Considérant que pour pallier les risques que présente le coronavirus COVID-19 pour la
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santé publique, toutes les mesures ainsi promulguées par les autorités compétentes doivent
être scrupuleusement respectées;
Considérant qu'il y a lieu de s'adapter aux modifications successives de l'arrêté ministériel
précité afin de sanctionner le non-respect de toutes les mesures édictées par les autorités
compétentes;
Considérant qu'il y a également lieu de s'adapter aux modifications successives de la
circulaire n° 06/2020 du Collège des procureurs généraux près les Cours d’appel ;
Considérant la nécessité urgente;
Vu les motifs susmentionnés;
Vu l’urgence,
ARRÊTE :
- de modifier comme suit l'ordonnance de police du Bourgmestre relative à la mise en place
de sanctions administratives communales en application de l’arrêté royal n° 1 du
06/04/2020 portant sur la lutte contre le non-respect des mesures d’urgence pour limiter la
propagation du coronavirus COVID-19 par la mise en place de sanctions administratives
communales, arrêtée par le Bourgmestre le 16/04/2020 :
Article 1.  Les fonctionnaires de police ou les agents de police dans le cadre de leurs
compétences sont compétents pour constater les infractions visées à l'article 187 de la loi
du 15/05/2007 relative à la sécurité civile, dans la mesure où celles-ci concernent le refus
ou l'omission de respecter les mesures d'urgence pour limiter la propagation du coronavirus
COVID-19 que l’arrêté ministériel du 23/03/2020, tel que modifié, édicte, en application de
l’article 182 de cette loi ;
Article 2. Chaque infraction visée à l’article 1 fait l’objet d’une sanction administrative
communale consistant en une amende de 250 EUR applicable aux contrevenants, pour
autant qu’ils soient majeurs et capables.
Article 3. La procédure de sanction administrative sera menée devant le fonctionnaire
sanctionnateur de la commune où a été constatée l’infraction, conformément à l’arrêté
royal  n° 1 du 06/04/2020 portant sur la lutte contre le non-respect des mesures d’urgence
pour limiter la propagation du coronavirus COVID-19 par la mise en place de sanctions
administratives communales.
Article 4. En cas de concours et de récidive d’infractions visées à l’article 1 de la présente
ordonnance, les infractions seront réprimées pénalement par le Ministère Public.
Article 5. La présente ordonnance n'est applicable que pour la durée de l'habilitation
donnée au Roi en vertu de la loi du 27/03/2020 habilitant le Roi à prendre des mesures de
lutte contre la propagation du coronavirus COVID-19.
Article 6. La circulaire du Collège des procureurs généraux est annexée à la présente
ordonnance et publiée sur le site internet de la commune. La présente ordonnance est
publiée sur le site internet de la commune et par affichage, à l'endroit habituel de
l'affichage des publications officielles.
Article 7.  La présente ordonnance de police entre en vigueur immédiatement.
 
- de donner communication sur le champ au Conseil communal et de l'inscrire de la plus
prochaine séance du Conseil pour confirmation.
 
 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Politieverordening van de Burgemeester tot uitvoering van artikel 1 van het
koninklijk besluit van 6 april 2020 houdende de strijd tegen de niet-naleving van de
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maatregelen tegen de verspreiding van COVID-19 door het invoeren van
gemeentelijke administratieve sancties.

De Burgemeester,
Gelet op artikel 135 § 2, 5° van de nieuwe gemeentewet die bepaalt dat de gemeenten tot
taak hebben om, ten behoeve van de inwoners, te voorzien in een goede politie, met name
over de veiligheid en de rust op openbare wegen en plaatsen en in openbare gebouwen en
dat het hun meer bepaald toekomt om de passende maatregelen te nemen om rampen en
plagen, zoals brand, epidemieën en epizoötieën te voorkomen en te doen ophouden door
de nodige hulp te verstrekken;
Gelet op artikel 134 van diezelfde wet die, in geval van nood, die regelgevende
bevoegdheid van de politie aan de burgemeester toevertrouwt, wanneer de minste
vertraging gevaar of schade zou kunnen opleveren voor de bewoners;
Gelet op de wet van 15 mei 2007 betreffende de civiele veiligheid, artikels 181, 182 en
187;
Gelet op de wet van 24 juni 2013 betreffende de gemeentelijke administratieve sancties;
Gelet op het ministerieel besluit van 13 maart 2020 houdende de afkondiging van de
federale fase betreffende de coördinatie en het beheer van de coronacrisis - COVID 19;
Gelet op het ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om
de verspreiding van het coronavirus - COVID19 te beperken, zoals gewijzigd door het
ministerieel besluit van 3 april 2020;
Gelet op het koninklijk besluit nr. 1 van 6 april 2020 betreffende de bestrijding van de niet-
naleving van de dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus COVID-19
te beperken door de invoering van gemeentelijke administratieve sancties, artikel 1;
Gelet op de politieverordening van de Burgemeester betreffende de invoering van
gemeentelijke administratieve sancties in toepassing van het koninklijk besluit nr. 1 van
06/04/2020 betreffende de bestrijding van de niet-naleving van de dringende maatregelen
om de verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken door de invoering van
gemeentelijke administratieve sancties uitgevaardigd door de Burgemeester op 16/04/2020;
Overwegende dat het coronavirus COVID-19 op 11 maart 2020 door de
Wereldgezondheidsorganisatie bestempeld werd als een pandemie;
Overwegende dat dit virus zeer besmettelijk is en van persoon tot persoon wordt
overgedragen; dat het zich op het volledige nationale grondgebied heeft verspreid;
Dat de snelheid van de verspreiding van de pandemie en de noodzaak om ze in bedwang te
houden teneinde de gezondheid van de burgers alsook de opvangcapaciteit van de
ziekenhuisinfrastructuren te vrijwaren, een snelle interventie van de overheid vereisen;
Overwegende dat het van algemeen belang is dat er een coherentie bestaat bij het treffen
van maatregelen om de openbare orde te handhaven en om de doeltreffendheid van de
maatregelen die de overheden over het hele grondgebied nemen, te maximaliseren;
Gelet op het voorzorgsbeginsel, dat inhoudt dat wanneer een ernstig en potentieel risico
met een bepaalde mate van waarschijnlijkheid is ontdekt en zich niet beperkt tot het
grondgebied van een gemeente, de overheid dringende en voorlopige
beschermingsmaatregelen op het meest geschikte niveau moet nemen;
Overwegende dat alle autoriteiten waakzaam zijn en alles in het werk stellen om de
volksgezondheid te vrijwaren; dat in dat kader de federale fase van het nationale noodplan
werd afgekondigd op 13 maart 2020 en dat die de invoering van verplichte dwingende
maatregelen op nationaal niveau met zich meebrengt;
dat sinds die datum dringende maatregelen werden getroffen om de verspreiding van het
coronavirus - COVID 19 tegen te gaan;
Overwegende dat men op het terrein evenwel vaststelt dat de noodmaatregelen getroffen in
het raam van de strijd tegen de verspreiding van het coronavirus - COVID 19 niet altijd
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gerespecteerd worden; dat het evenwel essentieel is dat de volledige bevolking die
maatregelen respecteert om een sneller einde aan de gezondheidscrisis mogelijk te maken;
dat het dus noodzakelijk is te beschikken over alle middelen nodig om ervoor te zorgen dat
de bevolking de maatregelen naleeft die voorzien zijn in het ministerieel besluit van 23
maart 2020 houdende de noodmaatregelen om de verspreiding van het coronavirus
COVID-19 te beperken;
Overwegende dat de gemeenteraad beschikt over de mogelijkheid om de inbreuken op
artikels 1, 5 en 8 van het ministerieel besluit van 23 maart 2020 te sanctioneren aan de
hand van een administratieve boete;
Dat het, gelet op de oproepingstermijnen en de dringende nood om te verzekeren dat de
maatregelen om de verspreiding van het virus tegen te gaan, gerespecteerd worden, niet
aanbevolen is te wachten op een vergadering van de gemeenteraad voor de
inwerkingtreding van artikel 1 van het koninklijk besluit van 6 april 2020 betreffende de
bestrijding van de niet-naleving het ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende de
dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus - COVID 19 te beperken
en de opeenvolgende wijzigingen;
Overwegende de noodzaak om gemeenschappelijke maatregelen in te voeren en
verschillende instellingen, politie- en gemeentediensten van het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest te coördineren;
Overwegende dat een overleg tussen de Minister-President en de bevoegde administratieve
overheden op het grondgebied van de agglomeratie regelmatig plaatsvindt binnen de
Gewestelijke Veiligheidsraad en dat beslist werd over gemeenschappelijke maatregelen
met als doel de mogelijke impact op het gewestelijk grondgebied zoveel mogelijk op
geharmoniseerde wijze in te dijken;
Overwegende dat bovengenoemde verordening van 16/04/2020 beperkt is tot inbreuken op
de artikelen 1, 5 en 8 van bovengenoemd ministerieel besluit, dat sindsdien is gewijzigd
door de invoering van nieuwe maatregelen;
Overwegende dat bovengenoemde ministerieel besluit in de toekomst waarschijnlijk zal
worden gewijzigd;
Overwegende dat, om de risico's van het coronavirus COVID-19 voor de volksgezondheid
te beperken, alle door de bevoegde autoriteiten aldus afgekondigde maatregelen nauwgezet
moeten worden nageleefd;
Overwegende dat het noodzakelijk is om zich aan te passen aan de opeenvolgende
wijzigingen van bovengenoemd ministerieel besluit om de niet-naleving van alle door de
bevoegde autoriteiten vastgestelde maatregelen te bestraffen;
Overwegende dat het ook noodzakelijk is om zich aan te passen aan de opeenvolgende
wijzigingen van de omzendbrief nr. 06/2020 van het College van procureurs-generaal bij
de hoven van beroep;
Overwegende de dringende nood,
Gelet op de voormelde redenen;
Gelet op de hoogdringendheid,
BESLUIT :
- de politieverordening van de Burgemeester betreffende de invoering van gemeentelijke
administratieve sancties in toepassing van het koninklijk besluit nr. 1 van 06/04/2020
betreffende de bestrijding van de niet-naleving van de dringende maatregelen om de
verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken door de invoering van
gemeentelijke administratieve sancties uitgevaardigd door de Burgemeester op 16/04/2020
als volgt te wijzigen:
Artikel 1. Politieambtenaren of politieagenten in het kader van hun bevoegdheden zijn
bevoegd om de in artikel 187 van de wet van 15/05/2007 betreffende de civiele veiligheid
bedoelde misdrijven vast te stellen, voor zover deze betrekking hebben op de weigering of
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de niet-uitvoering van de noodmaatregelen ter beperking van de verspreiding van het
coronavirus COVID-19 die het ministerieel van 23/03/2020, zoals gewijzigd, bepaalt, in
toepassing van artikel 182 van deze wet, te bestraffen.
Artikel 2. Voor elke overtreding bepaald in artikel 1 wordt een gemeentelijke
administratieve sanctie opgelegd, bestaande uit een geldboete van 250 EUR, die geldt voor
meerderjarige en handelingsbekwame overtreders.
Artikel 3. De administratieve sanctieprocedure zal worden gevoerd vóór de sanctionerende
ambtenaar, overeenkomstig het koninklijk besluit nr. 1 van 06/04/2020 betreffende de
bestrijding van de niet-naleving van de dringende maatregelen om de verspreiding van het
coronavirus COVID-19 te beperken door de invoering van gemeentelijke administratieve
sancties.
Artikel 4. In geval van samenloop en herhaling van strafbare feiten als bedoeld in artikel 1
van onderhavige verordening, worden de strafbare feiten strafrechtelijk bestraft door het
Openbaar Ministerie.
Artikel 5. Deze verordening is slechts van toepassing voor de duur van de machtiging die
aan de Koning wordt verleend krachtens de wet van 27/03/2020 die machtiging verleent
aan de Koning om maatregelen te nemen in de strijd tegen de verspreiding van het
coronavirus COVID-19.
Artikel 6. De omzendbrief van het College van procureurs-generaal wordt aan onderhavige
verordening bijgevoegd en  op de website van de gemeente gepubliceerd. Deze
verordening wordt op de website van de gemeente gepubliceerd en door aanplakking op de
gebruikelijke plaats van de officiële publicaties.
Artikel 7. Deze politieverordening treedt onmiddellijk in werking.
 
- onmiddellijk de Gemeenteraad in te lichten en dit punt ter bevestiging in te schrijven op
de agenda van de eerstvolgende zitting van de Gemeenteraad.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
COL+06_2020_Coronavirus_FR_NL_DEF++0804 (2).pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Voirie - Wegen
 

Mission d'étude pour le réaménagement de la place de Saint-Job.- Exercice 2020.-
Approbation de la dépense, des documents du marché et des modes de passation.

Le Conseil,
Vu la déclaration de politique générale commune au Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale et au Collège réuni de la Commission communautaire commune pour la
législature 2019-2024 prévoyant l’étude et la planification de « la mise en site propre sur
certaines portions des lignes 92 et 55 » ainsi qu’une amélioration de l’accessibilité aux
personnes à mobilité réduite au réseau de transport en commun;
Vu la déclaration de politique générale du Collège de la Commune d’Uccle de la
législature 2018-2024 prévoyant l’étude et/ou la réalisation du réaménagement de plusieurs
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places publiques, dont la Place de Saint-Job;
Attendu que plusieurs groupements de citoyens du quartier (Quartier durable Saint-Job,
Uccle en transition…) se mobilisent depuis plusieurs mois afin de repenser la Place de
Saint-Job en y réduisant notamment l’espace réservé à la voiture;
Vu que la vitesse du tram 92 entre les arrêts "Place Saint-Job" et "Gare de Saint-Job" est
faible;
Attendu que les arrêts "Place Saint-Job" ne sont pas accessibles aux personnes à mobilité
réduite et nécessitent une mise aux normes;
Vu le projet d'Infrabel de démolir et de reconstruire le pont « Carsoel » qui surplombe la
ligne 26 de la SNCB;
Attendu que le Service Public Régional, par le biais de son programme AVANTI, s’engage
à rembourser à la Commune les frais de la totalité d'une étude avec notamment pour
objectifs la requalification de la Place de Saint-Job, et plus généralement de l’espace
public, ainsi que l'amélioration de la vitesse commerciale des transports en commun et
l’accessibilité des arrêts, le montant maximal de cet engagement s’élevant à 200.000 €
(hors TVA);
Attendu qu’une convention a été établie à cet effet et a été signée par les deux parties;
Vu que le budget communal pour l’exercice 2020 prévoit à l’article 421/747-60/82 des
dépenses extraordinaires un crédit de 277.000 € pour des honoraires pour des plans et des
aménagements;
Attendu que le service technique de la Voirie propose de confier l'étude à un bureau
spécialisé;
Attendu que l’estimation de la mission d'étude s’élève à 242.000 € (T.V.A. comprise);
Attendu que le mode de passation du marché sera par procédure négociée directe avec
publication préalable;
Vu l'article 234 de la nouvelle loi communale,
Décide :
- d'approuver l’estimation de la dépense de 242.000 € (T.V.A. comprise);
- d'approuver les documents du marché devant régir la mission d'étude;
- d'approuver le mode de passation du marché, qui sera la procédure négociée directe avec
publication préalable et fixer les renseignements concernant les capacités techniques des
soumissionnaires, à savoir:
   - la liste des études relatives à l’aménagement d’espaces publics exécutées au cours des
cinq dernières années, cette liste étant appuyée de certificats de bonne exécution pour les
études les plus importantes avec au moins 3 études similaires d’une valeur d’au moins
75.000,00 euros (hors TVA), les procès-verbaux des réceptions provisoire et définitive ne
sont pas acceptés;
   - les titres d'études et professionnels des personnes attachées au projet sous la forme d’un
C.V., avec au minimum un ingénieur civil / architecte ou équivalent, un ingénieur
industriel ou équivalent, un architecte paysagiste ou équivalent et un dessinateur d’étude
ou équivalent;
   - de publier l’avis de marché au Bulletin des Adjudications après approbation du présent
dossier par l’autorité de Tutelle.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Studieopdracht voor de heraanleg van de Sint-Jobsplein.- Dienstjaar 2020.-
Goedkeuring van de uitgave, de documenten van de opdracht en de gunningswijze.
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De Raad,
Gelet op de gezamenlijke algemene beleidsverklaring van de Brusselse Hoofdstedelijke
Regering en het verenigd college van de gemeenschappelijke gemeenschapscommissie
voor de legislatuur 2019-2024, die de studie en de planning van "de eigen bedding op
bepaalde gedeeltes van lijn 92 en 55" alsook een verbetering van de toegankelijkheid voor
personen met beperkte mobiliteit tot het openbaarvervoernet voorziet;
Gelet op de algemene beleidsverklaring van het college van de gemeente Ukkel voor de
legislatuur 2018-2024, die de studie en/of de verwezenlijking van de inrichting van
meerdere openbare pleinen voorziet, waaronder het Sint-Jobsplein;
Aangezien meerdere burgergroeperingen van de wijk (Duurzame wijk Sint-Job, Uccle en
transition, ...) al enkele maanden inspanningen leveren om het Sint-Jobsplein opnieuw uit
te denken door er meer bepaald de ruimte voor voertuigen te beperken;
Aangezien de snelheid van tram 92 tussen de haltes "Sint-Jobplein" en "Station Sint-Job"
erg laag is;
Aangezien de haltes "Sint-Jobplein" niet toegankelijk zijn voor personen met beperkte
mobiliteit en aangepast moeten worden aan de normen;
Gelet op het ontwerp van Infrabel om de Carsoelbrug over NMBS-lijn 26 af te breken en
opnieuw aan te leggen;
Aangezien de Gewestelijke Overheidsdienst, via zijn Avanti-programma, zich ertoe
verbindt aan de gemeente de kosten van een volledige studie met meer bepaald als
doelstelling de herziening van het Sint-Jobsplein, en meer in het algemeen de openbare
ruimte, alsook de verbetering van de commerciële snelheid van het openbaar vervoer en de
toegankelijkheid van de haltesterug te betalen, met een maximumbedrag van deze
verbintenis ten belope van € 200.000 (excl. btw);
Aangezien hiervoor een overeenkomst opgesteld werd, die door beide partijen ondertekend
werd;
Gezien dat de buitengewone begroting voor het dienstjaar 2020 een bedrag van € 277.000
voorziet op artikel 421/747-60/82 voor vergoedingen voor plannen en inrichtingen;
Aangezien dat de technische Wegendienst de studie aan een gespecialiseerd bureau toe te
wijzen voorstelt;
Aangezien dat de raming der uitgave voor deze studieopdracht € 242.000 (BTW
inbegrepen) oploopt;
Aangezien dat de opdracht gegund zal worden via een vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking;
Gelet op artikel 234 van de nieuwe gemeentewet,
Beslist :
- de uitgave van € 242.000 (BTW inbegrepen) goed te keuren;
- de documenten van de opdracht waarvan de studieopdracht onderworpen is goed te
keuren;
- de gunningswijze van de opdracht via een vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met
voorafgaande bekendmaking goed te keuren en de inlichtingen betreffende de technische
draagkracht van de aannemer vast te leggen, meer bepaald:
   - de lijst van de studies in verband met de inrichting van openbare ruimtes uitgevoerd
over de laatste vijf jaren gestaafd met certificaten van goede uitvoering van de
voornaamste leveringen met ten minste 3 gelijkaardige studies met een waarde van
minstens 75.000,00 euro (exclusief BTW);
   - de studie- en beroepskwalificaties van de verantwoordelijken voor de leiding van het
ontwerp in de vorm van een cv, met tenminste één burgerlijk ingenieur/architect of
gelijkwaardig, één industrieel ingenieur of gelijkwaardig, één landschapsarchitect of
gelijkwaardig en één studietekenaar of gelijkwaardig;
 - de aankondiging van de opdracht na goedkeuring van dit dossier door de
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toezichthoudende overheid te publiceren in het Bulletin der Aanbestedingen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
CSCh FINAL FR - Place de Saint-Job 2020.pdf, CSCh FINAL NL - Place de Saint-Job
2020.pdf

 

 

 

Parking - Parking
 

COVID-19.- Gestion du stationnement payant.- Soutien aux commerçants dans le
cadre de la crise sanitaire due à la propagation du coronavirus.- Passage du 1/4 h à
1/2 h gratuite.- Modification de 404 horodateurs.- Engagement de la dépense.- Accord
de principe.

Le Collège,
Considérant que lors de sa séance du 17 mars 2020, eu égard à la crise sanitaire due à la
propagation du coronavirus Covid-19, l’Assemblée a décidé de suspendre le contrôle du
stationnement règlementé, exception faite par les zones de livraison;
Que les 19 commune bruxelloises ont décidé de la reprise du contrôle du stationnement à
partir du 18 mai 2020;
Qu’afin de pouvoir soutenir le commerce local et permettre à la clientèle de respecter les
mesures sanitaires mises en place pour limiter la propagation du coronavirus Covid-19, la
prolongation du ¼ h gratuit du stationnement doit être envisagée à une ½ h gratuite
jusqu’au 30 juin 2020;
Que cette modification concerne 404 horodateurs d’un parc total de 443, 39 horodateurs
d’Uccle-Centre étant déjà modifiés à 1 heure gratuite jusqu’au 30 juin 2020 ;
Que le service Parking a sollicité l’intervention du fournisseur, la société Rauwers sa qui
gère la programmation informatique du système ;
Que le fournisseur nous a fait savoir que le devis estimatif de cette modification du système
est d’un montant de 1.936 € TVA comprise ;
Que le disponible de l'article Covid-19 140/124-48/35 est insuffisant, mais que l'article sera
régularisé via une prochaine modification budgétaire ;
Que le coût de la mesure de prolongation à une ½ h gratuite jusqu’au 30 juin 2020 peut
être estimé à 26.450 €,
Décide :
- de marquer son accord pour la prolongation du ¼ h gratuit à ½ h gratuite pour les 404
horodateurs jusqu’au 30 juin 2020;
- d’engager la dépense de 1.936 € TVA comprise pour la modification du système, à
l’article budgétaire (Covid-19) 140/124-48/35.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

COVID-19.- Beheer van het betalend parkeren.- Steun aan de handelaars in het
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kader van de gezondheidscrisis door de verspreiding van het coronavirus.-
Uitbreiding van een gratis kwartier naar een gratis halfuur.- Aanpassing van 404
parkeerautomaten.- Vastlegging van de uitgave.- Principeakkoord.

Het College,
Overwegende dat de vergadering in zitting van 17 maart 2020, gezien de gezondheidscrisis
door de verspreiding van het coronavirus Covid-19, beslist heeft de controle op het
gereglementeerd parkeren op te schorten, met uitzondering van de leveringszones;
Dat de 19 Brusselse gemeenten beslist hebben de parkeercontroles vanaf 18 mei 2020 te
hervatten;
Dat om de lokale handel te kunnen ondersteunen en het klanten mogelijk te maken de
gezondheidsmaatregelen na te leven die ingevoerd werden om de verspreiding van het
coronavirus Covid-19 te beperken, de verlenging van het gratis kwartier parkeren tot een
gratis halfuur overwogen moet worden tot 30 juni 2020;
Dat deze wijziging betrekking heeft op 404 parkeerautomaten op een totaal van 443,
aangezien de 39 parkeerautomaten van Ukkel-centrum al aangepast zijn naar een gratis uur
tot 30 juni 2020;
Dat de dienst Parking de tussenkomst van de leverancier, de firma Rauwers nv, gevraagd
heeft, die de digitale programmering van het systeem beheert;
Dat de leverancier ons heeft laten weten dat de kostenraming van deze wijziging aan het
systeem € 1.936 inclusief btw bedraagt;
Dat het beschikbare onder artikel Covid-19 140/124-48/35 ontoereikend is, maar dat het
artikel geregulariseerd zal worden via een volgende begrotingswijziging;
Dat de kostprijs van de maatregel voor de verlenging tot een gratis halfuur tot 30 juni 2020
geraamd kan worden op € 26.450,
Beslist :
- zijn toestemming te verlenen voor de verlenging van het gratis kwartier tot een gratis
halfuur voor de 404 parkeerautomaten tot 30 juni 2020;
- de uitgave van € 1.936 inclusief btw voor de wijziging van het systeem vast te leggen
onder begrotingsartikel (Covid-19) 140/124-48/35.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

Nicolas Clumeck entre en séance / treedt in zitting.  
 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Propriétés communales - Gemeente-eigendommen
 

Propriétés communales.- Maison sise Dieweg, 174.- Prêt à usage immobilier, au profit
d'une association culturelle uccloise, de 2 locaux, situés au premier étage, pour le
stockage d’archives et de documentation.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, spécialement l’article 232;
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Considérant que maison située Dieweg, 174, appartenant à la Commune d'Uccle (ancienne
conciergerie du Parc de Wolvendael), a été retirée de la liste des immeubles communaux
donnés en location comme logements, après une période d'inoccupation;
Qu'elle est, depuis décembre 2019, occupée par les Gardiens de Parcs du Service
Prévention;
Considérant que le premier étage de cette maison, composé de 2 chambres, est inoccupé;
Considérant qu’aucune décision n’a encore été prise quant à l’affectation future de ce
bâtiment;
Considérant que le bail privé du Cercle d’Histoire et d'Archéologie d’Uccle et Environs, se
termine à la fin de mai 2020;
Considérant que le local actuel de cette association, situé rue du Repos, doit
absolument être libéré à l'échéance du terme ci-avant;
Considérant qu’en attendant de trouver une solution plus pérenne, l'asbl en question
pourrait temporairement être autorisée à entreposer ses archives et sa documentation dans
les deux pièces du premier étage de la maison Dieweg 174, dont les dimensions suffiraient
à les contenir, à titre de dépannage;
Considérant que le Service Prévention qui occupe le rez de chaussée, n’a pas opposé de
refus quant à l’occupation du premier étage ;
Considérant qu’un prêt à usage immobilier d'une durée d'un an renouvelable, des 2 locaux
du premier étage, consenti avec la gratuité de l'usage, néanmoins contre un forfait mensuel
de 15 € pour la participation aux frais, paraît être une solution adéquate ;
Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et échevins,
Décide :
- de prendre connaissance de la demande de Monsieur Patrick Ameeuw, au nom et pour le
compte de l'ASBL Cercle d’Histoire et d'Archéologie d’Uccle et Environs, de mettre à la
disposition de celui-ci les 2 chambres (nommées local B) situées au premier étage de la
maison sise 174, Dieweg, pour les besoins de ses archives et documentation ;
- de marquer son accord quant à la demande ci-dessus, en concluant avec cette
association un contrat de commodat;
- d’approuver le projet de contrat de prêt à usage immobilier, aux conditions suivantes :

gratuité de l’occupation

participation forfaitaire aux charges (c hauffage, eau et électricité), pour un montant
mensuel de 15 €

faculté de résiliation pour les parties, moyennant un préavis d’un mois

durée d' un an susceptible de prorogation pour des termes équivalents

souscription par l'emprunteur de polices d'assurances incendie et RC de type
familiale

établissement d'états des lieux contradictoires d'entreé et de sortie.

 

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Gemeente-eigendommen.- Huis gelegen Dieweg, 174.- Onroerende bruikleen ten
voordele van een Ukkelse culturele vereniging van 2 lokalen op de eerste verdieping
voor de opslag van archieven en documentatie.

• 
• 

• 
• 
• 

• 
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De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, inzonderheid op het artikel 232;
Overwegende dat het huis gelegen Dieweg 174, eigendom van de gemeente Ukkel
(voormalige conciërgewoning van het Wolvendaelpark), geschrapt werd van de lijst met
gemeentegebouwen die als woning verhuurd worden na een periode van leegstand;
Dat het sinds december 2019 gebruikt wordt door de parkwachten van de Preventiedienst;
Overwegende dat de eerste verdieping van dit huis, die bestaat uit 2 kamers, leegstaat;
Overwegende dat er nog geen beslissing genomen is over de toekomstige bestemming van
dit gebouw;
Overwegende dat het privéhuurcontract van de Geschied- en Heemkundige Kring van
Ukkel en omgeving eind mei 2020 afloopt;
Overwegende dat het huidige lokaal van deze vereniging, gelegen in de Ruststraat,
verplicht leeggemaakt moet worden na afloop van de bovenvermelde termijn;
Overwegende dat in afwachting van een langdurigere oplossing de vzw in kwestie tijdelijk
de toestemming zou kunnen krijgen om haar archieven en documentatie bij wijze van hulp
in nood op te slaan in de twee kamers op de eerste verdieping van het huis in de
Dieweg 174, waarvan de afmetingen hiervoor zouden moeten volstaan;
Overwegende dat de Preventiedienst, die de gelijkvloerse verdieping gebruikt, zich niet
verzet heeft tegen het gebruik van de eerste verdieping;
Overwegende dat een hernieuwbare onroerende bruikleen voor een duur van een jaar van
de 2 lokalen op de eerste verdieping, toegestaan samen met de kosteloosheid van het
gebruik, echter tegen een maandelijks forfait van € 15 voor de deelname aan de kosten, een
geschikte oplossing lijkt;
Op voorstel van het college van Burgemeester en schepenen,
Beslist :
- kennis te nemen van de vraag van de heer Patrick Ameeuw, in naam en voor rekening van
de vzw Geschied- en Heemkundige Kring van Ukkel en omgeving, om haar de 2 kamers
(lokaal B genaamd) op de eerste verdieping van het huis gelegen Dieweg 174 ter
beschikking te stellen voor de opslag van haar archieven en documentatie;
- in te stemmen met de voornoemde vraag, door met deze vereniging een
bruikleenovereenkomst te sluiten;
- het ontwerp van overeenkomst van onroerende bruikleen goed te keuren op de volgende
voorwaarden :

gratis gebruik

forfaitaire deelname aan de kosten (verwarming, water en elektriciteit), voor een
maandelijks bedrag van € 15

mogelijkheid tot opzegging door beide partijen middels een opzegtermijn van een
maand

duur van een jaar, verlengbaar voor gelijkwaardige termijnen

afsluiting door de lener van verzekeringspolissen brand en familiale BA

opstellen van tegensprekelijke plaatsbeschrijvingen bij aanvang en bij het
beëindigen van de bruikleen.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
convention prêt à usage final SJ.docx, 2020 Proj.commodat-vers.FIN. CORR. SJ-
CONSEIL 28-05_nl.pdf

• 
• 

• 

• 
• 
• 
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Propriétés communales.- Rue de Verrewinkel.- Construction d’une passerelle cyclo-
pédestre parallèle au pont routier et enjambant la ligne de chemin de fer numéro 26.-
Approbation du principe, des conditions et du projet de convention avec le
propriétaire-gestionnaire.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 117 et 232 ;
Vu le Protocole d’accord établi le 31 novembre 2016 et signé par la Commune d’Uccle, le
Ministre fédéral en charge de BELIRIS, pouvoir finançant, et le Ministre-Président de la
Région de Bruxelles-Capitale
Vu la délibération n° 016/28.03.2019/A/0008 par laquelle le Conseil communal a adopté le
mode de passation et les documents du marché, et fixé les conditions de l’entreprise en vue
de la construction d’une passerelle pédestre et cyclable, rue de Verrewinkel, à proximité du
Lycée Français Jean Monet et parallèle au pont routier enjambant la ligne SNCB n° 26 ;
Considérant que le projet de construire une passerelle pédestre et cyclable à cet endroit, a
été approuvé par le Conseil communal, en date du 21 novembre 2015 ;
Que la passerelle sera édifiée parallèlement au pont existant et accessible aux piétons, aux
cyclistes et aux personnes à mobilité réduite ;
Que ces travaux vont permettre la liaison, au profit des usagers à mobilité lente, entre la
partie de la promenade verte située en amont, du côté du vallon du cimetière de
Verrewinkel, et celle située de l’autre côté du pont de chemin de fer ;
Que l’utilité publique d’une telle passerelle se justifie également pour des raisons de
sécurité routière, étant donné l’étroitesse du pont routier actuel, qu’INFRABEL pourtant
n’envisage pas d’élargir ou de reconstruire ;
Que l’état du pont fait courir un danger réel à tout usager à pied ou en deux roues qui
emprunte la voire unique, lors du passage d’un camion ou d’un bus ;
Considérant qu’il existe encore peu d’exemples en Belgique de mise en oeuvre d’une
passerelle cyclo-pédestre, dont les modalités d’installation et d’exploitation sont définies
par les deux pouvoirs publics concernés ;
Qu’à ce titre, la convention particulière conclue entre INFRABEL et la Ville de Liège, qui
porte sur la passerelle cyclo-pédestre enjambant la ligne 34 SNCB et reliant le site de la
place Vivegnis aux Coteaux de la Citadelle, en décembre 2018, peut servir de modèle à
celle qu’INFRABEL nous demande de lui soumettre, en ce qu’elle « détermine les
obligations réciproques des parties en matière d’établissement, d’entretien, de
renouvellement, de modification ou de démolition de la passerelle ;
Considérant qu’il résulte des discussions techniques préalables, que le modèle devra
cependant être adapté de façon à ce que les clauses suivantes fassent partie de la future
convention, dans l’intérêt communal :
la Commune d’Uccle, maître de l’ouvrage, restera propriétaire de celui-ci, une fois réalisé
et posé avec ancrage dans les talus et entre les voies de chemin de fer ;
aucune redevance ne sera due à INFRABEL en contrepartie de l’occupation du domaine
public, tout au plus une valeur recognitive égale à un euro symbolique ;
la durée des installations et de leur exploitation sera illimitée ;
la Commune d’Uccle soumettra, au préalable, tous les plans d’exécution, cahiers des
charges,  métrés et permis à l’accord d’INFRABEL ;
si, néanmoins, INFRABEL venait à mettre fin à l’occupation, en exigeant le démontage de
la passerelle, la Commune d’Uccle ne lui devrait aucune indemnisation, étant donné
l’intérêt que la première en aura retiré, en tant que passage sécurisé pour les piétons et les
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cyclistes, par rapport à la situation qui prévaut actuellement ;
dans ce cas, la Commune d’Uccle devrait uniquement, à ses frais, remettre dans leur état
initial les portions de domaine ferroviaire utilisées ;
Considérant qu’à défaut d’occupation d’une portion du domaine public ferroviaire, à titre
exclusif et privatif, et à des fins d’exploitation industrielle ou commerciale du sol ou du
sous-sol, il n’y a pas lieu d’opter pour la formule de la concession domaniale ;
Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
Décide d'approuver :
- le principe et de fixer les conditions de l’installation d’une passerelle pédestre et cyclable,
rue de Verrewinkel, à proximité du Lycée Français Jean Monet et parallèle au pont routier
enjambant la ligne SNCB n° 26 ;
- le projet de convention y relative, à conclure avec la société anonyme de droit public
INFRABEL, propriétaire du domaine sous-jacent et gestionnaire des infrastructures
ferroviaires, moyennant l’insertion des clauses décrites plus haut, dans l’intérêt communal.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Gemeente-eigendommen.- Verrewinkelstraat.- Bouw van een brug voor voetgangers
en fietsers evenwijdig met de brug voor het wegverkeer en over spoorlijn 26.-
Goedkeuring van het principe, van de voorwaarden en van het ontwerp van
overeenkomst met de eigenaar beheerder.

De Raad,
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet en in het bijzonder de artikelen 117 en 232;
Gelet op het protocolakkoord opgesteld op 31 november 2016 en ondertekend door de
gemeente Ukkel, de federale minister bevoegd voor BELIRIS, financierende macht, en de
minister-president van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest;
Gelet op de beraadslaging nr. 016/28.03.2019/A/0008, waardoor de gemeenteraad de
plaatsingswijze en de opdrachtsdocumenten goedgekeurd heeft en de voorwaarden van de
aanneming vastgelegd heeft met het oog op de bouw van een brug voor voetgangers en
fietsers in de Verrewinkelstraat, dicht bij het Frans Lyceum Jean Monet en evenwijdig met
de brug voor het wegverkeer over NMBS-lijn 26;
Overwegende dat het project voor de bouw van een brug voor voetgangers en fietsers op
deze locatie goedgekeurd werd door de gemeenteraad van 21 november 2015;
Dat de loopbrug gebouwd zal worden evenwijdig met de bestaande brug en toegankelijk
zal zijn voor voetgangers, fietsers en personen met beperkte mobiliteit;
Dat deze werken de verbinding ten bate van de trage weggebruikers mogelijk maken
tussen het hogergelegen deel van de groene wandeling, langs het dal van de begraafplaats
van Verrewinkel, en het deel gelegen aan de andere kant van de spoorwegbrug;
Dat het algemeen nut van een dergelijke loopbrug eveneens gerechtvaardigd is om redenen
van verkeersveiligheid, aangezien de huidige brug voor het wegverkeer smal is en
INFRABEL echter niet overweegt ze te verbreden of te herbouwen;
Dat de staat van de brug een werkelijk gevaar inhoudt voor elke gebruiker te voet of op
twee wielen die de enkele rijbaan gebruikt wanneer er een vrachtwagen of een bus
voorbijrijdt;
Overwegende dat er nog maar weinig voorbeelden in België bestaan van de plaatsing van
een fiets- en voetgangersbrug, waarvan de installatie- en gebruiksmodaliteiten bepaald
worden door de twee betrokken overheden;
Dat om die reden de bijzondere overeenkomst gesloten in december 2018 tussen
INFRABEL en de stad Luik, met betrekking tot de fiets- en voetgangersbrug over NMBS-
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lijn 34 die de place Vivegnis verbindt met de Coteaux de la Citadelle, als model kan dienen
voor de overeenkomst die INFRABEL ons vraagt haar voor te leggen, in die zin dat ze "de
wederzijdse verplichtingen van de partijen inzake oprichting, onderhoud, vernieuwing,
aanpassing of afbraak van de brug bepaalt";
Overwegende dat uit de voorafgaande technische besprekingen blijkt dat het model echter
aangepast moet worden zodat de volgende clausules deel uitmaken van de toekomstige
overeenkomst, in het belang van de gemeente:
De gemeente Ukkel, bouwheer, blijft er eigenaar van zodra ze uitgevoerd en geplaatst is
met verankering op de bermen en tussen de treinsporen;
Er zal geen retributie aan INFRABEL verschuldigd zijn als tegenprestatie voor de inname
van het openbaar domein, hoogstens een waarde van erkenning gelijk aan een symbolische
euro;
De duur van de installaties en het gebruik ervan is onbeperkt;
De gemeente Ukkel legt vooraf alle werktekeningen, bestekken, meetstaten en
vergunningen ter goedkeuring voor aan INFRABEL;
Indien INFRABEL het gebruik echter beëindigt door de afbraak van de loopbrug te eisen,
zou de gemeente Ukkel haar geen enkele schadevergoeding verschuldigd zijn, gezien het
voordeel dat INFRABEL eruit gehaald heeft als veilige doorgang voor voetgangers en
fietsers, ten opzichte van de huidige situatie;
In dat geval zou de gemeente Ukkel op haar kosten enkel de gebruikte delen van het
spoorwegdomein in hun oorspronkelijke staat moeten herstellen;
Overwegende dat bij gebrek aan gebruik van een deel van het openbaar spoorwegdomein,
ten exclusieve en privatieve titel en voor doeleinden van industrieel of commercieel
gebruik van de bodem of van de ondergrond, er niet gekozen moet worden voor de formule
van de domeinconcessie;
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,
Beslist :
- het principe goed te keuren en de voorwaarden vast te leggen voor de plaatsing van een
fiets- en voetgangersbrug in de Verrewinkelstraat, dicht bij het Frans Lyceum Jean Monet
en evenwijdig met de brug voor het wegverkeer over NMBS-lijn 26;
- het desbetreffende ontwerp van overeenkomst, te sluiten met de publiekrechtelijke
naamloze vennootschap INFRABEL, eigenaar van het onderliggende domein en beheerder
van de spoorweginfrastructuur, goed te keuren middels de invoeging van de hierboven
beschreven clausules, in het belang van de gemeente.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
2020 Proj.conv.INFRABEL-créa.passerelle.pdf

 

 

 

Régie foncière - Grondregie
 

Régie foncière.- Maison sise 313, rue Vanderkindere.- Charge d’urbanisme.- Cession
gratuite de l’immeuble.- Recours à un notaire.- Approbation du projet d’acte.

Le Conseil,
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Vu la nouvelle loi communale, spécialement l’article 232 ;
Vu le CoBAT, adopté par arrêté du Gouvernement du 9 avril 2004, spécialement l’article
112 ;
Vu le permis d’urbanisme réf. 16/PFD/646036 (16-43693-2017) délivré par le
Fonctionnaire délégué, le 6 novembre 2018, et relatif à la reconversion de l’ancien site de
la Clinique Edith Cavell, spécialement l’article 2, §1°, alinéas 3 et 4, qui prévoient
respectivement,
que « la charge d’urbanisme consistera en la cession, à titre gratuit, à la commune d’Uccle
de l’immeuble (maison unifamiliale) sis rue Vanderkindere, 313, à Uccle, et en la
réalisation de travaux d’aménagement de cette maison à concurrence de la soulte résultant
de la différence entre la valeur vénale de cet immeuble, fixée à 750.000 euros, et la valeur
de la charge d’urbanisme par équivalent, telle que calculée conformément à l’A.G.R.B.C
du 26/09/2013, étant 925.750,00 € ; que cette soulte est de 175.765,00 € ; que cette cession
et la réalisation de ces travaux devront intervenir dans l’année qui suit la mise en œuvre du
présent permis ; »
Vu la délibération n° 016/17.12.2019/B/0052 par laquelle le Collège des Bourgmestre et
Echevins a marqué un accord de principe pour confier la gestion immobilière de la maison
sise 313, rue Vanderkindere,  dans une une configuration en logement individuel et, dans
ce cas, à l’Agence Immobilière Sociale d’Uccle (A.I.S.U.), établie rue Beeckman, 89 à
1180 Bruxelles, et la gestion du projet social à un collectif d’associations, tout en
envisageant la possibilité d’attribuer alors le rez-de-chaussée à un usage indépendant du
projet social, et en prenant en compte que le financement du projet sera entièrement pris en
charge par l’A.I.S.U. et le secteur associatif ;
Considérant que le projet d’acte a été relu de part et d’autre, et recueille l’assentiment des
deux parties.
Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
Décide :
- d’approuver la reprise de la maison d’habitation sise 313, rue Vanderkindere, parcelle
cadastrée section C, numéro 4 G 42, pour une superficie cadastrale de 86 m², sous la forme
d’une cession gratuite, aux frais du titulaire du permis d’urbanisme, de l’incorporer ensuite
dans le patrimoine immobilier privé dont la gestion est attribuée à la Régie foncière
communale d’Uccle, et de l’affecter principalement au logement ;
- de confier à Maître Robert Langhendries, notaire établi à 1180 Uccle, chaussée de
Waterloo, 1359 K, le soin de conseiller et d’assister la Commune d’Uccle, et de recevoir
l’acte de cession, à titre gratuit et pour cause d’utilité publique ;
- d’approuver le projet d’acte de cession établi, par le Notaire Damien Hisette (NOTALEX
Notaires associés), de l’immeuble visé ci-dessus, par l’ASBL « CHIREC » dont le siège
social est établi à 1160 Auderghem, Boulevard du Triomphe, 201, à la Commune d’Uccle,
en fonction des remarques et tenant compte des objections formulées par le Service des
Propriétés communales et le Notaire Langhendries.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Grondregie.- Huis gelegen Vanderkinderestraat, 313.- Stedenbouwkundige last.-
Gratis overdracht van het gebouw.- Beroep op een notaris.- Goedkeuring van het
ontwerp van akte.

De Raad,
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid op het artikel 232;
Gelet op het BWRO, aangenomen bij besluit van de Regering van 9 april 2004, in het
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bijzonder artikel 112;
Gelet op de stedenbouwkundige vergunning met kenmerk 16/PFD/646036 (16‑43693-
2017), afgeleverd door de gemachtigde ambtenaar op 6 november 2018 en met betrekking
tot de omvorming van de voormalige site van het Edith Cavellziekenhuis, in het bijzonder

artikel 2 § 1, 3e en 4e lid, die respectievelijk bepalen dat "de stedenbouwkundige last
bestaat uit de gratis overdracht aan de gemeente Ukkel van het gebouw (eengezinswoning)
gelegen Vanderkinderestraat 313 te Ukkel en uit de uitvoering van inrichtingswerken van
dit huis ten belope van de vereffening die voortvloeit uit het verschil tussen de venale
waarde van dit gebouw, bepaald op € 750.000, en de waarde van de stedenbouwkundige
last als tegenwaarde, zoals berekend overeenkomstig het BBHR van 26/09/2013, hetzij €
925.750,00;
Dat deze vereffening € 175.765,00 bedraagt;
Dat deze overdracht en de uitvoering van deze werken moeten plaatsvinden binnen het jaar
volgend op de uitvoering van de onderhavige vergunning;
Gelet op de beraadslaging nr. 016/17.12.2019/B/0052, waardoor het college van
burgemeester en schepenen een principeakkoord verleend heeft om in dit geval het
vastgoedbeheer van het huis gelegen Vanderkinderestraat 313, in de vorm van een
individuele woning, toe te vertrouwen aan het Sociaal Woningbureau Ukkel (SWU),
gevestigd Beeckmanstraat 89 te 1180 Brussel, en het beheer van het maatschappelijk
project toe te vertrouwen aan een verenigingscollectief, waarbij de mogelijkheid
overwogen wordt de gelijkvloerse verdieping toe te wijzen aan een onafhankelijk gebruik
van het maatschappelijk project en ermee rekening houdend dat de financiering van het
project volledig gedragen zal worden door het SWU en de verenigingssector;
Overwegende dat het ontwerp van akte door beide partijen nagelezen is en goedgekeurd
wordt;
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,
Beslist :
- de overname van het woonhuis gelegen Vanderkinderestraat 313, gekadastreerd perceel
afdeling C, nummer 4 G 42, voor een kadastrale oppervlakte van 86 m², in de vorm van
een gratis overdracht op kosten van de houder van de stedenbouwkundige vergunning goed
te keuren, het vervolgens in te lijven in het onroerend privévermogen waarvan het beheer
toegekend is aan de Grondregie van de gemeente Ukkel, en het hoofdzakelijk te
bestemmen voor huisvesting;
- aan meester Robert Langhendries, notaris gevestigd te 1180 Ukkel, Waterloosesteenweg
1359 K, de zorg toe te vertrouwen de gemeente Ukkel advies te geven en ze bij te staan en
de akte voor de gratis overdracht en ten algemenen nutte te ontvangen;
- het ontwerp van akte, opgesteld door notaris Damien Hisette (NOTALEX geassocieerde
notarissen), voor de overdracht van het bovenbedoelde gebouw door de vzw "CHIREC",
met maatschappelijke zetel te 1160 Oudergem, Triomflaan 201, aan de gemeente Ukkel
goed te keuren, op basis van de opmerkingen en rekening houdend met de bezwaren van de
dienst Gemeente-eigendommen en notaris Langhendries.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2019 12 17 Délib Coll.-gestion-accord princ.Housing1st.pdf, 2020 02 20
Proj.acte.cession-vers.DEFIN.-Not.Hisette.pdf
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SIPPT - IDPBW

SIPPT - IDPBW
 

Achat de blouses de protection jetables.- Crise sanitaire COVID-19.- Approbation de
l’attribution et engagement de la dépense.- Application de l’article 249, § 1 de la
nouvelle loi communale.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 249, §1 relatifs aux compétences du
Collège des Bourgmestre et Échevins;
Vu la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics, notamment l’article 92 (la dépense
à approuver HTVA n'atteint pas le seuil de 30.000,00 €) et les articles 4 §3 et 124 de
l'arrêté royal du 18 avril 2017 relatif à la passation des marchés publics dans les secteurs
classiques;
Considérant la crise sanitaire (COVID-19) actuelle;
Considérant la Stratégie de déconfinement définie par le Conseil National de Sécurité qui
s’est tenu le 24 avril (annexe 1) ;
Considérant que la reprises des activités liées à l’Education a été, entre autres, réglementée
par des mesures d’hygiènes communiquées par l’ONE (annexe 2) qui stipule qu’il faut,
dans le cadre d’une décontamination éventuelle, «se munir de protections individuelles
jetables (gants, tablier long à manches longues ou à défaut un vêtement lavable en machine
à 60°, idéalement avec masque et lunette de protection) car il y a un risque élevé
d’aérosolisation lorsque vous allez manipuler des draps ou textiles potentiellement
contaminés.» ;
Considérant que les ouvriers des cimetières ainsi que les médecins vérificateurs qui y
travaillent ont besoin d’être munis de tels équipements de protection ;
Considérant qu’une quantité minimale de 500 blouses protections jetables pourrait
répondre aux besoins cités ci-dessus ;
Considérant que les stocks du SIPPT concernant ce type de produits sont vides ;
Considérant qu’il n’existe, à l’heure actuelle, plus de marché de fournitures régulières de
ce type (EPI) ;
Considérant que les firmes suivantes ont été consultées :
VisioMed ;
Keystone ;
Prosafety ;
Wurth ;
Centrale Medico Dentaire ;
XY Design & Diffusion ;
Considérant que les offres devaient parvenir à l'administration au plus tard le 06 mai 2020 ;
Considérant que 2 offres sont parvenues :
Keystone ;
XY Design & Diffusion ;
Considérant que la firme Keystone a proposé l’offre la plus économiquement avantageuse
(annexe 3);
Considérant que la firme Keystone propose ces quantités au prix de 1.750,00€ HTVA soit
2.117,5 € TVA comprise ;
Considérant qu'il est proposé d'engager un montant de 2.117,5 € TVA comprise à l’article
budgétaire 140/124-48/35 (Covid dépenses générales, service ordinaire),
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Prend connaissance de la décision du Collège des Bourgmestre et échevins du 7 mai 2020,
relative à l’application de l’article 249, § 1 de la nouvelle loi communale et admet la
dépense estimée à  2.117,5 € TVA comprise.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Aankoop van wegwerpbeschermingsschorten.- Gezondheidscrisis COVID-19.-
Goedkeuring van de gunning en vastlegging van de uitgave.- Toepassing van artikel
249, § 1 van de nieuwe gemeentewet.

De Raad,
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid artikel 249, § 1 betreffende de
bevoegdheden van het college van burgemeester en schepenen;
Gelet op de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten, meer bepaald artikel 92 (de
goed te keuren uitgave excl. btw ligt lager dan € 30.000,00) en artikel 4, § 3 en 124 van het
koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de klassieke
sectoren;
Overwegende de huidige gezondheidscrisis (COVID-19);
Overwegende de afbouwstrategie, bepaald door de Nationale Veiligheidsraad van 24 april
(bijlage 1);
Overwegende dat de hervatting van de activiteiten van de dienst Opvoeding onder andere
gereglementeerd is door gezondheidsmaatregelen van de ONE (bijlage 2), die bepalen dat
de werknemers zich in het kader van een eventuele ontsmetting "moeten uitrusten met
wegwerpbare individuele beschermingsmiddelen (handschoenen, lange schort met lange
mouwen of bij gebrek een kledingstuk wasbaar in de machine op 60, idealiter met een
mondmasker en een veiligheidsbril) aangezien er een verhoogd risico op aerosolvorming is
wanneer ze omgaan met mogelijks besmette lakens of textiel";
Overwegende dat de arbeiders van de begraafplaatsen en de controleartsen die er werken
uitgerust moeten worden met dergelijke beschermingskledij;
Overwegende dat een minimale hoeveelheid van 500 wegwerpbeschermingsschorten aan
de voornoemde behoeften zou kunnen beantwoorden;
Overwegende dat de voorraad van de IDPBW aan dit type producten leeg is;
Overwegende dat er momenteel geen opdracht voor regelmatige uitrustingen van dit type
bestaat (PBM);
Overwegende dat de volgende firma's geraadpleegd werden :
VisioMed;
Keystone;
Prosafety;
Wurth;
Centrale Medico Dentaire;
XY Design & Diffusion;
Overwegende dat de offertes ten laatste op 6 mei 2020 bij het bestuur moesten aankomen;
Overwegende dat 2 offertes zijn aangekomen :
Keystone;
XY Design & Diffusion;
Overwegende dat de firma Keystone de economisch voordeligste offerte ingediend heeft
(bijlage 3);
Overwegende dat de firma Keystone deze hoeveelheden aanbiedt tegen de prijs van €
1.750,00 excl. btw, hetzij € 2.117,50 inclusief btw;
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Overwegende dat er voorgesteld wordt een bedrag van € 2.117,50 inclusief btw vast te
leggen onder begrotingsartikel 140/124-48/35 (Covid algemene uitgaven, gewone dienst);
Neemt kennis van de beslissing van het college van burgemeester en schepenen van 7 mei
2020 met betrekking tot de toepassing van artikel 249, § 1 van de Nieuwe Gemeentewet en
stemt in met de uitgave geraamd op € 2.117,50 inclusief btw.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
ANNEXE-1-Mesures prises par le Conseil national de Sécurité du 24 avril 2020 _
Belgium.be.pdf, ANNEXE-2-Mesures-hygiene-nettoyage-MILAC-Coronavirus-
annexe4.pdf, ANNEXE-3-KEYSTONE-LISTE DE PRIX ET BON DE COMMANDE
masques, blouses et gants.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Education - Onderwijs
 

Prégardiennats communaux.- Participation financière des parents.- Mesures dans le
cadre du COVID-19.

Le Conseil,
Vu que l'ONE a informé les parents par un courrier du 30 avril 2020 que les activités des
milieux d'accueil reprenaient de manière progressive à partir du 4 mai 2020;
Que dans ce même courrier, l'ONE indiquait que la participation financière des parents ne
serait pas exigée par les milieux d'accueil entre le 4 mai et le 17 mai 2020 car les milieux
d'accueil recevaient de leur part un subside compensatoire pour chaque absence d'enfant et
qu'ils ne devaient rentrer aucun justificatif d'absence pour cette période du 4 mai au 17 mai
2020;
Vu que dans ce même courrier, ils expliquent qu'à partir du 18 mai 2020, les milieux
d'accueil pourront exiger une participation financière selon leurs contrats d'accueil;
Que cela implique que les parents seront à partir de cette date obligés de produire un
certificat médical car en cas d'absence injustifiée la participation financière sera due;
Que cette obligation de participation financière aboutirait à une plus importante
fréquentation de nos prégardiennats, car elle s'avère contraignante pour les parents qui ne
souhaitent pas un retour précoce;
Qu'il serait préférable que cette Assemblée autorise que les parents soient exonérés de la
participation financière s'ils ne souhaitent pas que leur enfant fréquente le prégardiennat;
Que par ailleurs, l'accueil de tous les enfants inscrits est impossible dans la majorité des
prégardiennats si toutes les contraintes imposées restent d'application,
Décide d'exonérer de la participation financière pour ces jours d'absence, les parents qui ne
souhaitent pas que leur enfant fréquente le prégardiennat, et ce, avec effet rétroactif au 18
mai 2020 et jusqu'au 30 juin 2020.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.
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Gemeentelijke peutertuinen.- Financiële tussenkomst van de ouders.- Maatregelen in
het kader van COVID-19.

De Raad,
Aangezien de ONE de ouders in een brief van 30 april 2020 ingelicht heeft dat de
activiteiten van de opvangcentra geleidelijk hervatten vanaf 4 mei 2020;
Dat de ONE in deze brief aangaf dat de financiële bijdrage van de ouders niet door de
opvangcentra geëist zou worden tussen 4 mei en 17 mei 2020, aangezien de opvangcentra
een subsidie ontvingen ter compensatie van elk afwezig kind en ze geen
afwezigheidsbewijs moesten indienen voor deze periode van 4 mei tot 17 mei 2020;
Aangezien ze in deze brief uitleggen dat de opvangcentra vanaf 18 mei 2020 een financiële
bijdrage kunnen vragen volgens hun opvangcontracten;
Dat dat betekent dat de ouders vanaf die datum verplicht zijn een doktersattest voor te
leggen aangezien de financiële bijdrage verschuldigd zal zijn in geval van ongewettigde
afwezigheid;
Dat deze verplichte financiële bijdrage zou leiden tot een grotere aanwezigheid in onze
peutertuinen, aangezien ze bindend lijkt voor de ouders die geen vroegtijdige terugkeer
wensen;
Dat het beter zou zijn dat deze vergadering toestaat dat de ouders vrijgesteld worden van
de financiële bijdrage indien ze niet wensen dat hun kind naar de peutertuin gaat;
Dat de opvang van alle ingeschreven kinderen bovendien in de meeste peutertuinen
onmogelijk is indien alle opgelegde maatregelen van toepassing blijven;
Beslist de ouders die niet wensen dat hun kind naar de peutertuin gaat vrij te stellen van de
financiële bijdrage voor deze dagen afwezigheid, en dit met terugwerkende kracht van 18
mei tot 30 juni 2020.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

Ecoles communales - Animateurs de garderie - Mesures dans le cadre du covid 19

Le Collège,
Attendu que suite aux mesures prises dans le cadre du covid 19, le personnel de garderie a
travaillé en tournante mais avec des prestations très limitées;
Que le personnel ne doit pas être pénalisé par cette situation,
Décide, pour les prestations non effectuées pendant le confinement, de comptabiliser
chaque journée à son taux normal, à savoir, respectivement pour les CDD et les CDI,
7h20/7h40 pour un horaire complet, 5h30/5h49 pour un horaire 3/4 et 3h40/3h53 pour un
mi-temps.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Gemeentescholen.- Kinderopvang.- Animatoren van de kinderopvang.- Maatregelen
in het kader van COVID-19.

Het College,
Aangezien ingevolge de maatregelen in het kader van COVID-19 het personeel van de
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kinderopvang met een beurtrol gewerkt heeft, maar met erg beperkte prestaties;
Dat het personeel niet door deze situatie gestraft moet worden;
Beslist, voor de niet-verrichte prestaties tijdens de lockdown, elke dag aan zijn normaal
tarief te verrekenen, meer bepaald voor de contracten met bepaalde en onbepaalde duur
respectievelijk 7.20/7.40 uur voor een voltijds werkrooster, 5.30/5.49 uur voor een drie
vierden werkrooster en 3.40/3.53 voor een halftijds werkrooster.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

Ecoles communales.- Services de garderie et de surveillance du midi.- Mesures dans le
cadre du COVID-19.

Le Collège,
Attendu que depuis le début du confinement, des services de garderie et de surveillance du
midi sont organisés pour les parents prioritaires et/ou n'ayant pas d'autre solution de garde,
Décide d'accorder la gratuité pour ces services, dans le cadre des mesures covid 19 et ce
jusqu'au 31 mai 2020.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Gemeentescholen.- Opvangdiensten en middagtoezicht.- Maatregelen in het kader
van COVID-19.

Het College,
Aangezien er sinds het begin van de lockdown opvang en middagtoezicht georganiseerd
wordt voor kinderen van ouders met een prioritair beroep en/of die geen andere
opvangmogelijkheid hebben,
Beslist de kosteloosheid voor deze diensten toe te staan in het kader van de maatregelen
tegen COVID-19 en dit tot 31 mei 2020.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Solidarité internationale - Internationale solidariteit
 

Solidarité internationale.- Appel à projets pour l’octroi de subsides 2020 aux
associations.- Règlement et formulaire.

Le Conseil,
Vu qu’en date du 28 avril 2020, le Collège a approuvé le lancement d’un appel à projets
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dans le cadre de la Solidarité Internationale pour un montant de 16.000 € qui sera réparti
entre les demandeurs remplissant les conditions d’éligibilité de l’appel à projets;
Vu que le Collège a approuvé la promotion de cet appel via le Wolvendael, sur le site et la
page Facebook de la commune;
Vu que des critères de sélection et un dossier de demande de subside ont été établis en
2019 et révisés en 2020 pour assurer la cohérence avec les règlements et formulaires
utilisés par l’ensemble de l’administration;
Vu que ce même Collège a analysé sans remarques et approuvé le règlement et le
formulaire correspondants joints en annexes;
Vu que l'approbation des règlements est de la compétence du Conseil communal,
Décide d’approuver le règlement et le formulaire pour l’appel à projet Solidarité
internationale.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Internationale solidariteit.- Projectoproep voor de toekenning van subsidies 2020 aan
verenigingen.- Reglement en formulier.

De Raad,
Aangezien het college op 28 april 2020 zijn goedkeuring heeft verleend aan een oproep tot
projecten in het kader van de internationale solidariteit voor een bedrag van 16.000 € dat
verdeeld zal worden tussen de aanvragers die voldoen aan de voorwaarden van de oproep;
Aangezien het college eveneens zijn goedkeuring heeft verleend aan de promotie van deze
oproep via de Wolvendael, de website en de Facebookpagina van de gemeente;
Aangezien de selectiecriteria en het aanvraagdossier in 2019 werden opgesteld en in 2020
werden herzien om coherentie te bereiken met de reglementen en formulieren die gebruikt
worden door het gehele bestuur;
Aangezien het college de bijgevoegde reglementen en formulieren zonder opmerkingen 
heeft geanalyseerd en goedgekeurd;
Aangezien het goedkeuren van reglementen tot de bevoegdheid van de gemeenteraad
behoort,
Beslist het reglement en het formulier inzake de oproep tot projecten in het kader van de
internationale solidariteit goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
FORMULAIRE Subside Solidarite ́ internationale 2020 def (Nederlands).docx, Règlement
Appel à projets Solidarité Internationale def.pdf, Règlement Appel à projets Solidarité
Internationale def (Nederlands).pdf, FORMULAIRE Subside Solidarite ́ internationale
2020 def.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Recette - Ontvangerij
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Fonds de solidarité UE.- Mise à jour des dépenses éligibles.- Validation.

Le Conseil,
Vu la demande du cabinet du Ministre des Pouvoirs Locaux du 30 avril 2020 concernant la
mise à jour des dépenses éligibles dans le cadre d’un fonds de solidarité européen à rendre
le 11 mai à 14 h (cf. document ci-joint);Attendu que c’est la raison pour laquelle nous
soumettons au collège des Bourgmestres et Echevins les dépenses éligibles dans le cadre
de ce fonds afin de les valider (cf. documents ci-joints);
Attendu que les prochaines décisions du Collège des Bourgmestre et Echevins, prises dans
le cadre de la crise Covid-19 et de ce fonds pourront faire l’objet d’un complément dans le
dossier, d’ici le 24 juin 2020,
Décide de valider les dépenses éligibles à la date du 11 mai 2020 dans le cadre du fonds de
solidarité européen telles reprises dans le tableau, ci-joint pour un montant de 546.806,38
€.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

EU solidariteitsfonds.- Actualisering van subsidiabele uitgaven.- Validatie.

De Raad,
Gelet op de vraag van het kabinet van de minister van Lokale Besturen van 30 april 2020
betreffende de bijwerking van de uitgaven die in aanmerking komen in het kader van een
Europees solidariteitsfonds, in te dienen voor 11 mei om 14 uur (zie document in de
bijlage);
Aangezien we daarom aan het College van burgemeester en schepenen de uitgaven
voorleggen die in aanmerking komen in het kader van dit fonds om ze te valideren (zie
bijgevoegde documenten);
Aangezien de volgende beslissingen van het College van burgemeester en schepenen,
genomen in het kader van de crisis Covid-19 en van dit fonds, het voorwerp kunnen
uitmaken van een toevoeging aan het dossier tegen 24 juni 2020;
Beslist de uitgaven die in aanmerking komen op 11 mei 2020 te valideren in het kader van
het Europees solidariteitsfonds, zoals opgenomen in de bijgevoegde tabel, voor een bedrag
van € 546.806,38.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
Copie de FSE Détail Collège-Conseil mai.pdf, Copie de RBC-BHG Eligible expenditure
Solidarity Fund 20200511 détail.pdf, Demande tutelle mai FSE.pdf

 

 

 

Taxes - Belastingen
 

Prise en charge par l’administration fiscale régionale de l’établissement, l'enrôlement,
la perception et du recouvrement des centimes additionnels à la taxe régionale sur les
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établissements d’hébergement touristique.

Le Conseil,
Vu l’article 170, § 4 de la Constitution;
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu l’ordonnance du 23 décembre 2016 relative à la taxe régionale sur les établissements
d’hébergement touristique, article 13, § 2;
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 26 janvier 2017
établissant les modalités de certains actes prévus par l'ordonnance du 23 décembre 2016
relative à la taxe régionale sur les établissements d'hébergement touristique, article 4/1;
Considérant que l’administration fiscale régionale assurera, l’établissement, l’enrôlement,
la perception et le recouvrement des centimes additionnels à la taxe régionale sur
l’hébergement touristique pour l’exercice d’imposition 2021, pour autant que la commune
émette le souhait de bénéficier de ce service avant le 30 juin 2020;
Sur proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
Décide :
Article 1 : De charger l’administration fiscale de la Région de Bruxelles-Capitale de
l’établissement, de l’enrôlement, de la perception et du recouvrement des centimes
additionnels à la taxe régionale sur les établissements touristiques, pour l’exercice
d’imposition 2021.
Article 2 : De charger le Collège des Bourgmestre et Echevins de la notification de cette
décision conformément à l’article 4/1 de l’arrêté du Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale du 26 janvier 2017 établissant les modalités de certains actes prévus par
l'ordonnance du 23 décembre 2016 relative à la taxe régionale sur les établissements
d'hébergement touristique.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Belasting van de gewestelijke fiscale administratie met de heffing, de inkohiering, de
inning en de invordering van de gemeentelijke opcentiemen op de gewestbelasting op
de inrichtingen van toeristische logies.

De Raad,
Gelet op artikel 170, § 4 van de Grondwet;
Gelet op artikel 117 van de nieuwe Gemeentewet;
Gelet op de ordonnantie van 23 december 2016 betreffende de gewestbelasting op de
inrichtingen van toeristisch logies, artikel 13, § 2;
Gelet op besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 26 januari 2017 tot
vaststelling van de modaliteiten van bepaalde handelingen voorzien door de ordonnantie
van 23 december 2016 betreffende de gewestbelasting op de inrichtingen van toeristisch
logies, artikel 4/1;
Overwegende dat de gewestelijke fiscale administratie slechts zal instaan voor de heffing,
de inkohiering, de inning en de invordering van de  gemeentelijke opcentiemen op de
gewestbelasting op de inrichtingen van toeristisch logies voor aanslagjaar 2021 in zoverre
de gemeente voor 30 juni 2020 de wens uit om van deze dienstverlening gebruik te maken;
Op voorstel van het College van Burgemeester en Schepenen,
Besluit :
Artikel 1 : De fiscale administratie van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest te belasten met
de heffing, de inkohiering, de inning en de invordering van de opcentiemen op de
gewestelijke belasting op de inrichtingen van toeristisch logies voor aanslagjaar 2021.
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Artikel 2 : Het College van Burgemeester en Schepenen te belasten met de mededeling van
deze beslissing aan de gewestelijke fiscale administratie overeenkomstig artikel 4/1 van het
besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 26 januari 2017 tot vaststelling van
de modaliteiten van bepaalde handelingen voorzien door de ordonnantie van 23 december
2016 betreffende de gewestbelasting op de inrichtingen van toeristisch logies.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT RESSOURCES HUMAINES - DEPARTEMENT HUMAN RESSOURCES

Personnel - Personeel
 

Personnel.- COVID-19.- Prestations de certains agents du service Vert.

Le Collège,
Attendu que les jardiniers du Service Vert sont dispensés de service depuis le 19 mars
2020;
Attendu que certaines tâches devraient être remises en route au vu de la situation
climatique et de façon à éviter d’avoir un trop gros retard accumulé ;
Que certaines fournitures saisonnières doivent être utilisées;
Vu que les tâches envisagées seraient effectuées à l’extérieur en respectant les mesures de
distanciation sociale;
Que ces tâches pourraient être effectuées par des équipes réduites effectuant des prestations
de 7h à 13h;
Vu le protocole d’accord établi en comité particulier de négociation du 23 avril 2020,
Décide de marquer son accord sur l'exécution de certains travaux par les agents du service
Vert selon un horaire réduit de 7h à 13h.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Personeel.- COVID-19.- Prestaties van bepaalde ambtenaars van de Groendienst.

Het College,
Aangezien de tuiniers van de Groendienst op 19 maart 2020 in dienstvrijstelling geplaatst
werden;
Aangezien bepaalde taken heropgestart zouden moeten worden in het licht van de
weersomstandigheden en om een te grote vertraging te vermijden;
Aangezien bepaalde seizoenvoorzieningen gebruikt moeten worden;
Aangezien de geplande taken buiten verricht zouden worden met naleving van de
maatregelen van social distancing;
Dat deze taken verricht zouden kunnen worden door kleinere teams die prestaties leveren
van 7 tot 13 uur;
Gelet op het protocolakkoord, opgesteld in het bijzonder onderhandelingscomité van 23
april 2020,
Beslist zijn toestemming te verlenen voor de uitvoering van bepaalde werken door de
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ambtenaars van de Groendienst volgens een deeltijds werkrooster van 7 tot 13 uur.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Service juridique - Juridische dienst
 

COVID-19.- Prolongation de l’exonération des pénalités de retard bibliothèques suite
à la crise sanitaire.

Le Conseil,
Considérant qu’en ce qui concerne la récupération des amendes de retard dues suite à
l’absence de retour dans les délais impartis des ouvrages empruntés dans les bibliothèques
communales, le Collège des Bourgmestre et Echevins avait décidé, lors de ses séances du
24 mars, du 14 et du 28 avril 2020, de ne pas calculer de pénalités de retard (0,25 € par
semaine de retard par ouvrage emprunté) pour la période totale courant du 18 mars au 3
mai 2020 inclus;
Que la date du 18 mars correspondait au début du confinement et que celle du 3 mai 2020
correspondait au dernier jour de certaines mesures prescrites par l’arrêté ministériel du 23
mars 2020 tel que modifié portant des mesures d’urgences pour limiter la propagation du
coronavirus Covid-19; que l’assouplissement du confinement a en effet été décidé à partir
du 4 mai 2020;
Considérant que vu que cette possibilité d’exonération n’était pas prévue ni dans le
règlement relatif aux bibliothèques francophones ni dans celui relatif aux bibliothèques
néerlandophones, le Collège des Bourgmestre et Echevins a pris les décisions
susmentionnées sur la base de l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale du 6 avril 2020 de pouvoirs spéciaux relatif au fonctionnement des organes
communaux publié au Moniteur belge du 15 avril 2020; que ce texte permettait en effet au
Collège des Bourgmestre et Echevins de se substituer au Conseil communal pour prendre
des décisions urgentes dans le cadre de la gestion de la crise sanitaire due à la propagation
du Covid-19 et ce, pour la période courant du 16 mars au 16 mai 2020; que les décisions
adoptées par le Collège des Bourgmestre et Echevins ont été transmises hebdomadairement
au Conseil communal et qu’elles ont fait l’objet d’un point inscrit à l’ordre du jour du
Conseil communal;
Considérant qu’il ressort des informations communiquées par le service de la culture
que les lecteurs n'ont pas encore la possibilité de rendre les livres empruntés vu que les
bibliothèques sont encore fermées au public; qu’un service de take-away a toutefois été mis
en place;
Qu’à l’heure actuelle, le service de la culture ne peut pas encore prévoir quand la
réouverture des bibliothèques communales sera possible;
Qu’en ce qui concerne la bibliothèque néerlandophone, la VGC qui pilote le système
d'emprunt a déjà prolongé par défaut le prêt des livres jusqu'au 16 juin 2020;
Considérant qu’il faudra absolument éviter que dès la réouverture des bibliothèques les
lecteurs ne s’y ruent pour rendre les livres empruntés par crainte de recevoir une amende;
Qu’il serait dès lors opportun d’accorder à titre exceptionnel une exonération des pénalités
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de retard pour la période courant du 4 mai au 31 août 2020; que cela permettra de laisser le
temps aux lecteurs de rendre les livres empruntés dans les meilleures conditions et de
surtout éviter que le public faisant partie des groupes à risques ne se sente contraint de
sortir de chez lui pour rendre les livres et ce, par crainte de se voir infliger une amende de
retard,
Décide d’ autoriser une exonération à titre exceptionnel des pénalités de retard suite à
l’absence de retour dans les délais impartis des ouvrages empruntés pour la période
courant du 4 mai au 31 août 2020.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

COVID-19.- Verlenging van de vrijstelling van boetes voor laattijdig inleveren in
bibliotheken ingevolge de gezondheidscrisis.

De Raad,
Overwegende dat het college van burgemeester en schepenen in zitting van 24 maart, 14 en
28 april 2020 inzake de recuperatie van boetes voor laattijdig inleveren van werken die
uitgeleend werden door gemeentebibliotheken had beslist deze boetes niet op te leggen (€
0,25 per week vertraging per uitgeleend werk) voor de periode van 18 maart t.e.m.3 mei
2020;
Overwegende dat de datum 18 maart overeenkwam met de start van de
afzonderingsmaatregel en 3 mei 2020 met de laatste dag van bepaalde maatregelen
opgelegd door het ministerieel besluit van 23 maart 2020 zoals gewijzigd houdende
dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken;
dat er werd beslist om de afzonderingsmaatregel af te bouwen vanaf 4 mei 2020;
Overwegende dat het college van burgemeester en schepenen - aangezien deze
vrijstellingsmogelijkheid niet voorzien was in het reglement van de Franstalige en de
Nederlandstalige bibliotheken - de bovenvermelde beslissingen had genomen op basis van
het bijzonderemachtenbesluit betreffende de werking van de gemeentelijke organen van de
regering van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest van 6 april 2020 gepubliceerd in het
Belgisch Staatsblad van 15 april 2020; overwegende dat deze tekst het college van
burgemeester en schepenen de bevoegdheid heeft zich in te plaats te stellen van de
gemeenteraad om dringende beslissingen te nemen in het kader van het beheer van de
gezondheidscrisis Covid-19 en dit voor de lopende periode van 16 maart tot 16 mei 2020;
overwegende dat de beslissingen goedgekeurd door het college van burgemeester en
schepenen wekelijks overgemaakt worden aan de gemeenteraad en het onderwerp
uitmaken van een punt dat opgenomen is in de agenda van de gemeenteraad;
Overwegende dat de dienst Cultuur heeft aangegeven dat lezers nog niet de kans hebben
gehad om uitgeleende boeken terug te brengen omdat de bibliotheken nog gesloten zijn
voor het publiek; overwegende dat er wel een dienst take-away werd voorzien;
Overwegende dat de dienst Cultuur momenteel nog niet kan bepalen wanneer de
gemeentebibliotheken opnieuw zullen openen;
Overwegende dat, inzake de Nederlandstalige bibliotheek, de VGC, die het uitleensysteem
stuurt, de uitleningsperiode al ambtshalve had verlengd tot 16 juni 2020;
Overwegende dat men moet vermijden dat lezers onmiddellijk de bibliotheken bestormen
om uitgeleende boeken terug te komen brengen uit vrees voor een boete;
Overwegende dat het aldus gepast zou zijn om de vrijstelling van de boetes voor laattijdig
inleveren uitzonderlijk toe te kennen voor de periode van 4 mei tot 31 augustus 2020;
overwegende dat dit de lezers de tijd zal geven om uitgeleende werken te gepasten tijde te
komen inleveren en om te vermijden dat lezers die tot een risicogroep behoren naar buiten

40/106
Conseil communal - 28.05.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 28.05.2020 - Openbaar register



28.05.2020/A/0025

zouden komen uit vrees dergelijke boetes te kunnen krijgen,
Beslist een uitzonderlijke toelating te verlenen tot vrijstelling van de boetes voor laattijdig
inleveren van uitgeleende werken voor de periode van 4 mei tot 31 augustus 2020.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES SOCIALES ET ÉCONOMIQUES - DEPARTEMENT SOCIALE
EN ECONOMISCHE ZAKEN

Commerce - Handel
 

COVID-19.- Subside exceptionnel aux associations de commerçants uccloises.-
Accord de principe.- Engagement de la dépense.

Le Collège,
Vu L’AGRB de pouvoirs spéciaux du 6 avril 2020 relatif au fonctionnement des organes
communaux dans le cade de la crise sanitaire COVID-19;
Vu la crise sanitaire liée au coronavirus, de nombreux commerçants ont dû fermer leurs
magasins et se trouvent en grande difficulté financière;
Considérant qu’il y a lieu de soutenir au plus vite le commerce local en subsidiant les
diverses initiatives des associations de commerçants qui permettent la relance des activités;
Qu’un subside exceptionnel d’un montant de 750 euros peut être attribué à chaque
association pour toute initiative de redynamisation du commerce local;
Que dans ce cadre, les associations devront faire parvenir une demande écrite précisant
l'objectif et les termes de l'initiative;
Que ce subside pourra être augmenté sur décision du Collège confirmée par le Conseil
communal sur base d'un rapport l'opération transmis au service de l'Economie;
Qu’à ce jour, une demande de soutien de l’association du Fort-Jaco nous est parvenue;
Que l’initiative vise à offrir aux clients la possibilité d’acheter des chèques cadeaux en
ligne dans un commerce de leur choix via le site fortjacovillage.be;
Que le subside de 750 € permettra une remise de 20 % par chèque de 25 €, soit un soutien à
150 chèques;
Que cette initiative permettra aux commerçants fermés de retrouver des liquidités avant la
réouverture des commerces,
Décide :
- de donner son accord de principe quant à l’octroi de la somme de 750 € à chaque
association de commerçants présentant une initiative visant à redynamiser le commerce
suite à la crise sanitaire;
- d’engager la dépense de 750 € pour l’association du Fort-Jaco;
- de soumettre ce rapport au Conseil pour confirmation.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.
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COVID-19.- Uitzonderlijke subsidie voor de Ukkelse handelaarsverenigingen.-
Principeakkoord.- Vastlegging van de uitgave.

Het College,
Gelet op het volmachtbesluit van de BHR van 6 april 2020 betreffende de werking van de
gemeentelijke organen in het kader van de gezondheidscrisis COVID-19;
Gelet op de gezondheidscrisis door het coronavirus, waardoor talrijke handelaars hun
winkels moesten sluiten en zich in grote financiële moeilijkheden bevinden;
Overwegende dat de lokale handel zo snel mogelijk ondersteund moet worden door de
diverse initiatieven van de handelaarsverenigingen te subsidiëren, die de heropstart van de
activiteiten mogelijk maken;
Dat een uitzonderlijke subsidie voor een bedrag van € 750 toegekend kan worden aan elke
vereniging voor elk initiatief om de lokale handel nieuw leven in te blazen;
Dat de verenigingen in het kader hiervan een schriftelijke aanvraag moeten indienen die de
doelstelling en de termijn van het initiatief verduidelijkt;
Dat deze subsidie verhoogd kan worden op beslissing van het college, bevestigd door de
gemeenteraad op basis van een verslag dat overgemaakt wordt aan de dienst Economie;
Dat we vandaag een vraag tot ondersteuning van de vereniging van Fort-Jaco gekregen
hebben;
Dat het initiatief beoogt klanten de mogelijkheid te bieden online cadeaucheques te kopen
in een handelszaak naar keuze via de website fortjacovillage.be;
Dat de subsidie van € 750 een korting van 20 % per cheque van € 25 mogelijk maakt, hetzij
een ondersteuning aan 150 cheques;
Dat de gesloten handelaars dankzij dit initiatief opnieuw inkomsten krijgen voor de
heropening van de handelszaken,
Beslist :
- zijn principeakkoord te verlenen voor de toekenning van de som van € 750 aan elke
handelaarsvereniging die een initiatief voorstelt om de handel nieuw leven in te blazen na
de gezondheidscrisis;
- de uitgave van € 750 voor de vereniging van Fort-Jaco vast te leggen;
- dit verslag ter bevestiging voor te leggen aan de Raad.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

COVID-19.- Association des commerçants du Fort-Jaco.- Subside exceptionnel.

Le Conseil,
 Vu la décision du Collège du 30 avril 2020 qui marque son accord de principe sur la
subvention exceptionnelle des associations de commerçants, présentée au Conseil pour
confirmation;
Attendu qu’un subside de 750 € a déjà été attribué à l’association des commerçants du
Fort-Jaco;
Qu’une demande de reconsidération du subside nous est parvenue vu le succès de cette
initiative;
Que le subside de 750 € initialement prévu n’est pas suffisant pour couvrir une remise de
20 % par chèque de 25 €, vu les 2088 chèques vendus,
 Sur proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
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Décide d’attribuer un complément de subsides de 9.690 € à l’association des commerçants
du Fort-Jaco.

M. Hayette s’abstient car toutes les associations de commerçants ne sont pas mises sur le
même pied.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 38 votes positifs, 1 abstention.
Abstention : Bernard Hayette.

COVID-19.- Handelaarsvereniging Fort-Jaco.- Buitengewone toelage.

De Raad,
Gelet op de beslissing van het college van 30 april 2020, dat zijn principeakkoord verleent
voor de uitzonderlijke subsidie van de handelaarsverenigingen, ter bevestiging voorgelegd
aan de raad;
Aangezien er al een subsidie van € 750 toegekend is aan de handelaarsvereniging van Fort-
Jaco;
Dat we een vraag gekregen hebben om de subsidie opnieuw in overweging te nemen
wegens het succes van dit initiatief;
Dat de oorspronkelijk voorziene subsidie van € 750 niet volstaat om een korting van 20 %
per cheque van € 25 te dekken aangezien er 2088 cheques verkocht zijn;
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,
Beslist een aanvullende subsidie van € 9.690 toe te kennen aan de handelaarsvereniging
van Fort-Jaco.

De h. Hayette onthoudt zich omdat hij van oordeel is dat niet alle handelaarsverenigingen
gelijk behandeld worden.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 38 positieve stemmen, 1 onthouding.
Onthouding : Bernard Hayette.

1 annexe / 1 bijlage
Tableau Fort-Jaco (00000002).pdf

 

Blaise Godefroid entre en séance / treedt in zitting.  
 

Règlement chèques commerces locaux.

Le Conseil,
Vu la situation critique dans laquelle se trouvent de nombreux commerçants Ucclois;
Considérant qu’il y a lieu de soutenir le commerce local;
Q’un système de chèques-commerces locaux ucclois distribués par la Commune à
l’occasion d’événements déterminés et vendus aux citoyens et entreprises soucieux de
soutenir le commerce local permettrait d’aider à redynamiser celui-ci;
Qu’un règlement et une convention (en annexes) ont été rédigés en ce sens;
Qu’un budget sera alloué à ce projet et fera l'objet d'une modification budgétaire,
Décide d’approuver le règlement relatif aux chèques commerces locaux et sa convention.

Le Conseil approuve le point.
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40 votants : 40 votes positifs.

Reglement cheques lokale handelaars.

De Raad,
Gelet op de kritieke toestand waarin tal van Ukkelse handelaars zich bevinden;
Overwegende dat de lokale handel gesteund moet worden;
Dat een systeem van cheques bij Ukkelse lokale handelaars, verdeeld door de gemeente ter
gelegenheid van bepaalde evenementen en verkocht aan burgers en bedrijven om de lokale
handel te steunen, het mogelijk zou maken de lokale handel nieuw leven te helpen
inblazen;
Dat hiervoor een reglement en een overeenkomst (in de bijlage) opgesteld werden;
Dat aan dit project een budget toegekend zal worden en dat er een begrotingswijziging
doorgevoerd zal worden,
Beslist het reglement met betrekking tot de cheques lokale handelaars en de overeenkomst
ervan goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
40 stemmers : 40 positieve stemmen.

6 annexes / 6 bijlagen
Re ̀glement che ̀ques commerces locaux.docx, Che ̀que commerce - Engagement.docx,
Chèque commerce - Engagement (Nederlands).docx, Convention che ̀ques
commerces.docx, Règlement chèques commerces locaux (Nederlands).docx, Convention
chèques commerces (Nederlands).docx

 

 

Article 97, alinéa 3 NLC : proposition de la création et règlement d’une prime
communale spéciale d’aide aux commerces déposée par M. Cools.

Création et règlement d'une prime communale spéciale d'aide aux commerces, déposé par M.
Marc Cools :

 
Considérant les conséquences financières dramatiques pour beaucoup de commerces
ucclois de la fermeture de leur activité qui leur a été imposée en raison du confinement ;
Considérant l’existence d’une prime régionale unique de 4.000 euros destinée à compenser
leur fermeture obligatoire suite aux décisions adoptées par le Conseil national de sécurité ;
Considérant que des communes bruxelloises comme Saint-Josse-Ten-Noode ou Etterbeek
ont décidé d’octroyer une prime communale complémentaire à la prime régionale et que
d’autres communes envisagent une même aide ;
Considérant les difficultés actuelles de beaucoup de commerces ucclois à payer leurs
diverses factures et leurs loyers ;
Considérant que toute aide financière complémentaire à la prime régionale unique, même
limitée, peut constituer un bol d’oxygène évitant des faillites et permettant à des
commerçants de vivre dans la dignité ;
Considérant que l’octroi d’une prime communale en prolongation de la prime régionale
unique n’est pas exclusive d’autres initiatives pour soutenir le commerce local comme
l’octroi de bons d’achat ;
Considérant que les formalités administratives pour le traitement et l’octroi d’une telle
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prime complémentaire sont limitées ;
Considérant l’intérêt en matière d’emploi et d’activité de conserver un réseau dense de
commerces de proximité à Uccle ;
Le Conseil communal :
-approuve l’octroi d’une prime unique de 500 euros aux bénéficiaires de la prime régionale
unique de 4.000 euros destinée à compenser la fermeture obligatoire des commerces qui
est intervenue suite aux décisions adoptées par le Conseil national de sécurité ;
- approuve le règlement d’octroi ci-dessous pour cette prime exceptionnelle :
Article 1 : Une prime unique de 500 euros est accordée à tout commerçant ayant un

établissement en activité sur le territoire de la commune d’Uccle au 1er mars 2020 et ayant
bénéficié de la prime régionale unique de 4.000 euros destinée à compenser la fermeture
obligatoire de commerces qui est intervenue suite aux décisions adoptées par le Conseil
national de sécurité ;
Article 2 :  Pour pouvoir bénéficier de cette prime les commerçants devront remplir le
formulaire qui sera mis à leur disposition à cette fin sur le site internet de la Commune et
communiquer de manière électronique à l’Administration communale la preuve écrite
qu’ils bénéficient de la prime régionale unique,
Article 3 : Les demandes de bénéficier de la prime devront être introduites avant le 31 août
2020 ;
Article 4 : Les primes seront accordées dans la limite des crédits budgétaires disponibles ;
Article 5 :  Le présent règlement entre en vigueur dès son approbation par l’autorité de
Tutelle.
 
 
Modification budgétaire déposée par M. Cools :

Majorer au budget 2020 l’article 520.322 Subsides indirects et réparations dommages aux
entreprises pour le porter de 100.000 euros à 350.000 euros

 
 

 

Le point est reporté.

Artikel 97, alinea 3 NGW : voorstel tot invoeren van een reglement en een speciale
gemeentelijke premie als hulp aan de handelaars, ingediend door de h. Cools.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

 

Action sociale - Sociale actie
 

COVID-19 - Aide aux personnes isolées par le Centre de Secours d'Uccle.

Le Conseil,
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Vu la collaboration établie avec l'asbl Centre de Secours d'Uccle (ACS) pour venir en aide
aux personnes fragilisées, âgées et isolées afin d'effectuer leurs courses de base
(alimentation et médicaments);
Considérant que l'asbl ACS organise ce service sur une base volontaire et bénévole en
engageant des frais logistiques (véhicules, carburant, moyens de paiement bancaires,
moyens de communication, repas du midi des bénévoles, matériel de protection);
Considérant qu'entre le vendredi 20 mars et le jeudi 30 avril 321 missions d'aide à
domicile (représentant 1657 heures individuelles de prestations)  ont été accomplies au
service des ucclois;
Considérant qu'en séance du 31/03/2020 le Collège a décidé de verser un subside
extraordinaire de 3.800,00 € provisionnel des futures dépenses à engager par l'asbl ACS;
Considérant que les frais engagés par le Centre de Secours d'uccle entre le 20 mars et le 30
avril 2020 s'élevent à 3.914,20 € et se répartissent en

frais bancaires (termianaux de paiement) 513,11 €

frais kilométrique 783,20 €

matériel de protection 892,66 €

Call-Center 605,23 €

repas et boissons des bénévoles en mission 1.120,00 €
Considérant que ces dépenses justifient l'apport d'une aide finançière complémentaire à la
première tranche versée de 2.000,00 € afin de permettre à ACS de préserver une capacité
d'action;
Que la décision est motivée par la nécessité de préserver la capacité opérationnelle de
l'asbl Centre de Secours d'Uccle,
Décide d'accorder, suite à la crise sanitaire COVID-19, un subside extraordinaire
complémentaire de 3.800,00 € (Article 140/332-02/35 - COVID 19) à l'A.S.B.L. ACS
Centre de Secours d'Uccle pour son aide aux habitants d'Uccle et autorise l'engagement de
la dépense.
 
 

 

Le Conseil approuve le point.
40 votants : 40 votes positifs.

COVID-19.- Hulp aan geïsoleerde personen door het Centre de Secours d'Uccle.

De Raad,
Gelet op de samenwerking met de vzw Centre de Secours d'Uccle (ACS) om hulp te
bieden aan kwetsbaren, ouderen en alleenstaanden om hun basisboodschappen te doen
(voeding en geneesmiddelen);
Overwegende dat de vzw ACS deze dienstverlening op vrijwillige en belangeloze basis
organiseert en logistieke kosten maakt (voertuigen, brandstof, betaalmiddelen,
communicatiemiddelen, middagmaal voor de vrijwilligers, beschermingsmateriaal);
Overwegende dat van vrijdag 20 maart tot donderdag 30 april 321 opdrachten van hulp aan
huis (wat overeenkomt met 1657 uren individuele prestaties) verricht werden ten dienste
van de Ukkelaars;
Overwegende dat het college in zitting van 31/03/2020 beslist heeft een buitengewone
subsidie van € 3.800,00 te storten als voorschot voor de toekomstige uitgaven door de vzw
ACS;
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Overwegende dat de kosten die door het Centre de Secours d'Uccle gemaakt werden tussen
20 maart en 30 april 2020 € 3.914,20 belopen en opgedeeld worden in :
Bankkosten (betaalterminals) € 513,11
Kilometervergoeding € 783,20
Beschermingsmateriaal € 892,66
Callcenter € 605,23
Maaltijden en drank voor de vrijwilligers tijdens hun opdracht € 1.120,00
Overwegende dat deze uitgaven de toevoer van een financiële bijstand van € 2.000,00 ter
aanvulling op de eerste gestorte schijf rechtvaardigen zodat het ACS zijn opdrachten kan
blijven vervullen;
Dat de beslissing gemotiveerd is door de noodzaak om het operationeel vermogen van de
vzw Centre de Secours d'Uccle te bewaren;
Beslist ingevolge de gezondheidscrisis COVID-19 een aanvullende buitengewone subsidie
van € 3.800,00 (artikel 140/332-02/35 - COVID-19) toe te kennen aan de vzw ACS Centre
de Secours d'Uccle voor haar hulp aan de Ukkelse burgers en in te stemmen met de
vastlegging van de uitgave.
 

De Raad keurt het punt goed.
40 stemmers : 40 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
COVID-19 - ACS frais de gestions 2020 (30-04).pdf

 

 

 

Prévention - Preventie
 

Prévention.- Adaptation des horaires d'ouverture des espaces verts durant les mois de
mai et juin 2020.

Le Collège,
Vu la décision du Collège de l’Assemblée du 31 mars 2020 de maintenir l’horaire d’hiver
dans les espaces verts jusqu’au 30 avril 2020;
Attendu que la période de confinement dans le cadre du COVID-19 entraîne une présence
des citoyens relativement faible dans les rues d’Uccle et stable à importante dans les
espaces verts;
Attendu que la reprise des activités va amener l’équipe des gardiens de la paix à être
présents pour d’autres missions au sein de la Commune;
Considérant qu’il y a lieu de maintenir l’horaire « hiver » dans les espaces verts, c’est-à-
dire de 7h à 20h,
Décide de prolonger l’horaire d’hiver du 1er mai au 30 juin 2020 avec une possibilité de
prolongation selon les circonstances.

 

Le Conseil approuve le point.
40 votants : 40 votes positifs.
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Preventie.- Aanpassing van de openingsuren van de groene ruimten tijdens de
maanden mei en juni 2020.

Het College,
Gelet op de beslissing van de vergadering van 31 maart 2020 om de winterregeling in de
groene ruimten te behouden tot 30 april 2020;
Aangezien de afzonderingsperiode in het kader van COVID-19 leidt tot een relatief lage
aanwezigheid van de burgers in de straten van Ukkel en een stabiele tot grotere
aanwezigheid in de groene ruimten;
Aangezien de hervatting van de activiteiten ertoe zal leiden dat het team van de
gemeenschapswachten aanwezig zal zijn voor andere opdrachten binnen de gemeente;
Overwegende dat de winterregeling in de groene ruimten behouden moet worden, met
andere woorden van 7 tot 20 uur;
Beslist de winterregeling te verlengen van 1 mei tot 30 juni 2020 met een mogelijkheid tot
verlenging naargelang de omstandigheden.

De Raad keurt het punt goed.
40 stemmers : 40 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT FACILITY MANAGEMENT - DEPARTEMENT FACILITY MANAGEMENT

Nouvelles technologies - Nieuwe technologieën
 

Informatisation des services.- Achat de pc portables et accessoires pour le télétravail
suite à la crise sanitaire du CORONAVIRUS / COVID-19.- Approbation de
l'engagement de la dépense, du mode de passation du marché et du mode de
financement de la dépense - Application de l’article 249, § 1 de la nouvelle loi
communale.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234 § 3 et 236 relatif aux
compétences du collège des Bourgmestre et Echevins;
Considérant que l’Art. 249 § 1 – 2° alinéa de la Nouvelle Loi Communale stipule que :
« Le conseil communal peut toutefois pourvoir à des dépenses réclamées par des
circonstances impérieuses et imprévues, en prenant à ce sujet une résolution motivée. Dans
le cas où le moindre retard occasionnerait un préjudice évident, le collège des
bourgmestre et échevins peut, sous sa responsabilité, pourvoir à la dépense, à charge d'en
donner, sans délai, connaissance au conseil communal, qui délibère s'il admet ou non la
dépense. [Les membres du collège des bourgmestre et échevins qui auraient mandaté des
dépenses payées en exécution des alinéas 1er et 2 mais rejetées des comptes définitifs, sont
personnellement tenus d'en verser le montant à la caisse communale (L. 17.10.1990, M.B.
14.12.1990)]. » ;
Vu la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics, notamment l’article 42, § 1, 1° a)
(la dépense à approuver HTVA n'atteint pas le seuil de 139.000,00 €);
Vu l'arrêté royal du 18 avril 2017 relatif à la passation des marchés publics dans les
secteurs classiques, notamment l'article 90, 1°;
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Considérant la situation d'urgence lié au CORONAVIRUS / COVID-19;
Considérant qu'il est nécessaire, afin d'assurer le confinement et de respecter les règles de
distanciation sociale émises par le conseil de sécurité national, de fournir des pc portables
aux collaborateurs pour qu'ils puissent travailler depuis leur domicile;
Considérant plusieurs possibilités dont une seule fut retenue car respectant ces règles
précitées au plus strict;
Considérant qu'il fallait réagir au plus vite;
Considérant que contact a été pris avec le CIRB/CIBG, puis en direct avec son fournisseur
Econocom, (chaussée de Tervuren, 145 à 1410 Waterloo);
Considérant qu’aucun stock n’était disponible via le CIRB/CIBG ou directement via
Econocom;
Considérant que nous avions déjà fait des achats auprès de la société Ricoh / Upfront (Rue
de la Technique, 15 – 1400  Nivelles (Belgium)) dans le précédent marché annuel IT et
que cette société est donc un fournisseur connu et fiable;
Considérant que leurs prix sont concurentiels, voir moins cher que les fournisseurs du
CIRB/CIBG;
Considérant que la société Ricoh / Upfront avait encore du stock disponible mais que celui-
ci diminuait très vite;
Considérant le délai de livraison très court;
Considérant que nous avions besoin de 115 portables, puis de 24 portables supplémentaires
et ensuite de 15 de réserve;
Considérant que chaque portable doit être fourni avec un sac à dos, une souris et une
docking-station;
Considérant que la société Ricoh / Upfront nous à remis 3 offres;
Vu que cette société remplit ses obligations fiscales professionnelles, relatives à l’ONSS et
n’est pas en état de faillite, de liquidation de cessation d’activité ou de réorganisation
judiciaire ;
Considérant que le prix total de la commande est de 150.449,68 € TVA comprise à engager
à l'article budgètaire extraordinaire 140/742-53/53;
Qu'en séance du 12 mai 2020, le Collège des Bourgmestre et échevins a décidé :
- d'approuver la passation du marché par procédure négociée sans publication préalable en
application de l’article 42, § 1, 1° a) la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics
avec la société Upfront/Ricoh, (Rue de la Technique, 15 – 1400  Nivelles (Belgium)), pour
l'achat des portables;
- d’appliquer l’article 249, § 1 – 2° alinéa de la nouvelle loi communale,
Prend connaissance de la décision du Collège des Bourgmestre et échevins, relative à
l’application de l’article 249, § 1 – 2° alinéa de la nouvelle loi communale et admet la
dépense estimée à 150.449,20 € (T.V.A. comprise);

 

Le Conseil approuve le point.
40 votants : 40 votes positifs.

Digitalisering van de diensten.- Aankoop van laptops en toebehoren voor telewerk
ingevolge de gezondheidscrisis COVID-19.- Goedkeuring van de vastlegging van de
uitgave, van de plaatsingswijze van de opdracht en van de financieringswijze van de
uitgave.- Toepassing van artikel 249, § 1 van de nieuwe gemeentewet.

De Raad,
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid de artikelen 234 § 3 en 236 betreffende de
bevoegdheden van het college van burgemeester en schepenen;
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Overwegende dat artikel 249, § 1 - 2 e lid van de Nieuwe Gemeentewet bepaalt : "De
gemeenteraad kan echter voorzien in uitgaven die door dwingende en onvoorziene
omstandigheden worden vereist, mits hij daartoe een met redenen omkleed besluit neemt.
Wanneer het geringste uitstel onbetwistbaar schade zou veroorzaken, kan het college van
burgemeester en schepenen onder eigen verantwoordelijkheid in de uitgave voorzien,
onder verplichting om zonder verwijl daarvan kennis te geven aan de gemeenteraad, die
besluit of hij met die uitgave al dan niet instemt. [De leden van het college van
burgemeester en schepenen die uitgaven bevolen hebben in de gevallen bedoeld in het
eerste en het tweede lid, die echter afgewezen zijn op de definitief afgesloten rekeningen,
zijn er persoonlijk toe gehouden het overeenkomstige bedrag in de gemeentekas te storten.]
(W. 17.10.1990, BS 14.12.1990)";
Gelet op de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten, in het bijzonder artikel 42
§1, 1° a) (de goed te keuren uitgave excl. btw bereikt de drempel van € 139.000,00 niet);
Gelet op het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de
klassieke sectoren, meer bepaald artikel 90 1°;
Overwegende de noodtoestand veroorzaakt door COVID-19;
Overwegende dat het, om de lockdown te verzekeren en de regels van social distancing
van de Nationale Veiligheidsraad na te leven, noodzakelijk is de medewerkers uit te rusten
met laptops zodat ze van thuis kunnen werken;
Overwegende meerdere mogelijkheden, waarvan er een geselecteerd werd aangezien ze de
voornoemde regels nauwgezet naleeft;
Overwegende dat er snel gereageerd moest worden;
Overwegende dat er contact opgenomen werd met het CIBG en daarna ook rechtstreeks
met de leverancier Econocom (chaussée de Tervuren 145 te 1410 Waterloo);
Overwegende dat er geen voorraad beschikbaar was via het CIBG of rechtstreeks via
Econocom;
Overwegende dat we in een vorige jaarlijkse IT-opdracht reeds aankopen verricht hebben
bij de firma Ricoh/Upfront (Rue de la Technique 15 – 1400 Nijvel (België)) en dat deze
firma dus een gekende en betrouwbare leverancier is;
Overwegende dat haar prijzen concurrerend zijn of zelfs minder duur dan de leveranciers
van het CIBG;
Overwegende dat de firma Ricoh/Upfront nog voorraad beschikbaar had, maar dat deze erg
snel slonk;
Overwegende de erg korte leveringstermijn;
Overwegende dat we 115 laptops, later 24 bijkomende laptops en tot slot 15 reservelaptops
nodig hadden;
Overwegende dat elke laptop geleverd moet worden met een rugzak, muis en docking
station;
Overwegende dat de firma Ricoh/Upfront ons 3 offertes bezorgd heeft;
Aangezien deze firma voldoet aan haar fiscale en professionele verplichtingen inzake RSZ
en zich niet in een staat van faillissement, vereffening, staking van werkzaamheden of
gerechtelijke reorganisatie bevindt;
Overwegende dat de totaalprijs van de bestelling € 150.449,68 inclusief btw bedraagt, vast
te leggen onder buitengewoon begrotingsartikel 140/742-53/53;
Dat het college van burgemeester en schepenen in zitting van 12 mei 2020 beslist heeft :
- de plaatsing van de opdracht via onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande
bekendmaking, in toepassing van artikel 42, § 1, 1° a) van de wet van 17 juni 2016 inzake
overheidsopdrachten, met de firma Upfront/Ricoh (Rue de la Technique 15 – 1400 Nijvel
(België)) voor de aankoop van de laptops goed te keuren;

- artikel 249, § 1 - 2 e lid van de Nieuwe Gemeentewet toe te passen;
Neemt kennis van de beslissing van het college van burgemeester en schepenen met
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betrekking tot de toepassing van artikel 249, § 1 - 2e lid van de Nieuwe Gemeentewet en
stemt in met de uitgave geraamd op € 150.449,20 (inclusief btw).

De Raad keurt het punt goed.
40 stemmers : 40 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
DevisV-20200132.pdf, DevisV-20194726.pdf, DevisV-20194509.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Question écrite de M. Desmet sur les dépenses budgétées pour le personnel
communal.

Je ne me souviens pas d’avoir participé à une discussion budgétaire annuelle sans que ne
soit évoqué « l’importance du poste consacré au personnel communal » (sic).
Pour cette dernière édition, les chiffres présentés et acceptés lors du conseil de janvier
2020 annoncent un montant de 84 262 462€ soit 55,35% de l’inscription à l’ordinaire.
Loin de moi, l’idée de rouvrir le débat mais bien de l’objectiver. J’aimerais obtenir
certaines précisions concernant cette thématique d’autant que (peut-être) seuls les
spécialistes des lectures budgétaires sont à même de décortiquer ce qui « alimentent », page
par page, ce point.
Pour ma part, il me serait utile de savoir quels sont les emplois totalement ou partiellement
subsidiés par une autorité supérieure.
Ainsi, par exemple, pour le poste enseignement, seuls les emplois à charge devraient grever
les comptes, puisque, sauf erreur de ma part, les salaires sont subventionnés à 100% par la
FWB ; bien évidement, au sein de ce poste d’autres dépenses, elles, non subsidiées sont à
notre charge.  Dès lors, entre recettes et dépenses, cela m’apparaît techniquement comme
des inscriptions et non pas de réels emplois communaux à charge.
Il en est certainement aussi pour d’autres postes.
J’ignore comment (et si) il vous est possible de répondre à mes questions mais pourriez-
vous me (nous) préciser les inscriptions qui, à l’Ordinaire, ne comportent aucun subside
autrement dit ce qui au sein du montant de plus de 84 millions nous incombent
intégralement ?
En vous remerciant pour les précisions qui me seront apportées.
 
Réponse:
 
Estimation du coût du Personnel pour l'exercice 2020  (pensions comprises)
   
Colonne1 Colonne2 Colonne3
coût total montants à déduire
   
        84.262.462,00                22.165.800  personnel enseignant subventionné
   

51/106
Conseil communal - 28.05.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 28.05.2020 - Openbaar register



                 2.067.441  contribution de l'autorité supérieure dans les frais de personnel

   

                 1.653.580  
contribution de l'autorité supérieure pour le personnel
contractuel subsidié

   

                 1.663.374  
contribution de l'autorité supérieure dans les charges de
revalorisation barémique

   
conclusion: pour l'exercice 2020 l'estimation du coût réel du Personnel à charge de la commune
s'élève à 56.712.267 €
 
 

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Desmet betreffende de begrote uitgaven voor het
gemeentelijk personeel.

Ik heb nog geen begrotingsdebat meegemaakt zonder een discussie over de omvang van de
personeelskosten. In de laatste versie werd tijdens de raad van januari 2020 een bedrag van
€ 84 262 462 of 55,35% voorgesteld in de gewone begroting. Hij wenst verduidelijking
over dit thema: welke betrekkingen worden gedeeltelijk of volledig gesubsidieerd door een
hogere overheid? In de post Onderwijs zou er bijvoorbeeld geen rekening gehouden
moeten worden met de gesubsidieerde betrekkingen. Dit lijken mij technisch gezien
inschrijvingen en geen reële gemeentelijke personeelsuitgaven ten laste. Dit geldt wellicht
ook nog voor andere posten. Gelieve het aandeel van die 84 miljoen te verduidelijken die
integraal ten laste van de gemeente valt.
 
Antwoord:
 
Kostenraming van het personeel voor het dienstjaar 2020  (incl. pensioenen)
   
Kolom 1 Kolom 2 Kolom 3
totaalkost af te trekken bedragen
   
        84.262.462,00                22.165.800  gesubsidieerd onderwijzend personeel
   
                 2.067.441  bijdrage van de hogere overheid in de personeelskosten
   

                 1.653.580  
bijdrage van de hogere overheid voor gesubsidieerd
contractueel personeel

   

                 1.663.374  
bijdrage van de hogere overheid in de lasten van barema-
aanpassingen

   
Conclusie: voor het dienstjaar 2020 bedraagt de reële kostenraming van het personeel ten laste van
de gemeente € 56.712.267
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De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20 07 Desmet dépenses budgétées pour le personnel communal.docx

 

 

Question écrite de Mme Egrix concernant la pleine conscience dans les écoles.

On sait aujourd’hui que malheureusement les enfants sont de plus en plus confrontés au
stress et de plus en plus tôt. Très jeunes, beaucoup d’entre eux ont des objectifs de
performance comparables à ceux des adultes, sont sous pression pour avoir un beau
bulletin et ont un rythme de vie trop rapide. Difficile de chiffrer l’ampleur du problème,
mais les spécialistes s’accordent pour dire que le phénomène va grandissant.
Adultes et enfants ont leur attention absorbée par leur raisonnement, par un afflux de
pensées incessantes et souvent polluantes car elles les déconnectent de la réalité présente.
De nombreuses données scientifiques démontrent que la santé mentale et le bonheur sont
modelés par ce que nous faisons de notre attention.
Il est donc important d’empêcher notre cerveau de trop se perdre en hypothèses et
suppositions éloignées de la réalité de l’ici et maintenant, et apprendre à nous reconnecter
aux sensations de notre corps.
En calmant le stress et le flux de pensées éventuellement négatives, la pleine conscience a
aussi un impact positif sur la santé et le système immunitaire. C’est grâce à cet impact
positif observé et validé qu’elle a été introduite, notamment, dans de nombreux services
hospitaliers.
Intégrer la pleine conscience dans les classes de nos écoles permettrait aux enfants
d’apprendre à être le plus présent possible à tout ce qu’ils vivent, à tout ce qu’ils pensent, à
tout ce qu’ils ressentent. Elle redonne confiance dans la capacité de penser, de réussir ou
d’apprendre et invite les élèves et les enseignants à se sentir bien ensemble, à être
pleinement présent à ce qui se passe dans leur classe.
« La méditation de pleine conscience n’est pas une simple technique, il s’agit d’une
éducation à une manière d’être en relation avec soi-même et avec le monde qui nous
entoure.
Elle nous invite chacun à se relier à son expérience dans l’instant, à ressentir ce qui se
passe en soi et autour de soi, en adoptant une attitude d’ouverture, curieuse et non jugeant.
Être vraiment présent dans l’instant, attentif, sans se laisser emporter par l’agitation du
moment, sans céder à ses impulsions et ensuite agir avec plus de discernement et de
sagesse. »
Les effets positifs pour les élèves et les enseignants sont nombreux et rapidement visibles :
- Plus de bien-être pour les élèves (moins de stress, plus d’optimise et une meilleure
gestion émotionnelle, …)
- De meilleures compétences sociales (écoute de l’autre, bienveillance dans les attitudes et
les actes, moins de jugements/critiques, etc)
- Meilleur décodage des émotions
- Se centrer sur l’instant présent
- Amélioration des résultats scolaires (concentration, mémorisation, réflexion)
En Belgique, plusieurs écoles ont pu déjà profiter de cette belle expérience :
Une classe de 5ème primaire à Lasne a suivi une formation de pleine conscience pendant
deux mois. L’institutrice a constaté que sa pratique régulière a eu un impact positif sur les
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enfants qui avaient des difficultés à se concentrer, mais que ça leur a aussi appris à être
bienveillants envers eux-mêmes et envers les autres.
Les mêmes résultats (une plus grande autonomie, un bien-être général des élèves, une
augmentation de l’attention et de la concentration) ont été constatés dans des classes de
5ème et 6ème primaire d’une école de Schaerbeek (Institut Saint Dominique).
Et d’autres établissements scolaires ont ouvert leurs portes et leurs classes à la méditation
de pleine conscience :
Institut Saint Louis  (Bruxelles)  - Ecole du Sacré coeur de Stockel (Woluwé) - Athénée
Emile Bockstael (Laeken) - Athénée Royal Victor Horta (Bruxelles) - Ecole Européenne
de Bruxelles 2 (Woluwé) - Lycée francais Jean Monnet (Uccle)....
Voici mes questions :
- Il semble que des professeurs de l’école du Merlo vont être formés à la pleine conscience.
Est-ce une école test ? Est-il envisagé d’étendre cette formation dans d’autres écoles et si
oui, lesquelles et à quel rythme ?
- Sinon, est-il envisageable d’imaginer un projet qui concernerait un maximum d’écoles de
la commune ?
- Vu les effets positifs incontestés de la pleine conscience, il pourrait être très judicieux de
rapidement mettre en place des petits rituels de médiation, en début de chaque journée,
après la récréation, et/ou avant un contrôle. Il existe des formations courtes de 3 heures
pour les professeurs.
Les professeurs pourraient aussi utiliser des vidéos de cohérence cardiaque ; Ce sont des
routines de respirations pour maitriser la respiration afin de se recentrer après la récréation
mais aussi se donner de l'énergie le matin en arrivant en classe.
Je vous remercie.
         
Réponse:
 
1.            L’école du Merlo organise effectivement une formation à la pleine conscience à
destination des professeurs de l’établissement.
Concrètement, il s’agit d’une formation complémentaire organisée sur base d’une initiative
de la direction de l’école qui après avoir été contactée par l’asbl « ETRE AU PRESENT »
a relayé la proposition aux membres de l’équipe.
Il s’agit donc d’une initiative spécifique à laquelle le PO a répondu positivement comme il
a déjà pu le faire avec l’école du Val Fleuri l’année précédente (formation EN DEHORS
du temps scolaire sur base VOLONTAIRE).
 
2.            Nous rappelons que l’organisation des formations au sein des écoles est
réglementée (nombre de jours de formation, thèmes, sujets, …).
En effet, les chefs d’établissement sont tenus de planifier les formations obligatoires dans
un plan de formation projeté sur 3 années en concertation avec les équipes éducatives et en
s’inscrivant dans le projet d’établissement.
Au-delà de ces plans de formation dont les thèmes et les sujets sont cadrés, il convient de
noter que les écoles entrent dans les PLANS DE PILOTAGE en lien avec le Pacte pour un
Enseignement d’Excellence et utilisent dès lors leur « crédit formation » dans ce cadre.
 
3.            Il convient d’attirer l’attention du Conseil sur le fait qu’à l’heure actuelle, il
n’existe pas – à notre connaissance – d’organisme validé et reconnu par la FWB qui
propose des formations « PLEINE CONSCIENCE ».
Néanmoins, le PO reste ouvert aux demandes spécifiques des directions des écoles,
permettant ainsi de répondre aux besoins au cas par cas.
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4.            Les professeurs peuvent s’inscrire à des formations dites « volontaires »
proposées par des organismes de formation qualifiés et RECONNUS : IFC / CECP.
Ces organismes proposent notamment des formations reconnues et validées qui traitent de
ce type d’approche et de question sans pour autant s’intituler « PLEINE CONSCIENCE » :
a.            Gestion mentale
b.            Estime de soi
c.            Gestion du stress selon l’approche neurocognitive et comportementale
d.            Etc.
Plusieurs de nos professeurs s’y sont par ailleurs spontanément inscrits (demande validée
par le PO).
En parallèle avec ce point, nous devons également rester prudents quant aux modes qui
peuvent soudainement survenir sans avoir été réellement validées de manière structurelle et
académique.
Ainsi, les théories des « intelligences multiples » largement relayées (et commercialisées !)
au sein des écoles seraient en voie d’être contredites par de nouvelles études qui
démontreraient qu’il n’existe pas de CATEGORIES d’intelligences différentes.
 
5.            Il n’est donc pas envisagé d’étendre cette formation à l’ensemble des autres
écoles pour les raisons reprises ci-dessus.
En effet, une formation de ce type doit être le résultat d’une volonté interne à l’équipe et
correspondant à un besoin objective au sein de l’école.
N’oublions pas que si les neurosciences permettent d’éclairer le fonctionnement de l’école
sur beaucoup de ses aspects, il convient de ne pas oublier que les missions fondamentales
restent l’apprentissage des bases : lecture, communication (écrite et orale) et
mathématiques.
Par contre, notre PO reste ouvert et soutenant aux initiatives, aux avancées, aux
questionnements, aux expériences diverses, AUX BESOINS DES EQUIPES pour peu
qu’ils soient engagés avec un minimum de cohérence et de garanties quant au contenu.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van Mevr. Egrix betrefffende de mindfulness op scholen.

Kinderen krijgen jammer genoeg steeds meer te maken met stress. Al op vroege leeftijd
moeten velen onder hen streefdoelen bereiken die vergelijkbaar zijn met die van
volwassenen. Volgens experts zal dit fenomeen enkel maar verergeren.
Volwassenen en kinderen worden overstelpt door gedachten die hen vaak losmaken van de
huidige realiteit. Volgens de wetenschap worden de mentale gezondheid en het geluk
gevormd door hetgeen waar onze aandacht naar uitgaat. Het is daarom belangrijk om geen
aandacht te besteden aan hypotheses en veronderstellingen die niets met de realiteit te
maken hebben en om te leren naar het eigen lichaam te luisteren.
Door stress en negatieve gedachten te voorkomen heeft bewustwording een positieve
invloed op de gezondheid en de immuniteit. Mindfulness integreren in scholen kan de
leerlingen toelaten om een betere voeling te krijgen met de realiteit, het moment. Het geeft
hen de kans om zich samen goed te voelen, om ten volle aanwezig te zijn in hetgeen
gebeurt in hun klas. Mindfulness is niet zomaar een techniek maar een manier om inzicht
te krijgen in de relatie met zichzelf en de wereld rondom. Elkeen kan zijn eigen ervaringen
beleven, met een open en nieuwsgierige geest, zonder hierover te oordelen. Een bewuste
aandacht voor het moment, zonder zich te laten leiden door onrust of impulsen, om
vervolgens met gezond verstand te kunnen handelen.
Er zijn talrijke voordelen voor leerlingen en leerkrachten:
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- meer welzijn voor de leerlingen (minder stress, meer optimisme en beter beheersing van
emoties, …)
- betere sociale vaardigheden (luistervaardigheid, minder kritiek, …)
- betere decodering van emoties
- aandacht voor het moment
- betere schoolresultaten (concentratie, geheugen, nadenken)
In België hebben verschillende scholen al ervaring op dit gebied, met vergelijkbare
resultaten: beter concentratievermogen van de leerlingen, betere aandacht voor zichzelf en
de ander, meer autonomie, meer welzijn, …).
Hierna volgen mijn vragen:
- De leerkrachten van de school Merlo zullen een opleiding rond mindfullness krijgen. Zal
dit ook in andere scholen gebeuren?
- Kan er een project gecreëerd worden waarin zo veel mogelijk scholen van de gemeente
geïntegreerd kunnen worden?
- Door de ontegensprekelijke positieve gevolgen zou het gepast zijn om dit snel in te
voeren. Er bestaan korte opleidingen van 3 uur voor leerkrachten. Zij kunnen ook gebruik
maken van ademhalingstechnieken die hen meer energie zullen geven.
 
 
Antwoord:
 
1.            De school Merlo organiseert een opleiding rond mindfullness voor leerkrachten.
Het is een bijkomende opleiding, georganiseerd op basis van een initiatief van de
schooldirectie, voorgesteld aan het team, na contact te hebben gehad met vzw ETRE AU
PRESENT. Het is dus een specifieke opleiding die de gemeente heeft goedgekeurd, zoals
reeds gebeurd is in de school Val Fleuri vorig jaar (opleiding BUITEN de schooltijd op
VRIJWILLIGE basis).
 
2.            We herinneren eraan dat de opleidingen binnen de scholen gereglementeerd zijn
(aantal opleidingsdagen, thema’s, onderwerpen, …). De schoolhoofden moet verplichte
opleidingen plannen in een opleidingsplan over 3 jaar in overleg met de leerkrachten.
Bovenop deze gekaderde opleidingen moet opgemerkt worden dat de scholen de
STUURPLANNEN moeten volgen in lijn met het Pact voor excellentieonderwijs en ze in
dit kader hun "opleidingskrediet" gebruiken.
 
3.            Er is momenteel geen instelling die opleidingen MINDFULLNESS geeft die
erkend is door de FWB. De gemeente staat open voor specifieke vragen van
schooldirecties om individueel te kunnen antwoorden op de noden.
 
4.            De leerkrachten kunnen "vrijwillige" opleidingen volgen van ERKENDE
opleidingsinstellingen: IFC / CECP. Deze instellingen geven erkende opleidingen rond
deze aanpak, zonder de benaming MINDFULLNESS te gebruiken, zoals mentale
gezondheid, zelfbeeld en stressbeheersing. Verschillende leerkrachten hebben zich
hiervoor spontaan ingeschreven (validatie door de gemeente). We blijven voorzichtig met
methodes die plots opduiken en die nog niet structureel en academisch gevalideerd werden.
 
5.            Het is niet voorzien om deze opleiding uit te breiden tot alle scholen omwille van
de bovenvermelde redenen.
Een dergelijke opleiding moet het resultaat zijn van een interne wens en voldoen aan de
objectieve noden binnen de school. Er mag niet vergeten worden dat basiskennis aanleren
de prioriteit is voor scholen: lezen, communiceren en rekenen.
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Ons bestuur staat open voor initiatieven, zolang ze op inhoudelijk vlak een minimum aan
coherentie bieden.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20 08 Egrix écoles.docx

 

 

Question écrite de Mme Vandeputte sur la foire de Saint-Job.

S’il est bien un événement cher aux habitant.e.s du quartier de Saint-Job et bien d’autres
Ucclois·e·s, c’est la foire annuelle de Saint Job. Moment joyeux s’il en est, fait de
retrouvailles, de jeux, d’occasion de profiter de la brocante, de parler avec les voisin·e·s et
les ami·e·s. Une tradition festive qui se répète depuis déjà plus de 100 ans.
A l’origine, cette foire était un marché agricole, en accord avec ce qu’était le quartier à la
fin du 19ème siècle. Aujourd’hui Saint-Job, même s’il garde un esprit villageois, s’est
intégré dans la ville. Nous ne vivons plus dans un environnement campagnard à l’ancienne,
avec des fermes et des animaux d’élevage. La Foire de Saint-Job a donc aussi évolué en
proposant notamment de nouvelles activités diversifiées, gratuites et accessibles aux
familles. Elle continuera certainement à évoluer, tout en gardant cet esprit « villageois ».
Forte de ce passé rural et fermier, cette foire continue d’accueillir des animaux.
Cette présence animalière me semble devoir être questionnée notamment quant aux
conditions de « présentation » des animaux.
Des animaux sur le macadam, avec peu ou pas de paille, un accès limité à l’eau ; la
majorité des animaux sont en général attachés, parfois fort près des camionnettes ou d’une
barrière, sans possibilité de se déplacer s’ils ont soif ou faim, avec les pieds dans leurs
excréments. Les oiseaux sont enfermés dans des cages extrêmement petites ; certains
animaux sont trop près d’attractions bruyantes, alors qu’il est établi qu’ils ont une ouïe
toute différente de celles des humains et notablement plus sensible aux bruits.
Cette présence animalière pourrait aussi faire l’objet d’un autre questionnement : est-ce
pertinent de continuer à faire venir des animaux dans un lieu qui n’a plus rien à voir avec
leur environnement ? Est-ce que cela a encore du sens ? Cela nous donne-t-il une image
fidèle, correcte de ce qu’est la ruralité et des diverses formes qu’elle peut prendre ? Parce
que l’univers agricole, ce n’est pas que les animaux.
Ces animaux, cette volaille, ces vaches, ces chèvres, ...autant d’êtres vivants, sensibles
mais qui n’ont pas la parole, en tout cas pas celle qui nous est commune, à nous humains,
pour nous caqueter, bêler ou meugler que tout cela leur est assez, voire très pénible. Il me
semble que par respect pour le vivant, nous nous devons de nous arrêter sur cette réflexion.
Mes questions sont les suivantes :
• En matière « d’exposition » des animaux, pourrait-on mettre en place un cahier des
charges qui déterminent des conditions minimales de confort, de propreté et de « liberté »
de mouvement durant leur présence à l’occasion de notre marché annuel ?
• A propos de leur localisation sur le marché, peut-on revoir l’organisation spatiale des
différentes activités et faire en sorte que les animaux soient à une certaine distance du lieu
où se tiennent les activités produisant des animations sonores incompatibles avec le bien-
être animal ?
• Pourrait-on imaginer que des propositions alternatives soient étudiées afin de garder
présent l’aspect animal sur la foire tout en représentant celui-ci sous d’autres formes ? Par
exemple :
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• Jeux sur le thème animaux (saute-mouton, jeu de l’oie, courses de chevaux de bois) ;
• Faire des mannequins animaux qui accompagnent les géants de la parade (barbu de saint-
job, pigeons)
• Pourrait-on inviter des associations de défense et du bien-être animal, des refuges afin de
sensibiliser les personnes aux animaux ainsi qu’à leur bien-être. Des activités pédagogiques
permettraient, elles aussi, de rapprocher les habitant·e·s des animaux en les sensibilisant sur
leurs particularités, leur faisant découvrir leur fonctionnement et comment il est le plus
adéquat de les approcher ou de les traiter.
 
Un autre aspect de la foire m’interpelle. Notre marché annuel, tout en restant nourri par son
passé, ne pourrait-il se tourner résolument vers un avenir respectueux de notre
environnement en évitant les stands qui vendent des objets en plastique du style « made in
china » et relevant fortement d’une culture très consumériste. La foire a déjà accueilli des
stands axés sur l’éco responsable, le local et les activités artisanales.
• Pourquoi ne pas continuer sur cette lancée avec des ateliers de récup, de recyclages
divers, de repair café, etc ?
• Pourquoi ne pas mettre en avant le côté campagnard actuel du quartier en parlant des
parcs et des potagers des environs immédiats ou un peu plus éloignés ?
• Pourquoi ne pas prévoir une performance artistique à base de récupération (inviter les
gens à apporter des objets dont ils veulent se débarrasser, inviter des artistes à composer
des œuvres avec cette récupération, faire une expo puis une vente aux enchères dont les
bénéfices seraient attribués à l’une ou l’autre association ?
• Pourquoi ne pas prévoir une exposition d’engins agricoles d’âges différents qui
permettraient aux jeunes et moins jeunes citadin·e·s de (re)découvrir non seulement les
équipements mais aussi des techniques agricoles peut-être oubliées, voire ignorées ?
Plus largement et pour l’ensemble de la Foire, pourrait-on mettre en place une commission
thématique sur celle-ci pour notamment traiter des questions de bien-être animal et de la
durabilité de cet événement ?
 
Je vous remercie pour votre attention et j’espère que, au nom du respect de « nos amis, les
animaux » comme nous aimons dire, ces questions pourront recevoir des réponses
constructives et mises en œuvre dès cette nouvelle édition 2020.
         
Réponse:
 
Concernant la présence animalière au Marché Annuel de Saint-Job, seul le carnet de santé
des animaux est demandé.
Nous n’avons actuellement pas de cahier des charges déterminant les conditions de confort
des animaux, mais un tel cahier pourrait être établi avec des spécialistes et être adapté aux
formats des animaux ainsi qu’à leurs spécificités.
Cependant, les conditions d’exposition des animaux sont abordées avec tous les éleveurs
en tenant compte de l’infrastructure mais également des conditions de sécurité. Les
éleveurs avec lesquels nous avons collaboré restent enthousiastes à participer et à partager
leurs expériences avec nos visiteurs, le bien-être de leurs animaux faisant aussi partie de
leurs préoccupations. 
En 2016, nous avons transformé le Concours National en une exposition d’animaux, ce qui
nous a permis d’être plus souple et nous a aussi autorisé à présenter d’autres catégories
d’animaux absentes des concours nationaux (ânes, lamas …).
Les animaux faisant partie de l’exposition sont localisés sur l’avenue Prince de Ligne.
Cette décision a été prise afin de faciliter l’arrivée et le départ des éleveurs, d’octroyer plus
d’espace à chaque catégorie mais aussi de rassembler ceux-ci dans une même zone.
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Depuis, nous faisons également appel à des Fermes pédagogiques afin de pouvoir proposer
une autre approche du monde agricole et animal.
Ces dernières ont effectivement été réparties tout autour de la place qui représente le pôle
d’attraction de cette journée et qui ne semble poser aucun problème aux différentes fermes
présentes. Délocaliser celles-ci reste toujours possible mais nous préconisons de concentrer
les animations sur la place de Saint-Job.
Depuis plusieurs années nous avons proposé des alternatives et nous avons octroyé des
emplacements à diverses asbl et sociétés afin de présenter leurs projets (Wonder poules –
Ateliers cosmétiques naturels – la Ruche qui dit oui – atelier de compost …).
Nous avons également fait appel à des associations de défense du bien-être animal, mais à
ce jour, nous n’avons pu concrétiser cette collaboration.
Lors de nos échanges avec l’Echevine Maëlle De Brouwer, nous avons prévu l’évolution
progressive de cet évènement pour les prochaines éditions. Nous envisageons de collaborer
avec ses échevinats afin de proposer d’autres alternatives, mais force est de constater, que
les animaux de la ferme restent le point attractif de notre évènement. En effet, les visiteurs
de cette journée sont nombreux à ne venir rien que pour leur présence.
Nous ferons appel aux conseils du département du Bien-être animal de Bruxelles
Environnement pour améliorer les conditions de détentions des animaux lors de la Foire de
Saint-Job.
En ce qui concerne les marchands présents dans la partie marché ambulant, la grande
majorité de ceux-ci propose des articles de qualités et nous comptabilisons 2 échoppes « de
moindre qualité » certes mais qui répondent aussi aux intérêts de certains de nos visiteurs.
Nous essayons chaque année d’amener des nouveautés au niveau des participants, des
activités ainsi que des animations en tenant compte des différents aspects logistiques et
financiers.
Mon service des Manifestations Publiques, responsable de cette organisation, reste à votre
disposition pour tout échange à ce sujet.
Nous espérons dans le futur pouvoir enrichir cette collaboration avec différents partenaires
afin que cette journée reste un évènement folklorique et attractif de notre Commune.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van Mevr. Vandeputte betreffende de jaarmarkt van Sint-Job.

De Jaarmarkt van Sint-Job ligt de inwoners van de wijk Sint-Job en heel wat andere
Ukkelaars na aan het hart. Mensen ontmoeten elkaar, er wordt gespeeld, er is een
rommelmarkt, … Een feestelijke traditie die al meer dan 100 jaar bestaat.

Eind 19e eeuw was dit een landbouwmarkt. Vandaag maakt de wijk Sint-Job deel uit van
de stad, maar behoudt ze toch een landelijk karakter. De Jaarmarkt van Sint-Job is net als
de omgeving geëvolueerd en biedt allerlei gratis activiteiten voor gezinnen aan. Ze zal
blijven evolueren, maar zal haar landelijk karakter behouden.
Steunend op dit landelijk verleden zijn er op deze jaarmarkt nog steeds dieren te vinden. Er
moeten vragen gesteld worden bij de omstandigheden waarin de dieren “tentoongesteld”
worden.
De dieren staan op het asfalt, met weinig of geen stro en een beperkte hoeveelheid water.
De meeste dieren zijn vastgebonden, soms heel dicht bij bestelwagens of een hek, zonder
dat ze zich kunnen verplaatsen als ze dorst of honger hebben, met hun poten in hun
uitwerpselen. De vogels zitten in heel kleine kooien. Sommige dieren staan dicht bij
luidruchtige attracties, terwijl ze erg gevoelig zijn voor lawaai.
Is het bovendien relevant om dieren op een locatie te zetten die geen verband houdt met
hun omgeving? Geeft dit een getrouw en correct beeld van het platteland? De
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landbouwwereld is immers meer dan dieren alleen.
Deze vogels, koeien, geiten zijn gevoelige levende wezens en kunnen ons niet zeggen dat
ze er genoeg van hebben. Uit respect voor het leven moeten we stilstaan bij dit onderwerp.
Ik heb de volgende vragen:
• Wat betreft de “tentoonstelling” van de dieren: kan er een bestek opgesteld worden met
de minimumvoorwaarden aan comfort, netheid en “vrijheid” van bewegen tijdens hun
aanwezigheid op onze jaarmarkt?
• Kan de ruimtelijke organisatie van de verschillende activiteiten herbekeken worden zodat
de dieren op een zekere afstand staan van de luidruchtige activiteiten?
• Kunnen er alternatieven onderzocht worden om de dierenwereld in andere vormen op de
jaarmarkt aanwezig te laten zijn? Bijvoorbeeld: spelen over het thema dieren (bokspringen,
ganzenspel, stokpaardjesrace) en dierenpoppen maken die de reuzen van de parade
begeleiden (baardkoekoek van Sint-Job, duiven)
• Kunnen er verenigingen die het dierenwelzijn verdedigen en asielen uitgenodigd worden
om de burgers te sensibiliseren rond dieren en dierenwelzijn? Via pedagogische activiteiten
wordt de kloof tussen mens en dier ook kleiner en kunnen de inwoners ontdekken hoe de
dieren leven en hoe ze het beste benaderd of behandeld kunnen worden.
 
Zou onze jaarmarkt zich daarnaast niet resoluut kunnen richten op een milieuvriendelijke
toekomst en stands weren die plastic voorwerpen “Made in China” verkopen, typisch voor
een consumptiecultuur? Er waren in het verleden al stands rond ecologisch verantwoord en
lokaal consumeren en ambachtelijke activiteiten.
• Waarom niet verdergaan op deze ingeslagen weg met hergebruiksworkshops, allerlei
recyclage, Repair Café, …?
• Waarom het huidige landelijke aspect van de wijk niet in de spotlights zetten door te
spreken over de parken en moestuinen in de directe omgeving of iets verderaf?
• Waarom geen artistieke performance voorzien op basis van hergebruik (mensen
uitnodigen afgedankte voorwerpen mee te brengen, kunstenaars uitnodigen hiermee
kunstwerken te maken, een tentoonstelling en een veiling organiseren waarvan de
opbrengst naar een vereniging gaat)?
• Waarom geen tentoonstelling van landbouwwerktuigen uit verschillende tijdperken, zodat
jonge en oudere stedelingen de vergeten of onbekende landbouwuitrustingen en –
technieken kunnen (her)ontdekken?
Kan er een thematische commissie opgericht worden om de kwesties van dierenwelzijn en
duurzaamheid van de jaarmarkt te behandelen?
 
 
Antwoord:
 
Voor de aanwezigheid van de dieren op de Jaarmarkt wordt enkel het gezondheidsboekje
van de dieren gevraagd.
Er is momenteel geen bestek met de voorwaarden voor het comfort van de dieren, maar dit
kan opgesteld worden met specialisten en aangepast worden aan de specifieke kenmerken
van de verschillende dieren.
De tentoonstellingsvoorwaarden van de dieren worden besproken met de veehouders
rekening houdend met de infrastructuur, maar ook met de veiligheid. De veehouders
waarmee we samenwerken zijn graag op de jaarmarkt aanwezig en zijn ook bezorgd om het
welzijn van hun dieren.
In 2016 hebben we de Nationale Wedstrijd vervangen door een tentoonstelling van dieren,
zodat we flexibeler kunnen zijn en ook andere diersoorten kunnen tonen (ezels, lama’s, …).
De tentoongestelde dieren staan in de Prins de Lignelaan. Dit vergemakkelijkt het laden en
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lossen voor de veehouders, zorgt voor meer plaats voor elke soort en maakt het mogelijk ze
in dezelfde zone te groeperen.
We doen eveneens een beroep op pedagogische boerderijen voor een andere benadering
van de landbouw- en dierenwereld. Deze boerderijen staan verspreid rond het plein, dat het
middelpunt van die dag vormt. Wij kiezen ervoor de activiteiten te concentreren op het
Sint-Jobsplein.
Al enkele jaren stellen we alternatieven voor en nodigen we vzw’s en bedrijven uit om hun
projecten voor te stellen (Wonder poules – workshops natuurlijke cosmetica – la Ruche qui
dit oui – compostworkshop, …).
We hebben ook een beroep gedaan op verenigingen die het dierenwelzijn verdedigen, maar
deze samenwerking heeft momenteel nog geen concrete vorm aangenomen.
Samen met schepen De Brouwer hebben we de geleidelijke evolutie van dit evenement
gepland. We willen samenwerken met haar verschillende diensten om alternatieven aan te
bieden. De boerderijdieren blijven echter de populairste attractie van de jaarmarkt.
We doen een beroep op het advies van het departement Dierenwelzijn van Leefmilieu
Brussel om de omstandigheden van de dieren tijdens de Jaarmarkt van Sint-Job te
verbeteren.
De meeste handelaars verkopen kwalitatieve artikelen en er zijn 2 kramen “van mindere
kwaliteit”, die echter ook de interesse van bepaalde bezoekers wekken.
We proberen elk jaar nieuwe deelnemers, activiteiten en animaties te voorzien, rekening
houdend met de verschillende logistieke en financiële aspecten.
Voor meer informatie kunt u terecht bij de organiserende dienst Openbare Manifestaties.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20+09+Vandeputte+foire+St-Job (1).docx

 

 

Interpellation de M. Cools : la "consultation populaire" relative à l’extension de la
zone de plain-pied Chaussée d’Alsemberg.

M. Cools a été très surpris d’apprendre par la presse qu’une consultation populaire avait
été organisée pour l’extension de la zone de plain-pied de la chaussée d’Alsemberg.
La demande de permis soumise à enquête publique envisageait une zone de plain-pied
entre la rue de Stalle et la rue Alphonse Asselbergs.
Il s’agirait à présent d’étendre cette zone de plain-pied de la rue Asselbergs à l’avenue de
Floréal.
L’enquête ne semble avoir été menée qu’auprès d’un nombre limité d’habitants, en
l’occurrence ceux du tronçon de voirie concerné. De nombreux citoyens domiciliés dans
un rayon proche n’en ont pas entendu parler.
L’enquête n’a même pas été annoncée sur le site de la commune.
Le Collège pratique une démocratie en trompe-l’œil : il est trop facile de restreindre la
consultation à certains habitants, en évitant le débat contradictoire.
Etant donné que l’extension de la zone de plain-pied constitue une modification de la
demande de permis d’urbanisme soumise à enquête publique, y aura-t-il une nouvelle
demande publique d’urbanisme sur le projet modifié ?
Pourquoi avoir organisé cette enquête publique d’un type inusité en pleine période de
confinement, alors que les enquêtes publiques en matière d’urbanisme et d’environnement
sont reportées ? Pourquoi proposer de modifier le projet de rénovation sur le seul point de
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l’extension de la zone de plain-pied , alors que cette extension ne faisait pas partie des
demandes exprimées par la Commission de concertation dans son avis du 4 décembre
2019 ?
L’enquête publique effectuée l’année dernière a révélé que de très nombreux commerçants
ainsi que plusieurs centaines de citoyens accordaient une plus grande importance à un
ralentissement du processus de réduction de places de parking qu’à une éventuelle
extension de la zone de plain-pied.
M. Cools n’est pas convaincu de la nécessité de procéder à une extension de la zone de
plain-pied, étant donné que les trottoirs de la chaussée d’Alsemberg disposent d’une
largeur suffisante entre la rue Asselbergs et l’avenue de Floréal et que le tissu commercial
y est plutôt ténu.
De plus, l’élargissement de la zone de plain-pied pourrait inciter les piétons à commettre
des imprudences, dans la mesure où ils seraient moins attentifs à la circulation des trams.
Selon M. Cools, la politique de la mobilité doit donner lieu à l’élaboration d’un concept
global, sur base d’une consultation de tous les habitants. Le Collège va-t-il entreprendre
l’actualisation du Plan communal de mobilité ?
 
Question orale de M. De Bock : Le réaménagement de la chaussée d’Alsemberg et la
position de la commune par rapport à la pseudo-consultation de la STIB qui n’a
connu qu’une participation de 0,2 % d’Ucclois.
 
M. De Bock rappelle que les mandataires ucclois ont appris un peu par hasard l’initiative
prise par la STIB, en concertation avec la commune puisque M. l’Echevin de la Mobilité a
consenti à la relayer auprès du Collège.
Quand, parmi 180 personnes interrogées, plus de la moitié ne sont pas des Ucclois ou
n’habitent pas les quartiers considérés, la consultation effectuée n’est qu’une pseudo-
consultation.
Qui a organisé le sondage ? Comment le dépouillement a-t-il été effectué ? Qui a pris part à
ce sondage ? Comment a-t-on pu s’assurer de la participation des habitants et des
commerçants ? Quelles sont les proportions respectives des habitants et des commerçants ?
Combien d’habitants du quartier ont réellement pris part à l’opération ?
Vu que le passage en zone 30 km/heure a été décidé avant les résultats du sondage, le
Collège serait-il prêt à revoir les plans proposés si une majorité de sondés se prononçait en
faveur d’un autre aménagement ?
La satisfaction de M. l’Echevin de la Mobilité face à cet exercice démocratique laisse
supposer que le nouveau projet de la STIB sera accueilli favorablement par le Collège.
Celui-ci a-t-il déjà pris une décision ? Le Collège partage-t-il les positions de la STIB à
l’égard de la chaussée d’Alsemberg ?
 
M. Norré approuve les interventions de MM. Cools et De Bock, dont il partage les
préoccupations.
Lui-même réside à quelques mètres du tronçon concerné et n’a jamais jamais reçu la
moindre information sur cette consultation.
 
M. Vanraes approuve la décision du Collège.
Selon lui, elle aurait dû être prise sans même le moindre sondage, car dans le contexte de
la crise du coronavirus, il faut à tout prix éviter, pour des impératifs de santé publique, que
des gens ne se croisent dans des lieux étroits où le flux de passage est intense.
Pour le reste, il incombe à M. l’Echevin de la Mobilité de définir la politique à suivre sur le
long terme.
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M. Desmet remercie MM. Cools et De Bock pour leurs interventions car, étant lui aussi
domicilié à proximité de la chaussée d’Alsemberg, il a eu l’occasion de faire le même
constat que M. Norré.
 
M. l’Echevin Wyngaard ne remet pas en cause le principe même de la critique, qui est
tout à fait légitime et nécessaire dans une société démocratique.
Nanmoins, il s’étonne de l’ampleur des diatribes prononcées : manipulation, démocratie en
trompe-l’œil, pseudo-consultation, soit-disant consultation, etc.
Mais ces propos excessifs, qui ne contribuent pas à donner une image positive de la
commune, sont peut-être dus à un déficit d’informations, que M. l’Echevin Wyngaard
souhaite combler.
Le réaménagement de la chaussée d’Alsemberg constitue assurément un dossier d’une
grande importance, pour lequel la Région va consacrer un budget conséquent.
Le travaux vont débuter par le réaménagement de façade à façade, selon un timing
relativement serré en raison de l’intervention actuelle de Vivaqua.
La proposition initiale prévoyait un aménagement de plain-pied du secteur du Globe
jusqu’à la rue Asselbergs et, à partir de là, un aménagement plus classique jusqu’à l’avenue
Coghen (avec trottoirs, bordures, stationnement, asphalte ainsi qu’une piste cyclable dans
le sens de la montée).
Les riverains et commerçants ont pu obtenir des informations dans le cadre de réunions
publiques consacrées aux travaux de la chaussée d’Alsemberg (en l’occurrence, trois
réunions en mode présentiel et une réunion en mode virtuel en raison de la crise sanitaire).
De plus, des toutes-boîtes ont été distribués aux habitants des tronçons concernés.
M. l’Echevin Wyngaard rappelle aussi que le Collège a mis en place un comité de pilotage
qui réunit chaque mois toutes les parties intéressées pour faire le point sur le chantier :
commune, Bruxelles-Mobilité, STIB, Vivaqua, comités de quartier, usagers des transports
en commun, représentants du GRACQ (Groupe de réflexion et d’action des cyclistes
quotidiens), etc.
En outre, le Collège a eu à de multiples reprises des contacts informels avec les riverains et
commerçants afin de discuter de cette problématique.
Suite à l’enquête publique qui a eu lieu en octobre dernier, la Région a corrigé le projet sur
certains points, afin de tenir compte d’une série de remarques formulées à l’échelon
communal, notamment à propos de la végétalisation de la chaussée, du stationnement pour
les cyclistes, du passage piéton à hauteur de la rue Emile Regard, etc.
Toutefois, M. l’Echevin Wyngaard admet que la suppression des places de parking induite
par ce projet suscite des interrogations chez les habitants et commerçants, étant donné que
le stationnement est destiné à être réduit d’un peu moins d’un tiers sur l’ensemble de l’axe.
Il faut néanmoins reconnaître qu’il convenait de réduire l’ampleur du stationnement afin de
garantir la conformité d’une série de carrefours et cheminements piétons avec les règles
régionales en matière d’urbanisme ainsi qu’avec les normes visant à faciliter la circulation
des personnes à mobilité réduite (PMR).
Le Collège a toutefois insisté auprès des instances régionales pour récupérer des places de
parking, et ces démarches n’ont pas été vaines, puisque la récupération d’une quinzaine
d’emplacements sur le tronçon situé entre les rues Xavier De Bue et Alphonse Asselbergs
a été intégrée à la demande de modification de permis d’urbanisme introduite par
Bruxelles-Mobilité à la fin du mois d’avril.
Les associations de  commerçants et riverains étaient aussi favorables à une extension au
tronçon Asselbergs-Floréal de l’aménagement de plain-pied prévu entre le secteur du
Globe et la rue Alphonse Asselbergs.
De nombreuses heures de négociations au cabinet du Ministre ont permis d’aboutir à un
compromis susceptible de susciter l’adhésion.
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L’aménagement de plain-pied revêt surtout un intérêt esthétique, puisqu’il consiste à
remplacer l’asphalte par des pierres naturelles, mails il n’a aucun impact sur la mobilité
dans les voiries adjacentes.
Dès lors, il était normal de procéder à une consultation limitée aux habitants du tronçon
concerné, qui auront une vue sur l’aménagement considéré et subiront les nuisances
sonores induites par le revêtement en pavés.
Si la consultation  avait été étendue à d’autres quartiers, des reproches auraient peut-être
été émis pour dénoncer le coût engendré par la distribution inconsidérée de toutes-boîtes à
des citoyens qui ne sont pas concernés.
Cet aménagement en plain-pied induit la perte d’environ 5 places de stationnement mais
vu que 5 autres places sont libérées en amont, la commune est en mesure de récupérer 15
places de stationnement par rapport au projet déposé initialement par la Région.
Ce projet ne relève pas d’une initiative unilatérale de la STIB, puisque la commune et la
Région y prennent part.
Le timing a été fixé en fonction du déroulement des travaux.
Les habitants ont disposé de deux semaines pour voter et se sont nettement prononcés en
faveur du projet (89,5 % de votes favorables).
 
M. Cools estime, à titre personnel, que le Collège n’a pas été bien inspiré en optant pour
l’extension de la zone de plain-pied.
Il s’inquiète de la manière dont la majorité conçoit la participation citoyenne à Uccle. Les
discussions relatives à l’aménagement de l’axe principal d’Uccle-Centre ne doivent pas se
cantonner aux riverains de l’unique tronçon directement concerné mais requièrent au
contraire la participation de l’ensemble des habitants d’Uccle-Centre.
Le site internet de la commune ne mentionne pas la moindre remarque à propos de cette
extension de la zone de plain-pied, d’ailleurs nullement évoquée dans l’avis unanime de la
commission de concertation, cautionné par le Collège.
 
M. De Bock partage la déception de M. Cools face à la réponse fournie.
De plus, il ne partage pas l’optimisme de M. l’Echevin Wyngaard quant à l’absence
d’impact de cet aménagement sur la circulation des voiries adjacentes.
Par ailleurs, il émet un certain doute sur la légitimité de la consultée effectuée sur internet :
quels éléments permettent de garantir que les votes exprimés émanent effectivement de
riverains du tronçon concerné ?
Il eût été peut-être plus opportun de procéder à une réunion « zoom » réservée aux
habitants du quartier.
 
M. Norré n’a pas du tout l’intention d’instrumentaliser ce dossier à des fins politiques.
Cependant, il estime que le Collège a fait preuve d’une certaine légèreté en considérant que
les habitants des rues avoisinantes ne sont pas directement concernés, alors qu’ils arpentent
chaque jour la chaussée d’Alsemberg.
La mise en œuvre de la participation citoyenne nécessite un mode de consultation qui soit
suffisamment représentatif.
 
M. l’Echevin Biermann précise que, dans le cadre de la procédure de permis
d’urbanisme, la commission de concertation a émis à l’unanimité un avis favorable, assorti
néanmoins de nombreuses conditions.
Il incombe à présent au demandeur, en l’occurrence Bruxelles-Mobilité, d’introduire un
projet modifié qui tienne compte des conditions imposées.
La réflexion sur les conditions de modification du permis a amené le demandeur à
envisager d’autres formes d’amélioration du projet, mais il a tenu à consulter les habitants
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du tronçon directement concerné avant de déposer ses plans modifiés.
Et selon la procédure de permis d’urbanisme, il incombera à la commune et à la Région de
se prononcer sur ces modifications.
La mise en œuvre éventuelle d’une nouvelle enquête publique dépendra de l’ampleur des
modifications apportées par le demandeur. Si celles-ci sont substantielles et dépassent dans
une large mesure les conditions imposées par la commission de concertation, il n’est pas
exclu qu’il y ait une nouvelle enquête publique
Mais à ce stade, il est trop tôt pour préjuger de l’évolution de ce dossier.
 
M. l’Echevin Wyngaard signale que le toutes-boîtes distribué exposait de manière
objective les avantages et inconvénients des deux scénarios envisagés.
La demande d’extension du plain-pied émane au départ de comités de quartier, dont les
habitants sont loin d’être tous domiciliés dans la zone directement impactée.
Pour ce qui concerne les votes exprimés dans le cadre de la consultation internet, M.
l’Echevin Wyngaard ne peut divulguer des informations couvertes par les règles de
confidentialité, mais il tient à préciser que ce sont bien les personnes directement impactées
qui ont participé au vote.
La limitation de vitesse a été fixée à 30 km/heure pour assurer une continuité avec la partie
forestoise de la chaussée d’Alsemberg, où cette limitation est en vigueur, de manière à
éviter de brusques changements de vitesse sur une distance relativement courte.
 
M. le Bourgmestre félicite M. l’Echevin Wyngaard pour sa gestion de ce dossier
complexe, en insistant sur le fait que, dans ce type de dossier, il est rare que la population
soit autant consultée.
En outre, toutes les procédures ont été respectées à la lettre.
Le travail accompli est remarquable et a abouti à une solution équilibrée qui recueille un
large consensus.
 
M. De Bock demande combien de toutes-boîtes ont été envoyés.
 
M. l’Echevin Wyngaard répond que quelques centaines de toutes-boîtes ont été
distribuées.
Il fournira le nombre précis ultérieurement par mail.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : "volksraadpleging" inzake de uitbreiding van de
gelijkvloerse zone Alsembergsesteenweg.

De h. Cools was verbaasd in de pers te hebben vernomen dat er een volksraadpleging werd
georganiseerd rond de uitbreiding van de gelijkvloerse zone in de Alsembergsesteenweg.
De vergunningsaanvraag onderworpen aan een openbaar onderzoek overweegt een
gelijkvloerse zone tussen de Stallestraat en de Alphonse Asselbergsstraat. Het gaat om de
uitbreiding van deze gelijkvloerse zone van de Asselbergsstraat tot de Floréallaan. De
enquête lijkt bij slechts een klein aantal inwoners afgenomen te zijn, namelijk degenen van
het betrokken weggedeelte. Talrijke inwoners in een straal errond werden niet
geraadpleegd. De enquête werd ook niet aangekondigd op de gemeentelijke website. Het
college mag geen tegensprekelijk debat vermijden door de raadpleging te beperken tot
bepaalde inwoners.
 
Is er voor de uitbreiding van de gelijkvloerse zone een stedenbouwkundige vergunning
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vereist met een openbaar onderzoek? Waarom werd deze enquête gevoerd terwijl openbare
onderzoeken rond stedenbouw uitgesteld werden tijdens de lockdown? Waarom wordt
voorgesteld het renovatieproject te wijzigen voor enkel het punt van de uitbreiding van de
gelijkvloerse zone terwijl deze uitbreiding geen deel uitmaakt van de aanvragen, uitgedrukt
door de overlegcommissie in zijn advies van 4 december 2019?
 
Uit het openbaar onderzoek van vorig jaar is gebleken dat erg veel handelaars en sommige
inwoners een groot belang hechten aan de vertraging in de vermindering van
parkeerplaatsen en de eventuele uitbreiding van de gelijkvloerse zone. De h. Cools is niet
overtuigd van de noodzaak om de gelijkvloerse zone uit te breiden, aangezien de trottoirs
van de Alsembergsesteenweg breed genoeg zijn tussen de Asselbergsstraat en de
Floréallaan en het commercieel weefsel er eerder behouden is. De uitbreiding van de
gelijkvloerse zone zou bovendien voetgangers aanzetten onvoorzichtiger te zijn (minder
aandacht voor tramverkeer). Volgens de h. Cools is er voor het mobiliteitsbeleid een
globaal concept nodig, op basis van de raadpleging van alle inwoners. Zal het college het
gemeentelijk mobiliteitsplan actualiseren?
 
Mondelinge vraag van h. De Bock: herinrichting van de Alsembergsesteenweg en
standpunt van de gemeente inzake de pseudoconsultatie van de MIVB waaraan 0,2%
van de Ukkelaars hebben deelgenomen.
 
De h. De Bock herinnert eraan dat de Ukkelse mandatarissen toevallig kennis kregen van
dit initiatief van de MIVB in overleg met de gemeente. Van de 180 ondervraagde personen
was de helft geen Ukkelaar of inwoner van de betrokken wijken. Wie heeft deze peiling
georganiseerd? Hoe werden de inwoners en de handelaars hierbij betrokken en wat waren
hun voorstellen? Hoeveel wijkinwoners hebben effectief deelgenomen aan deze peiling?
 
De invoering van de zone 30 km/h werd vóór de resultaten van deze peiling beslist. Is het
college bereid de voorgestelde plannen te herzien indien de meerderheid van de
ondervraagde personen voorstander is van een andere inrichting? De tevredenheid van de
schepen van Mobiliteit over dit MIVB-project laat veronderstellen dat het college dit
project steunt. Heeft het college al een beslissing hierover genomen? Deelt het college de
standpunten van de MIVB in verband met de Alsembergsesteenweg ?
 
De h. Norré steunt de tussenkomsten van de h. Cools en De Bock. Hij is eveneens bezorgd
omdat hij op enkele meters van het betrokken gedeelte woont en nooit informatie over deze
consultatie heeft gekregen.
 
De M. Vanraes steunt de beslissing van het college. Volgens hem kon deze beslissing
zonder enige peiling genomen worden want in de context van de coronacrisis moet
vermeden worden dat mensen elkaar kruisen in smalle of drukke plaatsen. Het is aan de
schepen van Mobiliteit om het beleid op lange termijn te bepalen.
 
De h. Desmet bedankt dat hh. Cools en De Bock voor hun tussenkomsten omdat hij ook
vlakbij de Alsembergsesteenweg woont en hetzelfde heeft vastgesteld als de h. Norré.
 
Schepen Wyngaard is niet tegen kritiek omdat dit nodig is in een democratische
maatschappij maar hij is wel verbaasd over de omvang van de hevige kritiek: manipulatie,
schijndemocratie, pseudo-consultatie, zogezegde consultatie, … Deze bewoordingen
dragen niet bij tot het positieve imago van de gemeente en zijn misschien te wijten aan een
gebrek aan informatie die de schepen wil aanvullen.
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De herinrichting van de Alsembergsesteenweg is een belangrijk dossier waarvoor het
gewest een aanzienlijk budget heeft voorzien. De werken starten met de herinrichting van
gevel tot gevel, volgens een strikte timing wegens de huidige tussenkomst van Vivaqua.
Het oorspronkelijke voorstel voorzag een inrichting op gelijkvloerse hoogte van de sector
Globe tot de Asselbergsstraat en, vanaf daar, een klassiekere inrichting tot de Coghenlaan
(met trottoirs, randen, parking, asfalt en een fietspad naar boven toe). De inwoners en
handelaars konden zich informeren tijdens openbare vergaderingen over de werken in de
Alsembergsesteenweg (4 vergaderingen waarvan 1 virtueel door de gezondheidscrisis). Er
werden huis-aan-huisberichten verdeeld onder de bewoners van de betrokken gedeeltes.
 
De schepen geeft aan dat het college een stuurcomité heeft opgericht dat elke maand
vergadert met alle betrokken partijen over de status van de werf: gemeente, Mobiel
Brussel, MIVB, Vivaqua, wijkcomités, gebruikers van het openbaar vervoer,
vertegenwoordigers van GRACQ (Groupe de réflexion et d’action des cyclistes
quotidiens), … Het college heeft meerdere informele contacten gehad met de bewoners en
de handelaars om over deze problematiek te discussiëren. Na het openbaar onderzoek
(oktober ll.) heeft het gewest enkele punten gewijzigd om rekening te houden met een
reeks opmerkingen op gemeentelijk vlak, zoals de vegetatie van de steenweg,
parkeerplaatsen voor fietsen en een oversteekplaats voor voetgangers aan de Emile
Regardstraat.
 
De schepen geeft toe dat de bewoners en handelaars ongerust zijn over de schrapping van
parkeerplaatsen (± een derde minder plaatsen op de gehele weg). Er moet echter minder
parking voorzien worden om ervoor te zorgen dat een aantal kruispunten en
oversteekplaatsen voor voetgangers voldoen aan gewestelijke stedenbouwkundige regels
en normen inzake het verkeer van personen met een beperkte mobiliteit. Het college heeft
bij het gewest gepleit voor het behoud van de parkeerplaatsen en er konden 15 plaatsen
tussen de Xavier De Buestraat en de Alphonse Asselbergsstraat gerecupereerd worden.
 
De handelsverenigingen en de inwoners waren ook voorstander van een uitbreiding in het
gedeelte Asselbergs-Floréal van de inrichting op gelijkvloerse hoogte, voorzien tussen de
sector Globe en de Alphonse Asselbergsstraat. Na talrijke onderhandelingen op het kabinet
van de minister werd er een compromis gesloten. De inrichting op gelijkvloerse hoogte
heeft vooral een esthetisch belang omdat het asfalt vervangen wordt door natuursteen. Er is
geen impact op de mobiliteit in de aangrenzende straten. Het sprak voor zich de consultatie
te beperken tot de inwoners van het betrokken gedeelte. Door de consultatie uit te breiden
tot inwoners die niet betrokken zijn, kan men verwijten onnodige kosten voor huis-aan-
huisberichten te hebben gemaakt. De inrichting op gelijkvloerse hoogte leidt tot het verlies
van 5 parkeerplaatsen maar er komen 5 plaatsen vrij bovenaan. De gemeente kan 15
plaatsen recupereren t.o.v. het oorspronkelijke project van het gewest.
 
Het is geen unilateraal project omdat zowel de gemeente als het gewest erin betrokken zijn.
De timing werd vastgelegd op basis van het verloop van de werken.
De inwoners konden gedurende 2 weken stemmen en de meerderheid steunt het voorstel
(89,5%).
 
De h. Cools vindt persoonlijk dat het college niet goed geïnspireerd werd door te kiezen
voor de uitbreiding van de gelijkvloerse zone. Hij is ongerust over de manier waarop de
meerderheid aan burgerinspraak doet. De discussie over deze werf in de hoofdweg van
Ukkel-Centrum mag zich niet beperken tot de inwoners die direct betrokken zijn. Alle
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inwoners van Ukkel-Centrum moeten hieraan kunnen deelnemen. Over deze uitbreiding
van de gelijkvloerse zone is ook niets te vinden op de gemeentelijke website of in het
advies van de overlegcommissie.
 
De h. De Bock deelt de ontgoocheling van de h. Cools over het geleverde antwoord. Hij
deelt het optimisme van schepen Wyngaard niet over de afwezigheid van een impact van
deze inrichting op het verkeer in de aangrenzende wegen. Hij heeft enige twijfel of de
legitimiteit van de online consultatie: hoe werd gegarandeerd dat de stemmen effectief van
de inwoners van het betrokken gedeelte kwamen? Het zou misschien gepaster zijn om een
zoomvergadering te organiseren, voorbehouden aan de inwoners van de wijk.
 
De h. Norré wil dit dossier niet voor politieke doeleinden gebruiken. Hij vindt dat het
college er wat licht over gaat door ervanuit te gaan dat de inwoners van de aangrenzende
straten niet direct betrokken partij zijn, terwijl zij elke dag de Alsembergsesteenweg
nemen. Burgerinspraak moet gebeuren via een representatieve consultatie.
 
Schepen Biermann geeft aan dat de overlegcommissie een unaniem gunst advies heeft
gegeven, verbonden aan talrijke voorwaarden. Mobiel Brussel moet een gewijzigd project
indienen dat rekening houdt met deze voorwaarden. Mobiel Brussel heeft andere
verbeteringsvormen overwogen en de inwoners van het betrokken gedeelte werden
geconsulteerd vóór de indiening van zijn gewijzigde plannen. Volgens de procedure rond
stedenbouwkundige vergunningen moeten de gemeente en het gewest zich over deze
wijzigingen uitspreken. Een eventueel nieuw openbaar onderzoek zal afhangen van de
omvang van deze wijzigingen. Als deze erg afwijken van de voorwaarden van de
overlegcommissie, kan een nieuw openbaar onderzoek komen. In dit stadium is het nog te
vroeg om vooruit te lopen op de evolutie van het dossier.
 
Schepen Wyngaard geeft aan dat het verdeelde huis-aan-huisbericht op een objectieve
manier de voor- en nadelen van beide overwogen scenario’s heeft uiteengezet. De vraag tot
uitbreiding van de gelijkvloerse zone komt vanuit de wijkcomités waarvan de inwoners
niet allemaal in de bewuste zone wonen.
 
In verband met de online consultatie kan de schepen weinig zeggen omwille van de
vertrouwelijkheid maar hij bevestigt dat de stemmen wel degelijk komen van de personen
die direct betrokken zijn.
 
De snelheid werd beperkt tot 30 km/h om continuïteit te verzekeren met het gedeelte van
de Alsembergsesteenweg in Vorst, waar deze snelheid geldt.
 
De burgemeester feliciteert de schepen voor het beheer van dit complexe dossier en wijst
erop dat het zeldzaam is dat de bevolking in een dergelijk dossier zo vaak wordt
geraadpleegd. De procedures werden ook strikt gevolgd. Er werd een evenwichtige
oplossing gevonden die een ruime consensus heeft gekregen.
 
De h. De Bock vraagt hoeveel huis-aan-huisberichten werden verzonden.
 
Schepen Wyngaard antwoordt dat er enkele honderden werden verdeeld. Hij zal het
precieze aantal per mail meedelen.

De Raad neemt kennis.
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1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Cools - zone de plain pied.docx

 

Patrick Zygas entre en séance / treedt in zitting.  
 

Question orale de M. De Bock : le réaménagement de la Chaussée d’Alsemberg et la
position de la Commune par rapport à la pseudo-consultation de la STIB qui n’a
connu qu’une participation de 0,2% d’Ucclois ?

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : de heraanleg van de Alsembergsesteenweg en
de houding van de Gemeente ten opzichte van de pseudo-raadpleging van de MIVB
met een deelname van slechts 0,2 % Ukkelaars ?

De Raad neemt kennis.

 

 

Interpellation de M. Cools : la création de zones 20km/h.

M. Cools signale que, depuis le 11 mai dernier, une quinzaine de voiries uccloises
supplémentaires ont été mises en zone 20 km/heure, à titre provisoire.
Cette mesure a été prise par le Collège sans concertation avec les habitants ni débat et
décision préalable du Conseil communal.
Après l’avis rendu sur le plan de généralisation du 30 km/heure, le Collège récidive et
prend à nouveau seul une décision de premier plan en matière de mobilité. Cela témoigne
d’un dédain vis-à-vis des membres du Conseil et constitue une atteinte au processus
démocratique dans la commune. Tout comme le plan 30 km/heure, le plan 20 km/heure
aurait mérité un débat contradictoire au sein du Conseil.
La démocratie implique un exécutif qui prépare et met en œuvre les décisions d’une
assemblée élue dont les travaux sont publics et où siègent des représentants de la majorité
et de l’opposition. L’exécutif ne peut en aucun cas se transformer en un « pouvoir fort »
qui se substituerait à l’assemblée élue. La démocratie authentique, ce n’est pas la
« démocratie illibérale » d’un Viktor Orban !
Le 5 mai 2020, le Collège a pris une ordonnance de police temporaire pour concrétiser son
plan 20 km/heure. Il justifie la mise en zone 20 km/heure d’une quinzaine de rues par le
déconfinement, qui « induira un nombre accru de personnes en rue et rendra (encore) plus
complexe le respect des règles de distanciation physique ». Pourtant, la majorité des rues
mises en zone 20 km/heure ne sont pas des rues commerçantes. Le Collège a donc profité
du déconfinement pour prendre des mesures qui n’y sont pas liées.
M. Cools se demande pourquoi le Collège n’a pas retenu sa suggestion, émise lors de la
dernière séance du Conseil communal, consistant à mettre en zone piétonne la partie pavée
de la rue Xavier De Bue ainsi que le Parvis Saint-Pierre entre la Justice de Paix et la rue du
Postillon et à maintenir la limitation de vitesse à 30 km/heure sur la rue du Doyenné, qui
assure la liaison entre l’avenue Brugmann et la chaussée d’Alsemberg.
Une telle décision aurait eu le mérite d’éviter le risque d’accidents que présentent les zones
20 km/heure en raison du partage d’un même espace de circulation par les piétons, les
cyclistes et les véhicules motorisés.
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Pour ce qui concerne la rue Vanderkindere, le Collège aurait pu se contenter de supprimer
certaines places de stationnement devant les commerces pour lesquels le respect de la
distanciation dans les files d’attente n’est guère aisé.
La limitation de vitesse à 20 km/heure a été imposée dans plusieurs rues en raison de
l’étroitesse des trottoirs et de la présence d’une école.
Cette situation n’est pas nouvelle, puisqu’elle préexistait au confinement.
Comment le Collège justifie-t-il les décisions qu’il a prises dans l’urgence, et ce d’autant
plus qu’il n’y a ni école ni commerce dans plusieurs rues intégrées en zone 20 km/heure ?
En quoi les trottoirs de l’avenue du Vossegat seraient-ils trop étroits entre l’avenue de
l’Aulne et l’école du Val Fleuri ?
M. Cools émet aussi un certain doute quant à la pertinence de l’intégration en zone 20
km/heure des rues de Nieuwenhove et de la Fourragère.
Le SIAMU a fortement regretté de ne pas avoir été consulté sur l’instauration de la zone
20 km/heure dans le Pentagone. L’a-t-il été pour le plan 20 km/heure à Uccle ?
L’ordonnance de police ayant été adoptée par le Collège le 5 mai et publiée le 13 mai, M.
Cools souhaiterait connaître la date d’approbation du procès-verbal correspondant car
celui-ci n’était pas encore approuvé lorsque M. Cools a introduit son interpellation. Peut-
on considérer que la mesure est en vigueur et infliger des sanctions en cas d’infraction, tant
que le procès-verbal n’est pas approuvé ?
 
M. Hayette estime que la sécurité routière est un élément fondamental pour garantir la
qualité de vie mais se demande s’il était opportun d’imposer la limitation de vitesse à 20
km/heure, qu’il est mécaniquement impossible de respecter, à moins de garder le pied sur
le frein.
Il faut assurer la coexistence pacifique entre piétons et automobilistes mais cette mesure,
qui aboutit à pourchasser les voitures, s’avère plus symbolique que réellement efficace.
Les vélos et les quads sont-ils concernés par cette limitation de vitesse ?
 
M. Cohen précise que le groupe MR est partisan d’une mobilité partagée et réfléchie entre
les voitures, les piétons, les cyclistes et les transports en commun.
Peu favorable au départ à la limitation de vitesse à 20 km/heure, M. Cohen a changé d’avis
en constatant, à l’occasion de courses effectuées avec sa fille rue Xavier De Bue, à quel
point cette mesure était de nature à éviter les accidents.
Il faut éviter de sombrer dans le formalisme en ce domaine.
Selon M. Cohen, la mesure temporaire adoptée par le Collège était tout à fait pertinente.
 
M. Vanraes estime que la protection de la santé des citoyens doit primer sur toute autre
considération dans la situation d’urgence générée par l’épidémie de covid 19.
L’instauration de zones de rencontres constitue une mesure provisoire tout à fait justifiée
pour préserver la santé publique
 
M. l’Echevin Wyngaard manifeste un certain étonnement face à la comparaison de la
politique uccloise avec celle du gouvernement de Viktor Orban en Hongrie.
Les pouvoirs que le Collège a exercés dans le contexte particulier de la crise sanitaire
étaient tout à fait justifiés sur le plan juridique.
Les panneaux ont été placés les 18 et 19 mai, après la publication et l’entrée en vigueur de
l’ordonnance. Aucune sanction n’a été infligée avant l’entrée en vigueur de l’ordonnance
et l’installation des panneaux.
Les mesures adoptées poursuivent un double objectif : d’une part, garantir les règles de
distanciation sociale fixées par le Conseil national de sécurité et, d’autre part, soutenir les
changements de comportement observés ces dernières semaines au sein de la population en
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faveur de la mobilité douce.
Les services communaux ont notamment constaté une nette augmentation des demandes de
prime pour l’acquisition d’un vélo électrique.
Ces mesures temporaires sont en vigueur jusqu’au 30 juin. Par la suite, le Collège décidera
s’il y a lieu de les prolonger. 
Et s’il y a lieu de pérenniser ces zones de rencontre, voire d’en créer de nouvelles, le
Collège suivra la filière classique en soumettant un projet de circulation routière au
Conseil communal, à qui il reviendra d’en débattre.
Dans un contexte marqué par une grande incertitude, puisque nul n’était en mesure de dire
comment l’épidémie allait évoluer, le Collège s’est efforcé de prendre des décisions
raisonnables et équilibrées, et a pu bénéficier de l’étroite collaboration entre la police et les
services de la Voirie et de la Mobilité.
L’instauration des zones 20 km/heure a été décidée en fonction de critères précis :
étroitesse des trottoirs (rue des Fidèles, rue Verhulst, rue du Doyenné), présence de
commerce, présence d’établissements scolaires.
M. l’Echevin Wyngaard évoque à cet égard le cas de la rue du Vossegat, qui, en dépit de la
largeur de ses trottoirs, comprend une école située dans un cul-de-sac, dont le comité des
parents espère un maintien définitif de la zone 20.
Pour ce qui concerne le quartier d’Uccle-Centre, le Collège a tenu à déterminer un
périmètre cohérent et lisible pour le citoyen, entre les avenues Coghen, Brugmann, de
Floréal et la chaussée d’Alsemberg.
De plus, des banderoles annonçant cette mesure temporaire vont être placées à l’entrée de
ces rues.
L’information de la population a aussi été assurée grâce à la distribution d’un toutes-boîtes
dans les voiries concernées d’Uccle-Centre et la diffusion de renseignements sur la page
facebook, le site internet de la commune et l’édition numérique du magazine Wolvendael.
Les services communaux n’ont reçu aucune plainte de la part des riverains pour la mise en
place de ce dispositif.
Des contacts ont été établis avec le SIAMU pour faciliter ses éventuelles interventions : il
va de soi que les services de secours ne seront pas verbalisés s’ils sont amenés à dépasser
la vitesse requise.
Vu que le Collège opte pour une stratégie plus dissuasive que répressive, le but poursuivi
ne consiste pas à verbaliser les cyclistes et les usagers d’autres véhicules mais de garantir
une circulation fiable et apaisée pour l’ensemble des citoyens.
 
M. le Bourgmestre considère que la polémique sur les zones 20 a donné lieu à de
nombreux amalgames, contrevérités et caricatures grotesques.
Et parmi ces contrevérités, il faut citer l’allégation selon laquelle les zones 20 seraient des
zones 30 accentuées.
Il s’agit d’un dispositif provisoire visant à gérer la situation exceptionnelle causée par la
crise sanitaire.
Mais comme tout mandataire politique responsable doit inscrire son action dans une vision
prospective, le Collège réfléchit à l’éventualité de pérenniser la limitation de vitesse à 20
km /heure dans les secteurs où elle contribuerait à améliorer de manière significative la vie
de la population, mais cela ne signifie évidemment pas que l’ensemble du territoire ucclois
va être placé en zone 20.
Et il ne faut pas accorder le moindre crédit aux sornettes selon lesquelles des commerces
seraient désertés parce que trois places de stationnement auraient été supprimées sur le
tronçon adjacent.
M. le Bourgmestre estime que  l’allusion à Viktor Orban, dont l’intention était peut-être
humoristique, est pour le moins déplacée.

71/106
Conseil communal - 28.05.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 28.05.2020 - Openbaar register



 
M. Cools a eu l’occasion de constater que des mesures censées être provisoires ont souvent
tendance à devenir définitives.
M. Cools rappelle qu’il est n’est pas hostile par principe à la limitation de vitesse à 20
km/heure car il a lui-même instauré des zones 20 lorsqu’il exerçait des fonctions
scabinales, notamment Montagne de Saint-Job.
Lors de la législature précédente, il avait aussi plaidé en faveur de la limitation de vitesse à
20 km/heure sur la rue de Praetere, qui chevauche les communes d’Uccle et d’Ixelles.
Quoiqu’une demande de permis d’urbanisme ait été introduite, le projet n’a pas abouti en
raison des réticences de la Région et de la commune d’Ixelles ainsi que des réserves
émises par les habitants dans le cadre d’un processus de participation citoyenne.
Cette mesure s’avère néanmoins beaucoup plus discutable pour d’autres secteurs,
notamment pour l’avenue du Vossegat, où l’intégration en zone 20 pourrait générer des
accidents si la voirie n’est pas aménagée.  Il serait normal que le Conseil communal puisse
en débattre.
M. Cools aurait également été partisan du placement en zone piétonne de la rue Xavier De
Bue.
 
M. le Bourgmestre précise que le tronçon de la rue Xavier De Bue situé entre la chaussée
d’Alsemberg et le parvis Saint-Pierre n’a pas été aménagé en piétonnier en raison des
travaux de la chaussée d’Alsemberg.
Le sondage effectué à l’occasion des tentatives de cet ordre a démontré que 85 % des
commerçants concernés sont hostiles à l’établissement d’une zone piétonne dans ce
secteur.
 
M. Cools n’est pas nécessairement en faveur d’une zone piétonne permanente mais il
estime que l’aménagement d’un piétonnier est tout aussi défendable que celui d’une zone
20, en tant que disposition transitoire dans le contexte de la crise du covid.
 
Mme l’Echevin Gol-Lescot précise que les réflexions relatives à l’avenue de Vossegat
doivent intégrer la nécessité de préserver la distanciation sociale entre les parents d’élèves
de l’établissement scolaire à l’occasion de la sortie des classes.
 
M. Bruylant a appris par des médecins urgentistes que les bacs à fleurs placés sur certains
tronçons piétonniers empêchent les services de secours de passer.
 
M. l’Echevin Wyngaard répond que les services communaux procéderont, le cas échéant,
aux corrections nécessaires.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : het inrichten van zones 20km/u.

De h. Cools meldt dat er sinds 11 mei ll. een tijdelijke zone 20 werd ingevoerd in een
vijftiental extra Ukkelse wegen zonder overleg met de inwoners en zonder voorafgaand
debat in de gemeenteraad. Net zoals bij het plan 30 km/h neemt het college opnieuw een
eenzijdige beslissing inzake mobiliteit en wordt er geraakt aan het democratische proces in
een gemeente. De uitvoerende macht moet samenwerken met een verkozen vergadering en
mag zich niet in de plaats ervan stellen. Op 5 mei 2020 heeft een college een tijdelijke
politieverordening goedgekeurd om zijn plan 20 km/h te concretiseren, met als
rechtvaardiging om social distancing te kunnen garanderen. De meerderheid van de
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betrokken straten liggen echter niet in een handelscentrum en het college heeft van de
lockdown gebruik gemaakt om maatregelen te nemen die er niet mee verbonden zijn.
 
De h. Cools vraagt waarom het college zijn suggestie van de vorige gemeenteraad niet
heeft gekozen, namelijk de invoering van een voetgangersgebied op het geplaveide
gedeelte van de Xavier De Buestraat en het Sint-Pietersvoorplein tussen het vredegerecht
en de Postiljonstraat en om 30 km/h te behouden in de Dekenijstraat die de verbinding
tussen de Brugmannlaan en de Alsembergsesteenweg vormt. Een dergelijke beslissing zou
de verdienste hebben om het risico op ongevallen te voorkomen, dat aanwezig is in de
zones 20 km/h waar dezelfde ruimte gedeeld wordt door voetgangers, fietsers en
motorvoertuigen.
 
Voor de Vanderkinderestraat kon het college gewoon enkele parkeerplaatsen voor de
handelszaken schrappen waar social distancing niet gegarandeerd zou kunnen worden. De
snelheidsbeperking 20 km/h werd ingevoerd in verschillende straten wegens de nauwe
trottoirs en de aanwezigheid van een school. Deze toestand bestond ook al vóór de
lockdown. Hoe rechtvaardigt het college deze dringende beslissingen, rekening houdend
met het feit dat er scholen noch winkels zijn in talrijke straten waarin een zone 20 werd
ingevoerd?
 
Waar zijn de trottoirs van de Vossegatlaan te smal tussen de Elzeboomlaan en de school
Val Fleuri?
De h. Cools heeft enige twijfel over de gepastheid van de invoering van een zone 20 km/h
in de de Nieuwenhovestraat en de Fourragèrestraat.
 
De DBDMH betreurt het niet te zijn geraadpleegd voor de invoering van de zone 20 km/h
in de vijfhoek. Was dit ook het geval voor het plan 20 km/h in Ukkel?
 
De politieverordening werd goedgekeurd door het college op 5 mei en gepubliceerd op 13
mei. De h. Cools wil de goedkeuringsdatum van het daarbij horende pv kennen want dit
was nog niet goedgekeurd wanneer hij zijn interpellatie had ingediend. Mag er vanuit
gegaan worden dat deze maatregel van kracht is, zolang het pv niet is goedgekeurd?
 
De h. Hayette vindt verkeersveiligheid fundamenteel voor de levenskwaliteit maar vraagt
of het wel gepast is om een snelheidsbeperking van 20 km/h in te voeren die bijna niet
gerespecteerd kan worden zonder de voet van de rem te halen. Deze maatregel lijkt eerder
symbolisch dan echt efficiënt. Geldt de snelheidsbeperking ook voor fietsen en quads?
 
De h. Cohen geeft aan dat de MR een gedeelde mobiliteit nastreeft. Hij was eerst geen
voorstander van de snelheidsbeperking van 20 km/h maar is van mening veranderd na zelf
in de Xavier De Buestraat te hebben kunnen vaststellen hoe deze maatregel ongevallen kan
voortkomen. Volgens hem is de tijdelijke maatregel van het college erg gepast.
 
De h. Vanraes vindt dat de gezondheid primeert op elke andere overweging. De invoering
van ontmoetingszones is een tijdelijke maatregel die gerechtvaardigd is voor de
volksgezondheid.
 
Schepen Wyngaard geeft aan dat het college werkt in een bijzondere context van de
gezondheidscrisis en dat alles juridisch correct is verlopen. De borden werden geplaatst op
18 en 19 mei, na de publicatie en inwerkingtreding van de verordening. Vóór de publicatie
en inwerkingtreding werden er geen sancties uitgeschreven.
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De maatregelen streven twee doelstellingen na: social distancing garanderen en
aanmoediging van zachte mobiliteit die de laatste weken steeds meer aandacht krijgt vanuit
de bevolking. De gemeente heeft ook meer aanvragen voor premies voor een elektrische
fiets ontvangen.
 
Deze tijdelijke maatregelen zijn van kracht tot 30 juni. Nadien zal het college beslissen of
ze verlengd moeten worden. Om deze ontmoetingszones een permanent karakter te geven
of om er extra in te voeren, zal het college de gebruikelijke weg volgen, met voorlegging
aan de gemeenteraad. In deze erg onzekere tijd probeert het college redelijke en
evenwichtige beslissingen te nemen, in nauwe samenwerking met de politie en de diensten
Wegen en Mobiliteit.
 
De invoering van de zones 20 km/h werd beslist omwille van de nauwe trottoirs
(Gelovigenstraat, Verhulststraat, Dekenijstraat) en de aanwezigheid van handelszaken en
scholen.
 
In de doodlopende Vossegatstraat, waar de trottoirs wel breed genoeg zijn, hoopt het 
oudercomité dat de zone 20 definitief behouden zou worden.
 
Voor de wijk Ukkel-Centrum heeft het college een duidelijke perimeter afgebakend tussen
Coghen, Brugmann, Floréal en de Alsembergsesteenweg. Er worden bovendien
spandoeken opgehangen aan de ingang van deze straten om deze tijdelijke maatregel aan te
kondigen. De bevolking werd geïnformeerd via een huis-aan-huisbericht in de betrokken
wegen van Ukkel-centrum, Facebook, de gemeentelijke website en een digitale versie van
de Wolvendael. De gemeente heeft geen enkele klacht over deze maatregel ontvangen.
 
De DBDMH werd gecontacteerd om interventies te kunnen vergemakkelijken.
 
De doelstelling van het college is niet verbaliseren maar zorgen voor een vlotte en rustige
verkeersstroom voor alle burgers.
 
De burgemeester vindt dat de polemiek rond de zones 20 heeft geleid tot allerlei
onwaarheden en groteske karikaturen. Het is een tijdelijke maatregel in een uitzonderlijke
toestand. Een eventueel behoud van 20 km/h is mogelijk is sectoren waar dit effectief de
levenskwaliteit van de bevolking verbetert. Dit betekent uiteraard niet dat de gehele
gemeente een zone 20 zal worden. Men mag ook niet beweren dat winkels er verlaten bij
liggen omdat er 3 parkeerplaatsen in het betrokken weggedeelte werden geschrapt.
 
De h. Cools heeft de indruk dat deze zogezegde tijdelijke maatregelen permanent lijken te
worden. Hij is niet tegen 20 km/h omdat hij als schepen zelf dergelijke zones heeft
ingevoerd. In de Vossegatlaan is de invoering van een zone 20 echter discussieerbaar
omdat er ongevallen kunnen gebeuren als de weg niet wordt ingericht. Dit zou tijdens een
gemeenteraad besproken moeten worden. Hij is ook voorstander van de invoering van een
voetgangersgebied in de Xavier De Buestraat.
 
De burgemeester antwoordt dat het gedeelte van de Xavier De Buestraat tussen de
Alsembergsesteenweg en het Sint-Pietersvoorplein geen voetgangersgebied werd omwille
van de werken in de Alsembergsesteenweg. Volgens een peiling hierover is 85% van de
betrokken handelaars tegen een voetgangersgebied in deze sector.
 
De h. Cools vindt een voetgangersgebied even verdedigbaar als een zone 20 als tijdelijke
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maatregel in deze covidcrisis.
 
Schepen Gol-Lescot geeft aan dat er in de Vossegatlaan rekening gehouden moet worden
met de nood aan social distancing tussen de ouders van de leerlingen van de scholen.
 
De h. Bruylant heeft vernomen van hulpdiensten dat de bloembakken op bepaalde plekken
van de voetgangersgebieden de doorgang voor hulpdiensten blokkeren.
 
Schepen Wyngaard antwoordt dat de gemeente desgevallend de nodige correcties zal
uitvoeren.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Cools - la création de zones de rencontre.docx

 

 

Interpellation de M. Norré : les personnes en situation irrégulière de séjour pendant
la crise du coronavirus.

M. Norré rappelle que la crise sanitaire affecte de manière plus violente les personnes
fragilisées que le reste des citoyens.
Il s’agit des personnes âgées, mais également des personnes démunies, des sans-abris, ou
des personnes sans papiers ou en séjour irrégulier, dont la situation administrative est
compliquée.
Les personnes en séjour irrégulier sont d’ailleurs souvent démunies en raison de leur
situation. Elles sont alors doublement frappées et ont beaucoup de mal à se protéger de
manière adéquate durant cette crise sanitaire.
Au début de la mandature, M. Norré s’est félicité du fait qu’Uccle se soit déclarée
« commune hospitalière ». Ce fut un pas important vers l’amélioration des conditions de
vie des citoyens les plus fragiles.
Mais cette déclaration ne peut rester purement incantatoire. Il faut qu’elle soit suivie
d’effet.
La commune ne peut demeurer insensible à la situation des personnes en séjour irrégulier
durant cette crise sanitaire.
M. Norré invite donc le Collège à accorder une attention particulière aux personnes qui
séjournent de manière irrégulière sur le territoire communal en leur permettant de se
protéger.
Il demande au Collège de mettre gratuitement à disposition des personnes démunies et en
situation irrégulière de séjour des masques, des gants, du gel et tout le matériel de
protection nécessaire.
M. Norré souhaite aussi que la commune plaide auprès des instances fédérales et
régionales en faveur d’une suspension des procédures d’enfermement et d’éloignement
durant cette période.
Il y a lieu de faciliter l’intégration et la régularisation de ces personnes afin qu’elles
puissent se protéger sereinement durant cette crise.
 
M. Toussaint estime que le caractère exceptionnel de cette crise ne doit pas aboutir à une
forme d’estompement de la norme. Il convient de respecter les règles dans tout état de droit
digne de ce nom.
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Il faudrait éviter de faire passer le message selon lequel il suffit de débarquer sur un
territoire déterminé pour décrocher un permis de séjour, car ce serait courir le risque de
provoquer un « appel d’air », vu que les informations circulent très vite dans les
communautés de migrants. M. Toussaint admet que la formule de « l’appel d’air » n’est
pas très heureuse mais elle exprime bien une réalité devant laquelle il serait imprudent de
se voiler la face.
Il ne faut pas perdre de vue que le réseau d’accueil destiné aux demandeurs d’asile, saturé
depuis de nombreux mois, subit une forte pression depuis le début de la crise sanitaire. Il
convient dès lors de prendre garde à ce que les règles relatives à la distanciation sociale ne
soient pas bafouées.
Selon M. Toussaint, il faut examiner chaque dossier au cas par cas. La régularisation dite
« collective » des sans-papiers doit demeurer une procédure exceptionnelle, réservée à des
situations spécifiques.
M. Toussaint signale par ailleurs qu’à l’échelon fédéral, l’enregistrement des demandes
d’asile a repris depuis plusieurs semaines, selon une procédure modifiée par le recours aux
rendez-vous.
Vu que l’Office des Etrangers a décidé de réduire de moitié la capacité d’accueil des
centres fermés, des centaines de personne ont été libérées afin de garantir la distanciation
sociale.
En vertu d’un arrêté royal de pouvoirs spéciaux adopté récemment par le gouvernement,
les délais de recours auprès du Conseil du contentieux des étrangers ont été prolongés, de
manière à renforcer les droits de la défense.
 
M. Vanraes rappelle qu’Uccle a été une commune pionnière pour le lancement des
Initiatives locales d’accueil (ILA), qui peuvent être citées en exemple pour leur
contribution à l’intégration des personnes en difficulté.
De plus, le CPAS est toujours en mesure de fournir une aide médicale urgente, dès qu’un
certificat médical est présenté par un patient, quel que soit son statut.
Pour le reste, il incombe au gouvernement fédéral de prendre des initiatives.  M. Vanraes
estime que la politique menée par le gouvernement actuel est exemplaire et pourrait
inspirer les gouvernements des pays limitrophes.
 
Mme l’Echevine Ledan répond que le Collège tient à faire preuve d’humanité envers les
personnes démunies dans la crise actuelle, afin d’être fidèle à son engagement de faire
d’Uccle une commune hospitalière.
La collaboration avec le CPAS ainsi qu’avec des initiatives citoyennes telles que La
Plateforme, Le Citoyen solidaire ou encore Coronaid sera renforcée afin d’atteindre cet
objectif, notamment pour fournir du matériel de protection aux publics concernés.
Durant cette crise, le Collège a accordé une attention particulière aux mineurs non-
accompagnés qui résident dans le Centre ucclois de la Croix-Rouge et leur a notamment
fourni un lot de masques.
Dans le cadre de la motion « commune hospitalière », le Collège s’est engagé à demander
aux autorités compétentes de remplir leurs obligations européennes à l’égard des réfugiés
ainsi qu’à témoigner de son opposition à toute forme de politique migratoire qui
déboucherait sur des violences ou des violations des droits humains.
Le Collège va examiner la manière dont il conviendrait de s’adresser, le cas échéant, aux
instances régionales et fédérales afin de réclamer une éventuelle suspension des procédures
d’enfermement et d’éloignement durant cette période.
Mme l’Echevine Ledan propose que la mise en œuvre de la motion « commune
hospitalière » fasse l’objet d’une évaluation en fin d’année, notamment pour ce qui
concerne l’aide médicale urgente et les actions de sensibilisation auprès des citoyens.
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Elle signale également qu’un collaborateur supplémentaire va être affecté au service de la
Solidarité internationale afin de mener une action transversale en ce domaine.
 
M. l’Echevin Lambert-Limbosch confirme que des masques ont été distribués par
l’entremise du CPAS ainsi que par d’autres acteurs de terrain tels que les agents du service
de la Prévention, qui sont en contact direct avec les sans-abris et sans-papiers.
 
M. Norré rappelle à M. Toussaint que la loi autorise l’octroi d’un droit de séjour aux
personnes sans papiers en cas de circonstances exceptionnelles, et il va de soi que la crise
du coronavirus peut légitimement être considérée comme une circonstance exceptionnelle.
Par ailleurs, il est choqué par le recours à l’expression d’ « appel d’air » pour évoquer des
personnes qui sont prêtes à affronter tous les risques, notamment le risque de noyage, pour
tenter de survivre.
En outre, les communes qui se sont engagées dans la voie de l’accueil n’ont pas été
confrontées à un afflux massif et soudain de demandeurs d’asile.
M. Norré signale encore qu’une part des personnes concernées se trouve sur le territoire
ucclois depuis plusieurs mois, voire plusieurs années.
Il remercie Mme l’Echevine Ledan pour l’esprit d’ouverture dont elle témoigne dans sa
réponse.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Norré : de niet-geregulariseerde personen tijdens de
coronacrisis.

De h. Norré herinnert eraan dat kwetsbare burgers zwaarder getroffen worden door de
gezondheidscrisis dan de rest van de bevolking. Het gaat om senioren, minder bedeelden,
daklozen of illegalen. Deze illegalen, die al kwetsbaar zijn door hun toestand, worden extra
getroffen door de gezondheidscrisis.
 
Aan het begin van de legislatuur heeft de gemeente verklaard een "gastvrije gemeente" te
zijn, een belangrijke stap naar betere leefomstandigheden voor de meest kwetsbare burgers.
Dit moet ook een concrete vorm krijgen. De h. Norré vraagt aan het college om een
bijzondere aandacht te besteden aan illegalen op het Ukkelse grondgebied zodat ze zich
kunnen beschermen (gratis maskers, handschoen, gel, …).
 
Hij vraagt ook om de federale en gewestelijke instanties te verzoeken maatregelen zoals
opsluiting op te schorten in deze periode. Deze personen moeten geïntegreerd en
geregulariseerd worden zodat ze zich kunnen beschermen in deze crisis.
 
De h. Toussaint vindt dat regels ook in deze uitzonderlijke crisis gerespecteerd moeten
worden. Men kan niet aangeven dat het voldoende is om in een welbepaalde gemeente toe
te komen om een verblijfsvergunning te krijgen. De opvangcentra voor illegalen stonden
voor de crisis al onder druk. De regels voor social distancing moeten zeker gerespecteerd
worden. Elk dossier moet individueel onderzocht worden. Een collectieve regularisatie van
illegalen  moet uitzonderlijk blijven, voorbehouden voor uitzonderlijke situaties.
 
Op federaal niveau verlopen asielaanvragen al meerdere weken volgens afspraak. De
capaciteit van de opvangcentra werd met de helft verminderd, waardoor honderden mensen
vrijgelaten werden en social distancing gegarandeerd kan worden. De regering heeft
bovendien beslist om de beroepstermijnen bij de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen te
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verlengen om het recht op verdediging te versterken.
 
De h. Vanraes geeft aan dat Ukkel een pionier was in de lancering van lokale
opvanginitiatieven. Het OCMW verleent bovendien steeds dringende medische hulp,
ongeacht het statuut van de patiënt. Voor de rest is het aan de federale regering om
initiatieven te nemen. Hij vindt dat het huidige beleid van de regering als voorbeeld kan
dienen voor de buurlanden.
 
Schepen Ledan antwoordt dat het college van Ukkel een gastvrije gemeente wil maken en
hier ook naar handelt. Er zal nog meer samengewerkt worden met het OCMW en
burgerinitiatieven zoals La Plateforme, Le Citoyen solidaire en Coronaid om deze
doelstelling te bereiken (o.a. leveren van beschermend materiaal). Tijdens deze crisis
besteedt het college veel aandacht aan niet-begeleide minderjarigen die verblijven in het
Ukkelse centrum van het Rode kruis (o.a. levering van maskers).
 
In het kader van de motie "gastvrije gemeente" wil het college de bevoegde overheden
vragen hun Europese verplichting inzake vluchtelingen na te leven en elk migratiebeleid
dat leidt tot geweld of schending van mensenrechten te verwerpen. Het college zal
desgevallend de gewestelijke en federale instanties contacteren voor een eventuele
schrapping van maatregelen zoals opsluiting in deze periode. De schepen vindt dat de
motie "gastvrije gemeente" aan het einde van dit jaar opnieuw geëvalueerd moet worden, in
het bijzonder rond medische hulp en sensibilisering van burgers. Ze geeft nog aan dat er
een bijkomende werknemer werd aangesteld voor de dienst Internationale Solidariteit om
transversaal in dit domein te kunnen werken.
 
Schepen Lambert-Limbosch bevestigt dat er maskers werden verdeeld via het OCMW en
andere partners zoals de ambtenaren van de Preventiedienst die in direct contact staan met
daklozen en illegalen.
 
De h. Norré herinnert de h. Toussaint eraan dat de wet toelaat om verblijfsvergunningen
toe te kennen in uitzonderlijke omstandigheden en dat de coronacrisis hieraan voldoet. De
gemeentes die bereid zijn opvang te voorzien, worden bovendien niet overspoeld door
asielaanvragers. De h. Norré signaleert dat een gedeelte van de betrokken personen al
maanden of jaren op het Ukkelse grondgebied verblijft.
 
Hij bedankt schepen Ledan voor haar antwoord dat van een open geest getuigt.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation de M. Norré - personne en situation irrégulière.docx

 

 

Question orale de Mme Czekalski : l'impact de la fermeture du Bois de la Cambre
pour notre Commune.

Mme Czekalski rappelle que le Bois de la Cambre représente depuis toujours un des
importants « poumons verts » de la Région bruxelloise. Cet espace d’une superficie de
112,34 hectares forme une enclave de la Ville de Bruxelles entre les communes d’Ixelles,
d’Uccle et de Watermael-Boitsfort.
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Les voiries qui parcourent le Bois sont aussi des axes importants de pénétration en ville,
ainsi qu'un point de passage entre les parties est et ouest du sud de Bruxelles. Le Bois de la
Cambre reste un important échangeur routier permettant aux habitants d'accéder
rapidement aux points névralgiques de Bruxelles, dont les problèmes chroniques de
mobilité ne sont plus à démontrer.
Bruxelles-Environnement est propriétaire du Bois de la Cambre, la Ville de Bruxelles son
locataire  et la gestion de cet espace est assurée par le service des Espaces verts de la Ville
de Bruxelles.
En avril 2012, les autorités de la Ville de Bruxelles avaient élaboré un Plan de mobilité qui
prévoyait une fermeture partielle du Bois aux automobilistes. Durant cette fermeture,
l'espace public est requalifié pour les cyclistes, les piétons, les cavaliers, etc. La
justification de cette mesure était fondée sur le fait que le trafic automobile est moins dense
durant les week-ends, jours fériés et périodes de vacances. Le Bois de la Cambre est donc
fermé partiellement à la circulation automobile le week-end (jusqu’au lundi matin 6h00),
pour laisser l’espace ainsi libéré aux autres usagers. Les avenue de Diane, de Flore, de la
Belle Alliance et de la Laiterie restent accessibles aux automobilistes tandis que les autres
voiries de la « boucle Sud » du Bois sont piétonnes.
Depuis le 19 mars 2020, le Bois de la Cambre est complètement fermé au trafic automobile
tout en demeurant accessible pour les piétons et cyclistes. Par ailleurs, cette décision reste
d’application jusqu’à la fin du mois d’août, en vertu de la décision unilatérale prise par le
Collège de la Ville de Bruxelles.
Ce lundi 4 mai, le pays a entamé sa sortie de crise par phases successives, dont la mise en
œuvre dépendra de l’évolution de la situation sanitaire.
Malheureusement, cette reprise a entraîné une augmentation du trafic automobile aux
environs du Bois de la Cambre depuis Waterloo, Rhode-Saint-genèse et Uccle. La
chaussée de Waterloo, le quartier Bascule-Vanderkindere et les avenues De Fré, Montjoie
et Winston Churchill en ont subi les effets.
La fermeture du bois restreint l’accès aux commerces ucclois ainsi que l’accès aux
institutions hospitalières situées dans le sud de la Région bruxelloise. Les patients ont du
mal à se rendre dans l’institution hospitalière de leur choix dans un délai raisonnable.
Quelles conclusions y a-t-il lieu de tirer de la réunion de coordination du 26 mai dernier, à
laquelle ont été conviées les autorités de la Ville de Bruxelles et le Ministre bruxellois de
la Mobilité ?
Les services de police et de secours ont-ils pu donner au Collège des informations plus
précises sur la densité et l’impact du trafic automobile à hauteur des voiries proches du
Bois de la Cambre ?
Le Collège a-t-il procédé à un évaluation de la fermeture du Bois de la Cambre sur
l’environnement, l’activité des services de secours et d’urgences et les performances des
transports en commun ?
 
M. Cools : La fermeture du Bois de la Cambre.
 
M. Cools rappelle que les artères carrossables du Bois de la Cambre sont essentielles pour
les liaisons en véhicule motorisé entre Ixelles, Uccle et Watermael-Boitsfort.
Déjà en période normale, les fermetures à répétition du Bois de la Cambre entravent la
circulation et les embouteillages qui en résultent génèrent de la pollution.
Le 18 mars 2020, la Ville de Bruxelles a annoncé la fermeture complète du Bois de la
Cambre du 19 mars au 31 août 2020 afin de réserver plus d’espace aux visiteurs et faciliter
le respect de la distanciation sociale, et cette mesure n’a pas suscité de réaction de la part
du Collège ucclois.
Selon les informations relayées dans la presse, le Bourgmestre d’Uccle était favorable à
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cette proposition, mais sollicitait une concertation car il ne souhaitait pas que la fermeture
actuelle du Bois de la Cambre s’éternise en raison du risque de dommages économiques et
environnementaux et de l’embouteillage de la chaussée de Waterloo.
En 2012, la Ville de Bruxelles et les communes d’Ixelles et d’Uccle ont pu aboutir à un
compromis équilibré sur le plan de mobilité dans le bois. Rappelant qu’il y a beaucoup
œuvré en tant qu’échevin de la Mobilité, M. Cools précise que ce compromis prévoyait la
restriction de la circulation automobile par la fermeture permanente du carrefour des
Attelages et la fermeture partielle du reste du bois durant le week-end, le trafic automobile
étant autorisé sur les avenues de Cérès, de la Laiterie et de la Belle Alliance et certains
tronçons de l’avenue de Flore et de l’avenue Diane.
Vu qu’en dépit de son caractère mesuré, ce compromis générait déjà des problèmes
chaussée de Waterloo, M. Cools ne comprend pas pourquoi la Ville de Bruxelles a décidé
de fermer le bois jusqu’à la fin du mois d’août.
Pourquoi le Collège n’a-t-il pas sollicité un assouplissement de la fermeture du bois dans le
cadre du déconfinement progressif ? Pourquoi n’a-t-il pas exigé la levée de cette fermeture
dès le 11 mai, date prévue pour la réouverture des commerces ? Le Collège a-t-il enjoint la
Commission régionale de circulation d’examiner ce dossier, étant donné que la fermeture
totale du Bois de la Cambre à la circulation automobile semble davantage relever de
motivations idéologiques que du souci de gérer la crise du covid-19 ?
Quelle position le Collège va-t-il défendre lors de la concertation avec la Ville de
Bruxelles ?
Si le point de vue de la commune d’Uccle n’est pas suivi par la Ville de Bruxelles, le
Collège utilisera-t-il tous les moyens juridiques à sa disposition pour s’opposer à tout plan
qui viserait à empêcher la circulation dans le Bois de la Cambre ?
 
M. De Bock : La fermeture du Bois de la Cambre.
 
M. De Bock remercie Mmes Culer et Czekalski d’avoir introduit une pétition sollicitant la
réouverture du Bois.
Vu que ce thème suscite des débats tendus en raison de la confrontation de thèses toujours
plus radicales, M. De Bock déplore qu’il soit difficile de dégager un consensus.
La Région semble pratiquer l’art de l’esquive en évitant de prendre ses responsabilités
dans la gestion de ce dossier, assumée pour l’essentiel par la Ville de Bruxelles.
Néanmoins, M. De Bock ne pense pas qu’une autre solution aurait été proposée si la
Région avait été à la manœuvre.
Quelle est la position officielle du Collège quant à l’éventualité d’une réouverture partielle
ou totale du Bois de la Cambre ?
M. De Bock adhère au principe des parkings de dissuasion pour canaliser le trafic des
navetteurs mais il faut éviter que les Ucclois n’en deviennent les victimes, suite à un
engorgement des voiries situées entre la première couronne et la périphérie.
M. De Bock souhaite que le taux de pollution atmosphérique puisse être mesuré car il ne
serait guère étonnant que l’encombrement dû à la baisse de fluidité du trafic génère un
surcroît de pollution.
M. De Bock n’est évidemment pas partisan d’une transformation du Bois de la Cambre en
autoroute pour les voitures mais se demande s’il est bien opportun de vouloir rendre le bois
plus accessible aux riverains par des mesures qui, de fait, augmentent la pollution de l’air.
Quoi qu’il en soit, la gestion équilibrée du Bois de la Cambre exige que le problème du
stationnement soit abordé sans a priori idéologique.
 
M. le Bourgmestre répond que la première mesure de restriction du trafic a été prise par la
Ville de Bruxelles alors que le pays était en phase de préconfinement.

80/106
Conseil communal - 28.05.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 28.05.2020 - Openbaar register



Selon M. le Bourgmestre, ce n’était pas une bonne idée, dans la mesure où toute une série
de personnes devaient encore se déplacer.
Par la suite, le Bourgmestre de la Ville de Bruxelles a décidé de fermer totalement le Bois
de la Cambre. Quoiqu’on fût en ce moment dans le cadre du confinement complet, M. le
Bourgmestre dermeurait mitigé à l’égard de cette décision, tout en admettant qu’une
situation exceptionnelle requiert des mesures exceptionnelles.
Toutefois, la Ville de Bruxelles a décidé de pérenniser la fermeture du Bois de la Cambre
après le déclenchement du processus de déconfinement.
L’engorgement de la chaussée de Waterloo, provoqué par cette décision, a entraîné une
hausse de la pollution atmosphérique. En outre, cet engorgement a entravé la mobilité des
véhicules de secours, notamment ceux de la clinique Sainte-Elisabeth.
M. le Bourgmestre a assisté, avec les Echevins de la Mobilité et du Commerce, à une
réunion à laquelle ont participé les autorités de la Ville de Bruxelles et le Ministre régional
de la Mobilité, afin de faire le point sur cette situation.
Mais il ne faut pas perdre de vue que la Ville de Bruxelles est la seule instance habilitée à
réglementer la circulation au Bois de la Cambre, quoiqu’on puisse considérer qu’il s’agit
d’une aberration institutionnelle.
M. le Bourgmestre plaide depuis longtemps en faveur d’une participation des communes
d’Ixelles, Uccle, Watermael-Boitsfort et Rhode-Saint-Genèse à la gestion du Bois de la
Cambre, dans la mesure où elles subissent l’impact de toute décision prise à l’égard de cet
espace.
M. le Bourgmestre estime que le dialogue noué au cours de la dernière réunion est de
bonne augure pour l’amorce d’une concertation.
Cette réunion a permis de mettre en évidence la nécessité d’ouvrir les axes correspondant à
l’avenue Winston Churchill, l’avenue De Fré et l’avenue Louise.
Malgré le désengorgement des axes précités, les Ucclois pâtissent encore des
embouteillages causés par la fermeture de la drève de Lorraine.
Le Bourgmestre de la Ville de Bruxelles semble prendre conscience du fait que la
réduction de l’accès aux commerces induite par une restriction trop radicale de la
circulation automobile aurait des conséquences néfastes pour l’économie de la Région.
Le Collège ucclois est loin de partager tous les choix défendus par la Ville de Bruxelles
mais a obtenu l’assurance qu’il sera associé aux discussions futures. Dans ce contexte, il
serait incongru de refuser la main tendue en campant sur des positions dogmatiques, et ce
d’autant plus que, sur le plan institutionnel, la commune d’Uccle n’est pas en mesure
d’imposer son point de vue.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag ingediend door Mevr. Czekalski : de impact op onze gemeente van
het afsluiten van het Ter Kamerenbos.

Mevr. Czekalski herinnert eraan dat het Ter Kamerenbos een belangrijke groene long van
het Brusselse gewest is. Met een oppervlakte van 112,34 hectare strekt het bos zich uit over
de gemeentes Elsene, Ukkel en Watermaal-Bosvoorde. De wegen door het bos zijn ook
belangrijke verbindingswegen. Leefmilieu Brussel is de eigenaar van het Ter Kamerenbos
en de Groendienst van Brussel-Stad zorgt voor het beheer ervan.
 
In april 2012 heeft Brussel-Stad een mobiliteitsplan opgesteld dat een gedeeltelijke sluiting
van het bos voor automobilisten voorziet. Tijdens deze sluiting is deze openbare ruimte
bestemd voor fietsers, voetgangers, paardrijders, … Deze maatregel werd gerechtvaardigd
door het feit dat er minder autoverkeer is tijdens weekends, op feestdagen en in
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vakantieperiodes. Het bos is gesloten voor het autoverkeer in het weekend (tot
maandagmorgen 6 uur). De Dianalaan, de Floralaan, de Belle Alliancelaan en de
Melkerijlaan blijven toegankelijk voor autoverkeer, terwijl de zuidelijke wegen van het bos
voorbehouden worden voor voetgangers.
 
Sinds 19 maart 2020 is het Ter Kamerenbos volledig afgesloten voor het autoverkeer en dit
nog tot eind augustus, krachtens een unilaterale beslissing van Brussel-Stad. Door het
afbouwplan is er meer autoverkeer rond het Ter Kamerenbos. De sluiting van het bos
verhindert de toegang tot Ukkelse winkels en ziekenhuizen in het zuiden van het gewest
waardoor patiënten niet binnen een redelijke termijn naar hun ziekenhuis kunnen gaan.
 
Welke conclusies werden er getrokken tijdens de overlegvergadering van 26 mei tussen
Brussel-Stad en de Brusselse minister van Mobiliteit? Hebben de hulpdiensten het college
meer informatie kunnen geven over de impact van het autoverkeer rondom het Ter
Kamerenbos? Heeft het college een evaluatie gemaakt van de impact op het milieu, de
activiteit van de hulpdiensten en de werking van het openbaar vervoer?
 
De h. Cools: De sluiting van het Ter Kamerenbos.
 
De h. Cools geeft aan dat de wegen voor het autoverkeer van het Ter Kamerenbos
essentiële verbindingen vormen tussen Elsene, Ukkel en Watermaal-Bosvoorde. Tijdens
normale periodes zorgt een sluiting al voor verkeershinder en meer vervuiling. Op 18
maart 2020 heeft Brussel-Stad beslist om het Ter Kamerenbos volledig te sluiten van 19
maart tot 31 augustus 2020 ten behoeve van social distancing. Volgens de pers was de
Ukkelse burgemeester voorstander maar wou hij overleg omdat hij niet wou dat dit een
permanente maatregel zou worden, omwille van de mogelijke schade voor de economie en
het milieu en de opstopping van de Waterloosesteenweg.
 
In 2012 was er een compromis rond mobiliteit tussen Brussel-Stad, Elsene en Ukkel:
beperking van het autoverkeer door de permanente sluiting van de Gespanhoek en de
gedeeltelijke sluiting van de rest van het bos tijdens weekends, waarbij autoverkeer
mogelijk bleef in de Cereslaan, de Melkerijlaan en de Belle Alliancelaan en sommige
gedeeltes van de Dianalaan en de Floralaan. Dit compromis had geleid tot problemen in de
Waterloosesteenweg en hij begrijpt niet waarom Brussel-Stad het bos tot eind augustus wil
afsluiten.
 
Waarom heeft het college geen versoepeling hiervan gevraagd in het kader van het
afbouwplan? Waarom werd de sluiting niet opgeheven vanaf 11 mei, de opening van de
winkels? Heeft het college de bestudering van dit dossier gevraagd aan de gewestelijke
verkeerscommissie, aangezien de volledige sluiting van het Ter Kamerenbos eerder
ideologische motieven lijkt te hebben dan de beheersing van covid-19? Welk standpunt zal
het college verdedigen tijdens het overleg met Brussel-Stad? Welke juridische middelen
kan het college aanwenden tegen elk mogelijk plan dat verkeer in het Ter
Kamerenbos verhindert?
 
De h. De Bock: De sluiting van het Ter Kamerenbos.
 
De h. De Bock bedankt mevr. Culer en Czekalski voor hun petitie rond de heropening van
het bos. Door meningen die steeds radicaler lijken te worden, zal het moeilijk zijn om een
consensus te vinden. Het gewest lijkt zijn verantwoordelijkheden in het beheer van dit
dossier niet te nemen. Wat is het officiële standpunt van het college inzake de eventuele
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volledige of gedeeltelijke heropening van het Ter Kamerenbos?
 
Hij is voorstander van parkings om pendelaars op te vangen maar de Ukkelaars mogen hier
niet het slachtoffer van worden. Hij wenst ook dat de luchtvervuiling gemeten wordt omdat
minder vlot verkeer meer vervuiling met zich meebrengt. Het Ter Kamerenbos moet voor
hem geen autosnelweg worden maar hij vraagt zich af of het bos toegankelijker moet
worden voor de bewoners via maatregelen die zorgen voor meer luchtvervuiling. Voor een
evenwichtig beheer van het Ter Kamerenbos moet de parkeerproblematiek aangehaald
worden, zonder ideologische motieven.
 
De burgemeester antwoordt dat de beperking van het verkeer al vóór de inperking werd
ingevoerd door Brussel-Stad. Volgens de burgemeester was dit geen goed idee omdat nog
veel mensen zich moesten verplaatsen. Daarna werd het bos volledig afgesloten, volgens
Brussel-Stad een uitzonderlijke maatregel in een uitzonderlijke toestand. De afsluiting
werd niet opgeheven na de start van het afbouwplan. De opstopping van de
Waterloosesteenweg heeft geleid tot meer luchtvervuiling en verkeersproblemen voor de
hulpdiensten. De burgemeester en de schepenen van Mobiliteit en Handel waren aanwezig
op de vergadering van Brussel-Stad met de gewestelijke minister van Mobiliteit over deze
toestand.
 
Brussel-Stad blijft echter de enige instantie die kan beslissen over het verkeer in het Ter
Kamerenbos, wat institutioneel gezien verbazingwekkend is. De burgemeester pleit al lang
voor een deelname van Elsene, Ukkel, Watermaal-Bosvoorde en Sint-Genesius-Rode in het
beheer van het Ter Kamerenbos  omdat deze gemeentes de gevolgen ondervinden van elke
beslissing rond deze ruimte. Er moet meer overleg komen. Tijdens deze vergadering werd
de noodzaak tot heropening naar de Winston Churchilllaan, de De Frélaan en de
Louizalaan aangehaald. Er zijn echter nog talrijke files door de sluiting van de
Lorrainedreef. De burgemeester van Brussel-Stad lijkt te begrijpen dat de te radicale
beperking van het autoverkeer nefaste gevolgen kan hebben voor de economie van het
gewest.
 
Het Ukkelse college steunt niet alle beslissingen van Brussel-Stad maar heeft wel de
garantie gekregen betrokken te worden in de toekomstige discussies. Hij zou verkeerd zijn
om deze hand niet aan te nemen, te meer omdat Ukkel institutioneel gezien haar standpunt
op geen enkele wijze kan opleggen.

De Raad neemt kennis.

 

 

Question orale de M. Cools : la fermeture du Bois de la Cambre.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Cools : afsluiten van het Ter Kamerenbos.

De Raad neemt kennis.
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28.05.2020/A/0042

28.05.2020/A/0043

Question orale de M. De Bock : la fermeture du Bois de la Cambre.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : afsluiten van het Ter Kamerenbos.

De Raad neemt kennis.

 

Valérie Gillès de Pelichy quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Question orale de M. Cools : le plan gestion du Kauwberg.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. Cools : het beheerplan van de Kauwberg.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. Hayette : distribution des masques "Covid".

M. Hayette rappelle que lors de la séance précédente, le Conseil communal a voté un
budget destiné à l’achat et à la distribution de masques.
Quand l’ensemble des habitants aura été pourvu de ces masques ? Pourquoi certains foyers
les ont-ils reçus et d’autres non, alors qu’ils sont domiciliés dans la même rue ?
Selon quelles modalités de coût et d’organisation cette distribution est-elle opérée ?
 
M. l’Echevin Biermann répond que le 24 avril dernier, soit avant l’annonce du
déconfinement, le Collège a décidé d’acquérir 75.000 masques, dont la distribution a été
entamée le 4 mai, dès que les premiers masques ont été réceptionnés.
Le processus de distribution dépend du rythme de l’approvisionnement en masques, et ce
d’autant plus qu’il faut joindre aux masques les filtres fournis par le gouvernement fédéral.
Il était initialement prévu de confier la distribution des masques aux services communaux
pour les maisons unifamiliales et aux services de Bpost pour les immeubles à logements
multiples.
Vu que cette solution s’est avérée impraticable en raison de problèmes d’organisation
propres à Bpost, les agents communaux ont dû se charger de la totalité des distributions,
mais leurs effectifs ont pu être renforcés grâce à l’appui d’équipes complémentaires.
Sur les 38.000 foyers ucclois, 3.800 doivent encore recevoir leurs masques, parce que le
dernier stock doit encore être livré par un des fournisseurs sélectionnés. Ces masques
seront livrés au plus tard vendredi prochain.
Pour faciliter le processus, la commune a été divisée en 11 quartiers de distribution
correspondant aux districts électoraux. La distribution ayant été scindée entre les maisons
unifamiliales et les immeubles à logements multiples, il a pu arriver que des citoyens
domiciliés dans la même rue n’aient pas reçu leurs masques le même jour.
La commune a été amenée à renoncer à l’appui des services de Bpost en raison des
différences observées dans le mode de conditionnement des filtres.
Les premiers lots de filtres fournis par le gouvernement fédéral étaient conditionnés dans
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de petits sachets en plastique qui pouvaient aisément être glissés dans des enveloppes.
Vu que les filtres livrés ultérieurement étaient beaucoup plus épais et requéraient l’emploi
d’une enveloppe complémentaire, il était difficile de glisser la totalité des colis dans les
boîtes aux lettres, surtout lorsque la composition des ménages concernés révélait la
présence de plusieurs personnes âgées de plus de 12 ans.
Le Collège a donc renoncé à solliciter un service et externe et a chargé les agents
communaux de l’ensemble de la distribution.
Les quelques erreurs constatées dans la manutention (manque d’un masque ou d’un filtre
dans une enveloppe, adresse devenue obsolète suite à un déménagement, etc.) ont pu être
corrigées grâce à la mise en place d’un centre d’appels téléphoniques destiné aux citoyens
pour lesquels la distribution aurait été insatisfaisante. Les éventuels masques manquants
sont disponibles au lieu de manutention, à moins qu’une équipe effectuant une tournée à
proximité n’ait eu l’occasion de les déposer dans la boîte aux lettres des intéressés.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Hayette : verdeling van de Covid-maskers.

De h. Hayette geeft aan dat de vorige gemeenteraad een budget had voorzien voor de
aankoop en de verdeling van maskers. Wanneer zullen alle gezinnen deze maskers
ontvangen hebben? Waarom hebben sommige gezinnen er wel ontvangen en anderen in
dezelfde straat niet? Volgens welke modaliteiten (kost en organisatie) verliep deze
verdeling?
 
Schepen Biermann antwoordt dat het college op 24 april (vóór de start van de afbouw)
beslist heeft 75.000 maskers te bestellen. De verdeling is gestart op 4 mei zodra de eerste
maskers ontvangen werden. De verdeling verliep op basis van de ontvangen leveringen. Er
moeten ook nog filters van de federale regering aan toegevoegd worden.
 
Normaal gingen de maskers verdeeld worden door de gemeentediensten
(eengezinswoningen) en Bpost (meergezinswoningen). Dit bleek voor Bpost niet praktisch
te zijn omwille van interne organisatieproblemen en de gemeente heeft alle maskers
verdeeld, met de steun van bijkomende teams. Op 38.000 Ukkelse gezinnen moeten er nog
3.800 hun maskers krijgen omdat de laatste levering nog moet gebeuren. De verdeling zal
uiterlijk volgende vrijdag gebeuren. De gemeente werd verdeeld in 11 verdeelwijken (de
kiesdistricten). Omdat de verdeling gesplitst werd tussen eengezins- en
meergezinswoningen, kan het voorkomen dat niet alle gezinnen in dezelfde straat hun
maskers op dezelfde datum hebben ontvangen.
 
Er was ook een verschil tussen de verpakking van de filters. De eerste levering filters zat in
een kleine zak die gemakkelijk in een envelop past maar de latere filters waren veel dikker
en er was een bijkomende envelop nodig. Vooral voor grotere gezinnen zou het niet
mogelijk zijn om alles in 1 envelop in de bus te steken. Het college heeft daarom niet
gekozen voor externe diensten en gemeenteambtenaren belast met de volledige verdeling.
 
Er werden vergissingen vastgesteld (verkeerd adres, onvoldoende maskers, …) die werden
rechtgezet via een telefooncentrale die in het kader van deze verdeling werd voorzien.

De Raad neemt kennis.
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Odile Margaux quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Motion déposée par Bernard Hayette, Chiraz El Fassi et Cédric Norré au nom du
groupe PS : la mise en place un dispositif d’alerte spécifique en partenariat avec les
officines pharmaceutiques pour les personnes victimes de violences intrafamiliales.

Mme El Fassi signale que, chaque année, plus de 45.000 dossiers de violences
intrafamiliales sont enregistrés par les Parquets. Ce chiffre est certainement en deçà de la
réalité, étant donné que les actes de violence sont loin d’être tous dénoncés.
Cette forme de violence constitue l’une des infractions aux droits humains les plus
répandues dans le monde et tend à s’exacerber dans le contexte du confinement. L’Europe
a en effet été confrontée à une hausse de 30 % des cas de violences conjugales.
Il est donc urgent de fournir aux victimes des outils flexibles pour leur permettre de
signaler les abus, et ce d’autant plus qu’elles ont souvent une certaine réticence à solliciter
de l’aide.
Dans le cadre du confinement, il est difficile pour une victime de lancer un appel au
secours, puisque l’agresseur est constamment au domicile.
Dès lors, les pharmacies deviennent l’un des rares lieux où les victimes peuvent contacter
les services d’aide en toute discrétion.
De tels mécanismes d’alerte ont été mis en place en Flandre ainsi qu’à Mons et ont abouti à
des résultats encourageants.
La motion proposée par le groupe socialiste vise donc à assister les victimes de violences
conjugales et intrafamiliales par la mise en place d’un dispositif d’alerte spécifique et
performant en partenariat avec les officines pharmaceutiques.
Cette motion s’inscrit dans la continuité de la motion adoptée en novembre 2019 et des
mesures adoptées par les instances régionales et fédérales. Certaines dispositions de cette
motion insistent d’ailleurs sur la nécessité de renforcer la coordination avec les autres
niveaux de pouvoir, et notamment avec Bruxelles Prévention et Sécurité.
 
Mme Czekalski rappelle que les violence conjugales et intrafamiliales sont
malheureusement quotidiennes et figurent parmi les infractions aux droits humains les plus
répandues.
En Fédération Wallonie-Bruxelles, 42 femmes forment chaque jour le numéro gratuit
0800.30.030 pour témoigner des violences conjugales dont elles sont victimes. L’ampleur
du phénomène est telle que cette ligne téléphonique est souvent saturée.
Le traitement de ce problème requiert une approche multidisciplinaire de la part de tous les
niveaux de pouvoir.
Vu que la conférence interministérielle du 8 mai dernier a décidé d’instaurer un système
d’assistance dans les pharmacies, les autorités régionales et locales doivent veiller à la mise
en place de ce dispositif et en informer la population.
Mme Czekalsi salue le travail accompli par Mme Culer et MM. Godefroid et Cohen, grâce
auquel 5 logements ont pu être libérés par l’Agence immobilière sociale d’Uccle (A.I.S.U.)
pour accueillir des personnes en difficulté, avec l’appui des autres services communaux et
du CPAS.
Mme Czekalsi se réjouit du dépôt de cette motion, fruit du travail d’équipe de l’ensemble
des groupes politiques par-delà les clivages.
 
Mme Vandeputte remercie le groupe socialiste pour le dépôt de cette motion ainsi que le
groupe MR pour sa collaboration.
Vu que la contrainte du confinement constitue une menace pour les femmes confrontées à
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un conjoint violent, il faut prévoir un accompagnement spécifique.
Par ailleurs, les familles monoparentales sont encore plus fragilisées dans ce contexte
particulier.
L’ouverture de points d’accueil dans les officines pharmaceutiques est assurément une
heureuse initiative. Mais il faut veiller à ce que le personnel chargé d’accueillir les victimes
dans les pharmacies soit suffisamment soutenu et encadré pour assumer le stress
émotionnel inhérent à cette fonction.
Ceci justifie l’ajout à la fin du texte de la motion de l’amendement relatif à l’encadrement
du personnel chargé d’accueillir les victimes de violences familiales et intraconjugales
dans les pharmacies.
 
M. Cornelis précise que le CPAS mettra toute son expérience à contribution pour venir en
aide aux victimes de violences conjugales et intrafamiliales.
 
M. Cools précise que le groupe Uccle en avant se réjouit du dépôt de cette motion et
souhaite l’approuver. Il votera aussi en faveur des amendements visant à compléter le texte
original.
 
M. De Bock tient les mêmes propos que M. Cools au nom du groupe Défi.
 
Mme l’Echevine De Brouwer signale que le Collège a déjà abordé la semaine dernière la
mise en place d’un dispositif d’alerte en partenariat avec les officines pharmaceutiques et
s’est prononcé en faveur de mesures semblables à celles qui sont proposées dans cette
motion.
Cette  démarche s’inscrit dans la suite logique des actions déjà entreprises pour lutter
contre les violences conjugales et intrafamiliales et constitue une priorité pour le Collège.
La police a fait preuve de proactivité en ce domaine en contactant toutes les personnes qui
ont subi des violences de cette nature depuis janvier 2020.
Mme l’Echevine De Brouwer souligne aussi la mise à disposition de 5 logements
d’urgence par l’Agence immobilière sociale d’Uccle (AISU).
La pandémie a poussé la commune à agir très rapidement par la mise en place de
mécanismes qui, en temps normal, auraient exigé plusieurs mois.
Mme l’Echevine De Brouwer déplore que les articles de presse consacrés au malheureux
incident ayant affecté la commune récemment ne recourent jamais au concept de
féminicide, alors qu’il y a plusieurs mois, le Conseil communal a voté une motion visant à
reconnaître le caractère opérationnel de cette terminologie.
Mme l’Echevine De Brouwer se réjouit du dynamisme des différentes équipes impliquées
dans la lutte contre ces violences.
Le groupe de travail dédié à l’établissement du dispositif d’alerte dans les pharmacies va se
réunir très prochainement.
 
M. l’Echevin Hublet approuve la motion, tout comme l’ensemble du groupe CDH, mais
regrette que le groupe PS n’ait pas respecté l’engagement préalable d’éviter le dépôt de
motions lors des séances virtuelles du Conseil communal afin de ne pas prolonger
inconsidérément la durée de ces séances.
 
La motion est adoptée à l’unanimité.
 
Texte de la motion
 
Considérant que les violences intrafamiliales sont malheureusement universelles et sont
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parmi les infractions aux droits humains les plus répandues ;
Considérant que même si les violences intrafamiliales touchent souvent les femmes, elles
peuvent survenir aussi dans bien d’autres situations qui impliquent des personnes
vulnérables (enfants, adolescents, personnes handicapées, personnes âgées), y compris des
hommes ;
Considérant que les violences intrafamiliales, au sens large, sont sanctionnées en droit
belge par de multiples dispositions pénales [1];
Considérant qu’en Europe, la lutte contre ce phénomène se concrétise par la mise en place
de la Convention du Conseil de l’Europe sur la prévention et la lutte contre la violence à
l’égard des femmes et la violence domestique, dite « Convention d’Istanbul », adoptée par
le Conseil de l’Europe le 11 mai 2011, ratifiée par la Belgique en 2016 ;
Considérant que ce traité international est le premier instrument juridique contraignant [2]
pour l’Europe, créant un cadre légal pour prévenir la violence à l’égard des femmes,
protéger les victimes (dont les enfants), lutter contre l’impunité des auteurs et développer
des politiques intégrées et globales ;
Considérant l’article 4 de la Convention d’Istanbul relative à l’élimination des violences
faites aux femmes, qui  concerne : « La mise en œuvre des dispositions de la présente
Convention par les Parties, en particulier les mesures visant à protéger les droits des
victimes, doit être assurée sans discrimination aucune, fondée notamment sur le sexe, le
genre, la race, la couleur, la langue, la religion, les opinions politiques ou toute autre
opinion, l’origine nationale ou sociale, l’appartenance à une minorité nationale, la fortune,
la naissance, l’orientation sexuelle, l’identité de genre, l’âge, l’état de santé, le handicap, le
statut marital, le statut de migrant ou de réfugié, ou toute autre situation » ;
Considérant les actions déjà entreprises à Uccle dans le cadre de la lutte contre les
violences intrafamiliales ou les violences faites aux femmes ;
Considérant la motion engageant Uccle dans la lutte contre les violences et discriminations
à l’égard des femmes et reconnaissant le féminicide adoptée le 28 novembre 2019 par le
Conseil communal d’Uccle ;
Considérant l’accroissement de faits de violences intrafamiliales dans notre pays à la suite
du confinement ;
Considérant que la commune d’Uccle a été touchée par un drame intrafamilial
particulièrement violant durant la période de confinement ;
 Considérant que cette augmentation a été constatée par le biais de la hausse du nombre
d’appels sur les lignes d’écoute “violences intrafamiliales » ;
Considérant que les lignes d'écoute téléphonique « violences intrafamiliales » ont été
saturées et ont nécessité des renforts dans l'entièreté du pays, en raison notamment du
confinement imposé par la crise sanitaire ;
Considérant que les lignes d’écoute de violences intrafamiliales dont la ligne «Ecoute
violences conjugales » sont sollicitées trois fois plus que depuis le début du confinement ;
Considérant que le surcroît d’appels est réparti entre trois publics : les professionnels qui
s’enquièrent de la situation du réseau de première ligne, l’entourage des victimes et les
victimes elles-mêmes ;
Considérant que le confinement a pour conséquence d’enfermer les victimes avec l’auteur
des violences et que le nombre d’incidents est susceptible d’augmenter ;
Considérant qu’au vu de la situation de promiscuité générée par le confinement, les
victimes éprouvent plus de difficultés à s’échapper pour demander et trouver de l’aide ;
Considérant qu’en réaction à ce phénomène, certaines dispositions ont déjà été prises par
les réseaux et institutions spécialisées ;
Considérant que les communes, et leurs CPAS ont un rôle crucial et de première ligne dans
la lutte contre les violences intrafamiliales, notamment parce qu’ils disposent d’une
expertise de prise en charge des victimes ;
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Considérant que les pharmacies font partie des rares endroits où il est encore possible de se
rendre, et qu’elles peuvent relayer les appels à l’aide des victimes vers le service VIF
(violences intrafamiliales) qui héberge, dans l’urgence, les femmes victimes de violences
ainsi que leurs enfants et propose un accompagnement psycho-socio-éducatif ;
Considérant les premiers résultats encourageants générés par les mécanismes d’alerte en
pharmacie expérimentés localement en Flandre, et à Mons ;
Considérant que pareil mécanisme mériterait d’être développé sur l’ensemble du territoire
régional en termes d’égalité de traitement pour les victimes ;
Considérant que ce dispositif devrait perdurer après cette crise sanitaire pour lutter contre
les violences intrafamiliales ;
Considérant que, les auteurs de la présente motion estiment qu’afin d’améliorer l’efficacité
de pareil dispositif, les pharmaciens devraient pouvoir transmettre directement les
signalements collectés aux forces de l’ordre ;
Considérant que le bourgmestre est chargé de la mission d'autorité sur les services de
police au niveau de la commune ;
Considérant que les zones de police sous l’impulsion de leurs bourgmestres doivent faire
de la lutte contre les violences intrafamiliales une priorité et collaborer avec BPS de façon
efficace à la mise en œuvre de ce dispositif d’alerte ;
Considérant que le Conseil de Police doit continuer à travailler sur l’application de la
convention d’Istanbul dans notre zone de Police, et à sensibiliser nos agents de police à la
prise en charge adaptée des victimes de violences intrafamiliales ;
Considérant les mesures déjà entreprises par notre zone de police ;
Considérant que la mesure devrait faire l’objet d’une communication publique associant
toutes les parties prenantes (la police, les pharmaciens, les CPAS et les associations de
terrain) ;
Considérant que BPS devrait coordonner la mise en œuvre de ce mécanisme, dans le cadre
de ses missions ;
Considérant que le Gouvernement fédéral est compétent pour habiliter les pharmaciens à
collecter les signalements et à les transmettre à la police ;
Estimant que la lutte contre ces violences doit, d’autant plus durant cette crise, être une
priorité urgente et absolue ;
Estimant qu’il s’impose de dégager des moyens financiers, des ressources humaines
supplémentaires et de développer de nouvelles initiatives pour éviter une escalade de la
violence ;
 
 
 
 
Le Conseil,
 
ADOPTE la motion visant à mettre en place un dispositif d’alerte spécifique en partenariat
avec les officines pharmaceutiques pour les personnes victimes de violences
intrafamiliales.
 
REITERE les engagements et demandes formulés dans sa motion engageant Uccle dans la
lutte contre les violences et discriminations à l’égard des femmes et des filles et
reconnaissant le féminicide, adoptée le 28 novembre 2019.
 
DEMANDE au Collège :
•             d’œuvrer, en collaboration avec Bruxelles Prévention & Sécurité, à la mise en
œuvre, sur le territoire communal, d’un dispositif d’alerte performant ;
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•             d’assurer une large promotion du 0800 30 030, numéro d’écoute violences
conjugales;
•             de transmettre la présente motion au Parlement Fédéral, Parlement Régional
Bruxellois, à la Première Ministre, au Ministre de la Justice, au Ministre Président
Bruxellois, à la Secrétaire d’Etat bruxelloise à l’Égalité des chances, au Collège et Conseil
de notre zone de Police.
 
DEMANDE au Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale :
 
•             Via Bruxelles Prévention & Sécurité :
o             de coordonner le dispositif « Parlez-en à votre pharmacien » à l’échelle régionale
;
o             en collaboration avec equal.brussels et Brusafe, d’accroître la sensibilisation aux
violences intrafamiliales des différents agents de terrains (agents locaux, agents de
prévention) ;
o             d’intégrer une stratégie ambitieuse de protection de la victime et d’éloignement
du domicile des auteurs de violences dans le prochain Plan régional de Prévention et
Sécurité ;
•             Via la Task Force Inter-bruxelloise, d’informer et relayer les bonnes initiatives à
tous les acteurs de terrain en matière de violences intrafamiliales.
 
DEMANDE au Gouvernement fédéral :
•             En étroite concertation avec les représentants des pharmaciens et des services de
police, de mettre en place un dispositif d’appui aux victimes de violences intrafamiliales
qui leur permette de dénoncer les violences dont elles sont victimes en se rendant dans une
officine pharmaceutique ;
•             D’émettre des recommandations précises à l’attention des pharmaciens, des
services de police et des magistrats en termes d’accueil des victimes, de réception et de
suivi des plaintes ;
•             En collaboration avec les entités fédérées, de permettre une information et une
sensibilisation du public concernant le dispositif mis en place.
 
________________________________________
[1] On peut citer notamment :
•             la loi du 4 juillet 1989 réprimant le viol entre époux;
•             la loi du 24 novembre 1997 visant à combattre les violences au sein du couple;
•             la loi du 30 octobre 1998 introduisant dans le code pénal la violence
psychologique et le harcèlement moral;
•             l’article 327 du Code Pénal concernant les menaces d’attentat contre les
personnes;
•             la loi du 6 janvier 2003 permettant l’attribution préférentielle du logement
familial au conjoint victime de violences conjugales;
•             l’article 458 bis du Code pénal qui permet de rompre le secret professionnel en
cas d’infraction sur des personnes vulnérables (par exemple, violences durant la grossesse)
et en cas de violences conjugales en général (à partir du 1er mars 2013);
•             la loi du 15 mai 2012 relative à l’interdiction temporaire de résidence en cas de
violence domestique.
[2] , Convention du Conseil de l’Europe sur la prévention et la lutte contre la violence à
l’égard des femmes et la violence domestique, le 11 mai 2011, art 3.
 

90/106
Conseil communal - 28.05.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 28.05.2020 - Openbaar register



Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Motie neergelegd door Bernard Hayette, Chiraz El Fassi en Cédric Norré in naam
van de groep PS : opstarten van een specifiek samenwerkingsverband met apothekers
voor personen die het slachtoffer zijn van intrafamiliaal geweld.

Mevr. El Fassi geeft aan dat er bij de parketten elk jaar meer dan 45.000 dossiers rond
huiselijk geweld worden geregistreerd. Dit cijfer ligt wellicht hoger omdat niet alle feiten
aangegeven worden. Deze vorm van geweld is een van de meest voorkomende inbreuken
op de mensenrechten en lijkt ook meer voor te komen tijdens de lockdown (in Europa 30%
meer gevallen van partnergeweld).
 
De slachtoffers moeten dringend kunnen beschikken over een manier om misbruik te
signaleren, te meer omdat ze vaak terughoudend zijn om hulp te vragen. Tijdens de
lockdown is het moeilijk om hulp te zoeken omdat de dader steeds thuis is. Apotheken zijn
plaatsen waar men discreet hulp kan inroepen. Dergelijke systemen in Vlaanderen en
Bergen hebben al goede resultaten gegeven. De motie van de PS wil slachtoffers van
dergelijk geweld helpen door een specifiek meldingssysteem in te voeren in samenwerking
met de apotheken.
 
Deze motie ligt in de lijn van de motie van november 2019 en de gewestelijke en federale
maatregelen. De motie legt o.a. de nadruk op meer coördinatie met andere machtsniveau’s,
meer bepaald Brussel Preventie & Veiligheid.
 
Mevr. Czekalski herinnert eraan dat huiselijk en partnergeweld van elke dag is en een van
de meest voorkomende inbreuken op de mensenrechten is. In de federatie Wallonië-
Brussel bellen 42 vrouwen per dag naar het gratis nummer (0800/30.030) om dergelijk
geweld te signaleren. Dit nummer is vaak overbelast, wat de omvang van het probleem
weergeeft. Deze problematiek vereist een multidisciplinaire aanpak van alle
machtsniveau’s. De interministeriële conferentie van 8 mei ll. heeft beslist een hulpsysteem
in apotheken in te voeren en de gewestelijke en plaatselijke besturen moeten zorgen voor
de invoering hiervan en de bevolking hierover informeren.
 
Mevr. Czekalsi heeft lof voor het werk van mevr. Culer en de hh. Godefroid en Cohen,
waarbij er 5 woningen vrijgemaakt konden worden door het SWU om personen in
moeilijkheden op te vangen, met de steun van anderen gemeentediensten en het OCMW.
Ze is tevreden over de indiening van deze motie, het resultaat van de samenwerking van
alle fracties.
 
Mevr. Vandeputte bedankt de PS voor deze motie en de medewerking van de MR.
Aangezien de lockdown partnergeweld in de hand kan werken, moet er een specifieke
begeleiding voorzien worden. Eenoudergezinnen zijn bovendien nog kwetsbaarder in deze
bijzondere context. Een meldingssysteem in apotheken is een goed initiatief. Het personeel
belast met het onthaal van slachtoffers moet wel voldoende omkaderd worden om de
emotionele stress te behandelen die hieraan verbonden is, zoals ook vermeld werd in het
amendement aan het einde van de motie.
 
De h. Cornelis geeft aan dat het OCMW al zijn ervaring zal inzetten om slachtoffers van
huiselijk en partnergeweld te helpen.
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De h. Cools geeft aan dat Uccle en avant tevreden is over de indiening van deze motie en
deze zal goedkeuren, evenals de amendementen ter vervollediging van de originele tekst.
 
De h. De Bock heeft hetzelfde standpunt als de h. Cools in naam van Défi.
 
Schepen De Brouwer signaleert dat het college vorige week al heeft gesproken over een
dergelijk meldingssysteem en voorstander is van de gelijkaardige maatregelen zoals
voorgesteld in deze motie. Dit volgt de lijn van de acties die reeds ondernomen werden om
huiselijk en partnergeweld te bestrijden en dit is een prioriteit voor het college. De politie
is proactief in dit domein door alle slachtoffers sinds januari 2020 te contacteren. De
schepen vermeldt ook de terbeschikkingstelling van 5 noodwoningen van het SWU.
 
De pandemie dwingt de gemeente om snel te reageren door systemen in te voeren die in
normale omstandigheden meerdere maanden nodig zouden hebben. De schepen betreurt de
persartikels over het gebrek aan aandacht van de gemeente rond vrouwenmoord, terwijl de
gemeente net een motie hierover heeft goedgekeurd. Ze is tevreden over de inzet van de
verschillende teams om deze vorm van geweld te bestrijden. De werkgroep voor de
invoering van dit systeem zal binnenkort samenkomen.
 
Schepen Hublet keurt de motie goed, net zoals CDH, maar betreurt dat men de
voorafgaande verbintenis niet heeft gerespecteerd om geen moties in te dienen tijdens
virtuele zittingen van de gemeenteraad om de duur hiervan niet aanzienlijk te verlengen.
 
De motie wordt unaniem goedgekeurd.
 
Tekst van de motie
 
Overwegende dat huiselijk geweld helaas universeel is en tot de meest voorkomende
schendingen van de mensenrechten behoort.
Aangezien huiselijk geweld niet alleen vrouwen treft, maar ook kinderen, adolescenten,
personen met een handicap, ouderen, inclusief mannen.
Overwegende dat huiselijk geweld in de ruime zin van het woord, in de Belgische
wetgeving strafbaar wordt gesteld door tal van strafrechtelijke bepalingen [1];
Overwegende dat de strijd tegen dit probleem in Europa concreet gestalte gekregen door de
invoering van het Verdrag van de Raad van Europa inzake de voorkoming en bestrijding
van geweld tegen vrouwen en huiselijk geweld, het zogenaamde "Verdrag van Istanbul",
dat op 11 mei 2011 door de Raad van Europa werd aangenomen en in 2016 door België
werd geratificeerd;
Overwegende dat dit internationaal verdrag het eerste bindend rechtsinstrument is[2] voor
Europa, dat een juridisch kader creëert om geweld tegen vrouwen te voorkomen, de
slachtoffers (inclusief kinderen) te beschermen, straffeloosheid van de daders te bestrijden
en een geïntegreerd en alomvattend beleid te ontwikkelen;
Overwegende artikel 4 van het Verdrag van Istanbul betreffende de uitbanning van
huiselijk geweld tegen vrouwen: "De uitvoering van de bepalingen van dit Verdrag door de
partijen, met name maatregelen ter bescherming van de rechten van slachtoffers, wordt
gewaarborgd zonder discriminatie op welke grond dan ook, zoals geslacht, gender, ras,
kleur, taal, godsdienst, politieke of andere opvatting, nationale of maatschappelijke
afkomst, het behoren tot een nationale minderheid, vermogen, geboorte, seksuele
geaardheid, genderidentiteit, leeftijd, gezondheid, handicap, burgerlijke staat, migranten-
of vluchtelingenstatus of andere status;
Overwegende de acties die in de gemeente Ukkel al heeft ondernomen in de strijd tegen
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huiselijk geweld of geweld;
Gelet op de motie waarin Ukkel zich engageert om te strijden tegen geweld en
discriminatie ten aanzien van vrouwen en de erkenning van vrouwenmoord, goedgekeurd
op 28 november 2019 door de gemeenteraad van Ukkel;
Overwegende de toename van het aantal gevallen van huiselijk geweld in ons land als
gevolg van de lockdown;
Overwegende dat de gemeente Ukkel getroffen werd door een bijzonder gewelddadig geval
van huiselijk geweld tijdens de lockdown;
Overwegende dat deze toename is vastgesteld op basis van een stijging van het aantal
oproepen die binnenkomen op de hulplijn “bij vragen over geweld" 0800 300 30; die zijn
toegenomen;
Overwegende dat de hulplijn "huiselijk geweld" verzadigd was en in het hele land
versterking nodig had, o.m. omwille van de verplichte lockdown na de gezondheidscrisis;
Overwegende dat de oproepen aan de hulplijnen voor huiselijk geweld, waaronder de
hulplijn "bij vragen over geweld", drie keer zo hoog zijn als sinds het begin van de
lockdown;
Overwegende dat de extra oproepen van drie groepen komen: de professionals die
informeren naar de situatie van het eerstelijnsnetwerk, de omgeving van de slachtoffers en
de slachtoffers zelf.
Overwegende dat de lockdown ertoe leidt dat de slachtoffers thuis opgesloten zitten met de
geweldpleger, en dat het aantal incidenten wellicht nog fors zal toenemen;
Overwegende dat slachtoffers van huiselijk geweld het moeilijker hebben om buitenshuis
hulp te vragen en te krijgen;
Overwegende dat als reactie op dit probleem reeds bepaalde maatregelen werden genomen
door de gespecialiseerde netwerken en instellingen;
Overwegende dat de gemeenten via hun OCMW's een cruciale rol te spelen hebben in de
bestrijding van huiselijk geweld, met name omdat zij expertise hebben inzake de opvang
van slachtoffers;
Overwegende de centrale rol die apotheken tijdens de gezondheidscrisis hebben gespeeld
en dat ze oproepen tot hulp van slachtoffers kunnen doorspelen aan de dienst huiselijk
geweld, die vrouwen die slachtoffer zijn van geweld en hun kinderen noodopvang en
psycho-socio-educatieve ondersteuning biedt;
Overwegende de eerste bemoedigende resultaten van de meldingsmechanismen in
apotheken die in Vlaanderen en in Bergen werden getest;
Overwegende dat een dergelijk mechanisme zou moeten worden ontwikkeld over het
gehele grondgebied van het gewest, in termen van gelijke behandeling voor de slachtoffers;
Overwegende dat dit systeem ook na de gezondheidscrisis moet blijven bestaan om
huiselijk geweld te bestrijden;
Overwegende dat de auteurs van de onderhavige motie van mening zijn dat de apothekers
de verzamelde meldingen rechtstreeks aan de ordediensten moeten kunnen doorgeven om
de efficiëntie van een dergelijk systeem te verbeteren;
Overwegende dat de burgemeester bevoegd is voor de politie op het niveau van de
gemeente;
Overwegende dat de politiezones op aanzet van hun burgemeesters van de strijd tegen
huiselijk geweld een prioriteit moeten maken en op een efficiënte manier met BPV moeten
samenwerken aan het uitrollen van een meldingssysteem via de;
Overwegende dat de politieraad werk moet blijven maken van de toepassing van het
Verdrag van Istanbul binnen onze politiezone, en onze politieagenten moet sensibiliseren
rond een aangepaste opvang van slachtoffers van huiselijk geweld;
Gelet op de maatregelen die onze politiezone reeds heeft ingevoerd;
Overwegende dat de maatregel publiek moet worden aangekondigd, waarbij alle
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belanghebbenden (politie, apothekers, OCMW en verenigingen op het terrein) worden
betrokken;
Overwegende dat BPV de uitrol van dit mechanisme moet coördineren in het kader van
zijn opdrachten;
Overwegende dat de federale overheid bevoegd is om apothekers te machtigen om
meldingen te verzamelen en die aan de politie door te geven;
Omdat we van oordeel zijn dat bestrijding van dergelijk geweld, ondanks de crisis, een
dringende en absolute prioriteit moet blijven;
Overwegende dat een escalatie van geweld voorkomen moet worden door financiële
middelen en bijkomend personeel te voorzien en nieuwe initiatieven te ontwikkelen;
 
De raad,
 
VERLEENT ZIJN GOEDKEURING aan de motie tot invoering van een specifiek
meldingssysteem in samenwerking met de apotheken voor slachtoffers van huiselijk
geweld.
 
HERBEVESTIGT de engagementen en verzoeken van zijn motie waarbij Ukkel zich
engageert in de strijd tegen geweld en discriminatie van vrouwen en meisjes en
vrouwenmoord erkent, goedgekeurd op 28 november 2019.
 
Aan het college te VRAGEN:
•             om in samenwerking met Brussel Preventie & Veiligheid een performant
meldingssysteem in te voeren op het gemeentelijke grondgebied;
•             een grote promotiecampagne te voeren rond het nummer 0800 30 030 dat gebeld
kan worden in geval van partnergeweld;
•             de onderhavige motie over te maken aan het federale parlement, het Brusselse
gewestelijke parlement, aan de eerste minister, de minister van Justitie, de Brusselse
minister-president, de Brusselse staatsecretaris voor Gelijke Kansen, aan het college en de
raad van onze politiezone.
 
De Brusselse Hoofdstedelijke Regering te VRAGEN:
 
•             via Brussel Preventie & Veiligheid:
o             het systeem "Praat erover met je apotheek" op gewestelijk vlak te coördineren;
o             in samenwerking met equal.brussels en Brusafe de bewustmaking voor huiselijk
geweld te verhogen bij de veldwerkers (lokale agenten, preventiemedewerkers);
o             in het volgende gewestelijke preventie- en veiligheidsplan een ambitieuze
strategie op te nemen om het slachtoffer te beschermen en de geweldplegers van de
woonplaats te verwijderen;
•             Via de intra-Brusselse taskforce, de goede initiatieven bekend te maken en door te
geven aan alle actoren in het veld op het gebied van huiselijk geweld.
 
de federale overheid te VRAGEN:
•             In nauwe samenwerking met de vertegenwoordigers van de apothekers en de
politiediensten, een voorziening ter ondersteuning van slachtoffers van huiselijk geweld op
te richten, die hen in staat stelt het geweld waarvan zij slachtoffer zijn aan te geven door
zich naar een apotheek te begeven;
•             Duidelijke aanbevelingen te formuleren voor de apothekers, politiediensten en
magistraten met betrekking tot opvang van de slachtoffers, ontvangst en follow-up van de
klachten;
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•             In samenwerking met de deelstaten te zorgen voor informatieverstrekking en
bewustmaking van het publiek over deze voorziening.
 
________________________________________
[1] Zo zijn er:
•             de wet van 4 juli 1989 die verkrachting tussen echtgenoten strafbaar stelt;
•             de wet van 24 november 1997 om het geweld tussen partners tegen te gaan;
•             de wet van 30 oktober 1998 die psychisch geweld en stalking in het Strafwetboek
invoegt;
•             artikel 327 van het Strafwetboek betreffende de bedreigingen met een aanslag op
personen;
•             de wet van 6 januari 2003 op grond waarvan de gezinswoning kan worden
toegewezen aan de echtgenoot die het slachtoffer is van partnergeweld;
•             artikel 458bis van het Strafwetboek, op grond waarvan het beroepsgeheim mag
verbroken worden bij strafbare feiten tegen kwetsbare personen (bijvoorbeeld geweld
tijdens de zwangerschap) en bij partnergeweld in het algemeen (vanaf 1 maart 2013);
•             de wet van 15 mei 2012 op het tijdelijk verblijfverbod bij huiselijk geweld
[2] Verdrag van de Raad van Europa inzake het voorkomen en bestrijden van geweld tegen
vrouwen en huiselijk geweld, 11 mei 2011, art. 3.
 

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

Motion déposée par Bernard Hayette, Chiraz El Fassi et Cédric Norré au nom du
groupe PS : les conséquences graves de la crise sanitaire sur la situation des
allocataires sociaux, des personnes les plus pauvres et sur les manières d’y remédier.

M. Hayette signale que les différentes régions d’Europe se préparent à reprendre
progressivement une vie normale. Il en est de même de la Belgique, de la Région
bruxelloise et de la commune d’Uccle.
Selon les experts, les derniers chiffres épidémiologiques plutôt encourageants doivent être
nuancés, eu égard aux 10.000 morts de la crise sanitaire (soit un rapport de 100 décès pour
100.000 habitants). La Belgique figure donc à une première place très funeste dans les
classements de l’OMS.
Sans se lancer dans une bataille de chiffres à coup d’études contradictoires, il faut garder à
l’esprit que cette épidémie a causé la mort d’un nombre anormalement élevé de Belges et
que les mesures de confinement n’auront pas permis aux familles ayant perdu un être cher
de faire leur deuil de manière digne.
Tous les citoyens ont été amenés à adapter leurs comportements, et pour certains leurs
croyances, dans l’espoir d’échapper à ce fléau des temps modernes.
La littérature et le cinéma regorgent de récits apocalyptiques décrivant la fin du monde
mais aucun responsable politique ou expert scientifique n’aurait pu prévoir l’ampleur de la
catastrophe actuelle.
Lors des crises futures, pourrons-nous toujours compter sur le dévouement d’un personnel
soignant engagé jusqu’au bout de ses souffrances ?
Il faudra se souvenir de ces personnes qui, en dépit de salaires ridicules, n’ont pas hésité à
risquer leur vie pour préserver la santé de toute la collectivité.
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Une récente enquête de Test-Achats a révélé des données inquiétantes pour la population :
62 % des citoyens ont subi une perte de revenus évaluée à 1.626 €.
La vie est devenue infernale pour les allocataires sociaux et citoyens précarisés, qui, en
temps normal, accèdent plus difficilement aux différents services, et sont à présent
confrontés à une hausse inévitable de leurs dépenses quotidiennes, notamment pour l’eau,
le gaz et l’électricité.
D’autres personnes vivent sous la menace d’une perte importante de revenus en raison du
chômage, du licenciement, de la suppression des jobs étudiants dans le secteur horeca,…Il
faut s’attendre à une hausse de l’affluence dans les CPAS.
Les auteurs de la motion souhaitent soutenir les allocataires sociaux et les personnes les
plus pauvres en proposant aux autorités fédérales d’élargir l’accès au tarif social pour le
gaz et l’électricité, de refinancer le fonds qui y est consacré et de mettre en place une plate-
forme destinée à la redistribution du matériel sanitaire.
La motion invite les autorités régionales à augmenter les aides en faveur des plus
précarisés, à créer un numéro vert pour les urgences sociales et à soutenir les pouvoirs
locaux en relevant les montants attribués dans le cadre de la dotation aux communes.
Selon M. Hayette, il convient d’augmenter le pouvoir d’achat des citoyens pour relancer
l’économie. Le texte de la motion propose donc l’octroi d’une prime de 200 € pour les
mois de mars, avril et mai et de continuer à attribuer ce subside jusqu’à la fin du
confinement, afin que les citoyens puissent faire face à la hausse des dépenses
quotidiennes.
Constatant une recrudescence de la fréquentation des banques alimentaires, M. Hayette
invite le Collège à mettre en place un système de chèques alimentaires en partenariat avec
les commerçants.
 
M. le Bourgmestre propose à M. Hayette de mener une réflexion sur cette importante
thématique avec l’ensemble des groupes politiques afin de parvenir au vote unanime d’une
motion commune lors de la prochaine séance du Conseil communal.
 
M. Hayette réagit favorablement à la proposition de M. le Bourgmestre, tout en souhaitant
néanmoins que cette réflexion menée en commun aboutisse au vote d’un version
retravaillée de la motion avant les vacances d’été.
 
Mme Lederman-Bucquet précise que la COCOF (Commission communautaire française)
a créé le numéro vert « Bruxelles Soutien », visant à apporter une aide aux personnes
désorientées et désespérées par la situation actuelle. Cette ligne téléphonique fonctionne
très bien.
Il en est de même de la ligne téléphonique de la Ligue de la santé mentale, qui fonctionne
aussi le soir et le week-end et sera probablement prolongée jusqu’à la fin de l’année 2020.
La COCOF va prévoir aussi un budget important pour les services de médiation de dettes,
qui vont certainement être débordés.
Vu que la crise du covid génère des problèmes d’ordre psychologique, cette thématique
doit faire l’objet d’analyses plus approfondies.
Le groupe Uccle en avant remercie M. Hayette pour son intervention et examinera avec
beaucoup d’intérêt le projet de motion du groupe socialiste.
 
M. Desmet signale que le groupe Ecolo soutient cette motion.
Vu que l’identification des personnes qui passent à travers les mailles des filets de
protection actuels constitue assurément une tâche ardue, la communication est capitale.
Il serait opportun de prévoir un affichage des informations en plusieurs langues dans les
pharmacies.
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M. l’Echevin Lambert-Limbosch se réjouit de constater que tous les groupes politiques
sont prêts à coopérer pour développer les mécanismes de solidarité face aux inévitables
répercussions sociales de la crise sanitaire
Le CPAS sera évidemment en première ligne pour appréhender cette réalité.
La commune et le CPAS se sont déjà mobilisés, notamment pour reloger des personnes
sans abri dans un hôtel en collaboration avec la commune de Forest.
M. l’Echevin Lambert-Limbosch reconnaît l’importance de la communication en ce
domaine, notamment pour signaler aux citoyens qu’il n’y a aucune honte à frapper à la
porte du CPAS lorsqu’un accident de la vie vient bouleverser le cours normal de leur
existence. Et le contexte actuel débouchera certainement sur une multiplication des
situations de détresse. Il salue à cet égard le travail remarquable accompli par les
assistantes sociales du CPAS.
Par ailleurs, la Maison de l’Emploi va entreprendre dans les prochaines semaines une série
de « facebook live » consacrés à la problématique des pertes d’emploi induites par la crise
actuelle, et ces séances seront menées en collaboration avec le CPAS, l’antenne Actiris,
l’Agence locale pour l’emploi (A.L.E.) et le service de l’Emploi de l’administration
communale.
 
M. Cornelis confirme que le CPAS est prêt à assumer sa mission dans ce contexte difficile
et rend hommage au dévouement de son personnel.
M. Cornelis est tout à fait disposé à travailler sur base de la motion déposée par le groupe
socialiste.
 
Un accord se dégage au sein de l’assemble pour retravailler le texte de cette motion, dont
une nouvelle version devrait être présentée lors d’une séance ultérieure du Conseil
communal.
 
Texte de la motion
 
Le Conseil,
Considérant le développement d'une crise sociale, conséquente à la crise sanitaire;
Considérant que la crise du Covid 19 et les mesures de confinement ont eu, pour effet
immédiat, la mise à l'arrêt de pans entiers de l'économie, ainsi que l'annulation
d'événements de tous ordres notamment dans le secteur culturel, et qu'un redémarrage sera
lent et souvent partiel;
Considérant que ces mises à l'arrêt et annulations ont impacté sévèrement des milliers de
travailleur·euse·s aux statuts parfois précaires, que cet impact peut perdurer au-delà des
mesures de déconfinement;
Considérant que la crise sanitaire a conduit de nombreux allocataires sociaux à se confiner
chez eux dans de conditions parfois très difficiles avec comme conséquence une
augmentation des dépenses quotidiennes;
Considérant qu’un nombre important de ménages et de personnes isolées ont perdu une
partie ou la totalité de leurs revenus ou de leur pouvoir d’achat, ce dont témoigne une
enquête de Test-Achats du 22 mai 2020 révélant que 62 % des ménages belges ont perdu
de l’argent, pour un montant moyen de 1626 € (source : https://www.test-
achats.be/action/espace-presse/communiques-de-presse/2020/sondage-impact-financier);
Considérant que, dans cette situation, un grand nombre de ménages belges connait des
difficultés croissantes pour faire face aux dépenses quotidiennes. Ainsi selon l'enquête de
Test-Achats, 11% des sondés déclarent qu'il leur serait très difficile voire impossible, de
payer les soins de santé. Pour 9%, il serait très difficile, voire impossible de payer les
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factures de gaz et d'électricité, pour 8% de payer leur loyer ou encore pour 7 % de payer
leur alimentation quotidienne.
Considérant que le CPAS d'Uccle enregistre une augmentation de nouvelles demandes
d'aides venant notamment d'étudiants privés de leurs jobs étudiants, de personnes issues du
secteur culturel ou de l'Horeca.
Considérant que la situation sanitaire et le défi collectif du déconfinement auxquels
l'ensemble des habitant·e·s de notre commune fait actuellement face, nécessitent une
réponse identique pour tou·te·s;
Considérant qu'il est probable que le CPAS d'Uccle voie s'accroître le nombre de
bénéficiaires de son Centre de Distribution Alimentaire Gratuite (CDAG);
Considérant que de nombreux acteurs de la commune d'Uccle sont engagés dans le soutien
aux personnes les plus précarisées de notre commune;
Considérant dans cette situation le risque accru de pauvreté dans la population et, à la clé,
celui de surendettement et d'exclusion à long terme;
Considérant enfin que l'égalité de toutes et tous, fondement essentiel de notre société et
indispensable à sa survie, est donc d'autant plus mise à mal en cette période de crise
sanitaire;
Considérant qu'il y a lieu d'éviter au maximum l'impact de la crise pour les plus précarisés,
via le CPAS, en veillant notamment à apporter une qualité d’accueil et d’information
encore plus élevée aux bénéficiaires, spécifiquement vis-à-vis de nouveaux publics, et à
assurer dans les meilleurs délais un traitement des dossiers, dans l'octroi des droits sociaux
ou dans le paiement des prestations; 
Considérant qu'il y a lieu de soutenir le commerce local et de favoriser les circuits courts;
Considérant qu'en cette période de crise, les gens peuvent moins se reposer sur des sources
d'aide informelles ou des actions de solidarité et sont encore plus dépendantes des
allocations fournies par les autorités publiques (Communes, CPAS, régions, communautés
et Etat fédéral);
Considérant les mesures prises par les gouvernements fédéral et de la Région de Bruxelles-
Capitale apportent des réponses aux urgences sociales et économiques à différents niveaux
et pour des catégories diversifiées de publics, dont :

au niveau fédéral :

octroi d’un subside « Covid-19 » à destination des publics cibles des CPAS
d’un montant de 115 millions d’euros  (accord du Kern+10 du 6 juin 2020);

octroi d'une aide sociale complémentaire de 6x50 euros (mensuel) aux
bénéficiaires d'un revenu d'intégration sociale, aux personnes porteuses d'un
handicap et aux pensionnés qui bénéficient de la Grapa (accord du Kern+10
du 6 juin 2020);

création d’un congé parental Corona jusqu’au 30 septembre 2020

revalorisation à 150% de l’allocation aux familles monoparentales et aux
familles avec un enfant en situation de handicap;

gel temporaire de la dégressivité des allocations de chômage;

assouplissement du régime de chômage temporaire pour force majeure et
création d’un régime transitoire « Corona » entre le chômage temporaire pour
force majeure et le chômage économique classique.

prolongement temporaire de la durée des allocations d'insertion;

soutien fédéral supplémentaire aux CPAS au travers d'une augmentation
temporaire supplémentaire du taux de remboursement de 15 % de
l'intervention fédérale (accord du Kern+10 du 6 juin 2020);

• 
• 

• 

• 
• 

• 
• 

• 
• 
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subvention supplémentaire de 15 millions d'euros aux CPAS en vue de leur
permettre d'octroyer des aides matérielles, sociales, médicales, médico-
sociales ou psychologiques aux usagers qui ont perdu une partie de leur
revenu dans le cadre du COVID-19;

indexation du Fonds Gaz et Electricité afin d'accroitre la dotations aux
CPAS afin de pouvoir aider des personnes à se chauffer et à se fournir en
électricité;

soutien aux banques alimentaires et aux CPAS;

aide aux frais de fonctionnement des CPAS liés à une charge de travail
supplémentaire en raison de la pandémie;

au niveau de la Région de Bruxelles-Capitale :

différentes lignes d'information à la population dont le numéro vert 0800 35 243
« Urgence sociale - Bruxelles Soutien » à l'initiative de la COCOF, la COCOM et
IRIScare;

moratoire des expulsions jusqu'au 31 août 2020;

prolongation de l'interdiction de coupures de gaz et d'électricité jusqu'au 30 mars
2021;

suspension de l'interruption de l'approvisionnement en eau en cas de non-
paiement;

extension de l'accès au tarif social énergie via le statut bruxellois de « client
protégé » pour les ménages ayant subi une perte importante de revenu suite à la crise
et qui se trouvent en défaut de paiement de leurs factures énergétiques;

prime unique de 214,68 euros pour aider au paiement des loyers et soutenir les
locataires les plus fragiles du secteur privé du logement qui subissent une perte de
revenus;

enveloppe budgétaire de 30 millions d'euros pour soutenir les CPAS;

soutien financier au secteur de l'aide alimentaire.

Considérant que les aides et soutiens viennent de divers horizons et que le citoyen ne sait
pas toujours où il faut demander l'aide;
Considérant que la fracture sociale a également augmenté l'inégalité à l'école en mettant en
avant les difficultés liées à la fracture numérique déjà existante ce qui risque d'accentuer le
décrochage scolaire et la perte de motivation;
Considérant que des professionnels du secteur culturel, particulièrement affecté par cette
crise, vivent sur le territoire d'Uccle; 
Considérant que, durant cette crise, la Commune et le CPAS d'Uccle ont continué à rendre
à nos citoyen·ne·s en difficulté leurs services d'aides et de conseils sociaux et que ces
services seront potentiellement appelés à rencontrer les besoins d'un nombre plus important
de personnes aussi longtemps que les effets économiques et sociaux continueront de peser
sur les ménages,
 
Décide :

De demander aux autorités des niveaux fédéral et de la Région de Bruxelles-
Capitale de veiller à la mise en œuvre rapide de toute mesure répondant à l'urgence
économique et sociale née de la crise du Coronavirus;

De demander aux autorités fédérales d'élargir l'accès au Fonds social gaz et

• 

• 

• 
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électricité et continuer à soutenir son financement;

De demander aux autorités fédérales de poursuivre leurs efforts et de soutenir tous
les CPAS du pays afin de leur permettre de répondre favorablement à l'urgence
sociale;

De demander aux autorités fédérales de concrétiser leur engagement d'octroyer une
prime aux bénéficiaires de l'assistance sociale qui sont les allocataires les plus
fragiles;

De demander aux autorités fédérales de concrétiser les mesures en discussion
permettant d’offrir une protection aux travailleurs du secteur des arts et de la
culture;

De demander aux autorités fédérales et régionales de continuer à soutenir les plus
précarisés, les travailleurs et les entreprises impactés par la crise;

De demander au Collège d'informer les Ucclois·es sur les possibilités de se
procurer du matériel sanitaire mis à disposition par les autorités fédérales et
régionales;

De demander au Collège et au CPAS de poursuivre un suivi régulier de la
situation sociale à Uccle et rétablir au plus vite et dans la mesure des possibilités et
dans le respect des contraintes sanitaires le fonctionnement habituel de leurs organes
et services;

De demander au Collège de soutenir le CPAS dans cette période de crise en
réservant une suite favorable aux demandes de modifications budgétaires du CPAS
motivées par l'émergence de nouveaux besoins sociaux et l'accroissement du
nombre de personnes aidées;

De demander au Collège de mettre en place, en partenariat avec les commerçants,
un système de chèque alimentaire dont pourraient bénéficier les personnes les plus
défavorisées de notre commune tout en veillant à privilégier les circuits courts et les
commerces de notre commune;

De demander au Collège et au CPAS d'assurer la continuité dans la distribution
des repas (Commune) et des colis alimentaires (CPAS) aux plus démunis, de veiller
à ce que le CDAG continuer de bénéficier d’un approvisionnement en suffisance,
d'améliorer l'information sur les points de distribution encore ouverts pour l'aide
alimentaire et de soutenir les associations présentes sur notre commune qui œuvrent
à aider les personnes le plus fragilisées.

De demander au Collège de renforcer les informations aux populations
défavorisées notamment via le CPAS, notamment via la promotion sur le territoire
de la commune du Numéro de Bruxelles Soutien qui aide les personnes qui font face
à une urgence sociale;

De demander au Collège de créer un guichet unique centralisant et distribuant
toutes les aides, en particulier  celles  au logement;

De demander au Collège de soutenir les travailleurs et acteurs de la culture actifs
sur le territoire d’Uccle.

De demander au Collège et au CPAS de poursuivre leur soutien aux étudiants de
l’enseignement supérieur en pérennisant les dispositifs de salle d’étude et en
continuant à faciliter leur équipement matériel dans le contexte de la digitalisation
de l’enseignement;

De demander au Collège la possibilité d'une enveloppe budgétaire destinée à des
projets de création, de médiation ou de recherche et développement dans le secteur

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

100/106
Conseil communal - 28.05.2020 - Registre public
Gemeenteraad - 28.05.2020 - Openbaar register



culturel;

De demander au Collège le maintien de l'ensemble des subsides de
fonctionnement alloués aux structures culturelles qui relèvent directement de la
responsabilité de la commune ainsi que le maintien des subsides aux événements qui
étaient planifiés entre la mi-mars et le 31 août jusqu'à une reprise normale des
activités.

Le Conseil prend connaissance du texte qui sera soumis à discussion pour être représenté
en juin.

Motie neergelegd door Bernard Hayette, Chiraz El Fassi en Cédric Norré in naam
van de groep PS : de zware gevolgen van de sanitaire crisis voor de personen met een
uitkering, de armsten en de manieren om er aan te verhelpen.

De h. Hayette geeft aan dat het leven in de verschillende regio’s in Europa langzaam
normaliseert, ook in België, het Brusselse gewest en Ukkel. Volgens experts moeten de
laatste bemoedigende cijfers van de pandemie genuanceerd worden, gelet op de 10.000
doden (100 overlijdens per 100.000 inwoners) en de hoge plaats van België op de WGO-
klasseringen. Deze epidemie heeft vele overlijdens veroorzaakt en de families konden door
de lockdown ook geen waardig afscheid nemen. Iedereen moest zijn gedrag aanpassen.
Niemand kon de omvang van de huidige crisis voorzien. Zal er tijdens toekomstige
crisissen opnieuw gerekend kunnen worden op de enorme toewijding van het
zorgpersoneel? Ondanks hun bespottelijke lonen riskeren ze hun eigen leven ten bate van
de gemeenschap.
 
Volgens Test Aankoop heeft 62% van de burgers een inkomensverlies geleden van zo’n €
1.626. Voor sociale uitkeringsgerechtigden en armen is deze toestand nog ernstiger door de
stijging van hun dagelijkse kosten zoals water, gas en elektriciteit. Anderen riskeren hun
volledige loon te verliezen door werkloosheid, ontslag of schrapping van studentenjob. Dit
kan leiden tot meer aanvragen voor OCMW-steun.
 
De auteurs van de motie willen sociale uitkeringsgerechtigden en armen ondersteunen door
de federale overheid te vragen de toegang tot het sociale tarief voor gas en elektriciteit te
verbreden, het desbetreffende fonds te herfinancieren en een platform te creëren voor de
verdeling van hygiënisch materiaal. De motie vraagt de gewestelijke overheden om meer
steun voor armen te voorzien, een groen nummer voor sociale noodgevallen te creëren en
plaatselijke besturen te ondersteunen in het kader van de dotatie aan de gemeentes.
 
Volgens de h. Hayette moet de koopkracht verhoogd worden om de economie opnieuw te
lanceren. De motie stelt voor een premie van € 200 toe te kennen voor de maanden maart,
april en mei en volgende zolang de lockdown duurt zodat de burgers hun verhoogde
dagelijkse kosten kunnen betalen. Door de grotere vraag bij voedselbanken vraagt de h.
Hayette aan het college om een systeem van voedselcheques in te voeren in samenwerking
met de handelaars.
 
De burgemeester stelt aan de h. Hayette voor om samen met alle fracties over dit
belangrijke thema na te denken om te komen tot een unanieme goedkeuring van een
gemeenschappelijke motie tijdens de volgende zitting van de gemeenteraad.
 
De h. Hayette is voorstander van het voorstel van de burgemeester en wenst dat dit zou
leiden tot een herwerkte versie van de motie vóór de zomervakantie.

• 
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Mevr. Lederman-Bucquet geeft aan dat de FGC (Franse Gemeenschapscommissie)) een
groen nummer “Bruxelles Soutien” heeft gecreëerd om personen in deze crisis te helpen.
Dit nummer werkt erg goed. Ook het nummer dat mentale ondersteuning biedt, werkt
goed, ook ‘s avonds en in het weekend, en zal waarschijnlijk beschikbaar blijven tot eind
2020. De FGC heeft een groot budget voorzien voor de schuldbemiddelingsdiensten die
vast en zeker overstelpt zullen worden. Aangezien de covidcrisis leidt tot psychologische
problemen, moet hierover grondig nagedacht worden. Uccle en avant bedankt de h.
Hayette voor zijn tussenkomst en zal met veel interesse het ontwerp van motie van de PS
onderzoeken.
 
De h. Desmet zegt dat Ecolo deze motie zal steunen. Communicatie is erg belangrijk
omdat sommigen door de mazen van het net van de huidige beschermingsmaatregelen
vallen. In apotheken zou informatie in meerdere talen uitgehangen kunnen worden.
 
Schepen Lambert-Limbosch is tevreden dat alle fracties bereid zijn samen te werken om
solidaire maatregelen in te voeren die moeten inspelen op de sociale gevolgen van de
gezondheidscrisis. Het OCMW staat op de eerste plaats om deze hulpverlening te voorzien.
Het OCMW en de gemeente hebben zich al gemobiliseerd, o.a. door daklozen onder te
brengen in een hotel in samenwerking met de gemeente Vorst.
 
De schepen wijst op het belang van communicatie in dit domein en dat het geen schande is
om OCMW-steun te vragen in moeilijke omstandigheden. Hij heeft lof voor de grote inzet
van de maatschappelijke werkers van het OCMW. Het Jobhuis zal binnenkort enkele
livesessies op Facebook houden over jobverlies door de crisis en deze sessies zullen
verlopen in samenwerking met het OCMW, de antenne Actiris, het PWA en de Ukkelse
Tewerkstellingsdienst.
 
De h. Cornelis bevestigt dat het OCMW zijn opdrachten zal vervullen in deze moeilijke
context en heeft lof voor de toewijding van zijn personeel. Hij is bereid mee te werken op
basis van de motie van de PS.
 
De vergadering gaat akkoord om de tekst van deze motie te herwerken. De nieuwe versie
zal voorgesteld worden tijdens een latere zitting van de gemeenteraad.
 
Tekst van de motie
 
De raad,
Overwegende de ontwikkeling van een sociale crisis als gevolg van de gezondheidscrisis;
Overwegende dat de crisis Covid-19 en de lockdownmaatregelen als onmiddellijk gevolg
hadden dat volledige delen van de economie stilgelegd werden en allerlei evenementen
afgelast werden, meer bepaald in de culturele sector, en dat een heropstart traag en vaak
gedeeltelijk zal verlopen;
Overwegende dat deze stopzettingen en afgelastingen ernstige gevolgen hebben voor
duizenden werknemers met soms onzekere posities en dat deze gevolgen kunnen blijven
duren na de afbouwmaatregelen;
Overwegende dat de gezondheidscrisis talrijke sociale uitkeringsgerechtigden ertoe
gebracht heeft thuis in lockdown te zitten in soms uiterst moeilijke omstandigheden, met
als gevolg een verhoging van de dagelijkse uitgaven;
Overwegende dat heel wat gezinnen en alleenstaanden hun inkomen of hun koopkracht
geheel of gedeeltelijk verloren hebben volgens een enquête van Test Aankoop van 22 mei
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2020, die aantoont dat 62 % van de Belgische gezinnen geld verloren heeft, voor een
gemiddeld bedrag van € 1.626 (bron: https://www.test-
aankoop.be/action/pers%20informatie/persberichten/2020/sondage-impact-financier);
Overwegende dat in deze situatie heel wat Belgische gezinnen toenemende moeilijkheden
kennen om het hoofd te bieden aan de dagelijkse uitgaven. Volgens de enquête van Test
Aankoop verklaart 11 % van de ondervraagden dat het voor hen heel moeilijk of zelfs
onmogelijk zou zijn de gezondheidszorg te betalen. Voor 9 % zou het heel moeilijk of zelfs
onmogelijk zijn de gas- en elektriciteitsfactuur te betalen, voor 8 % om hun huur te betalen
en voor 7 % om hun dagelijkse voeding te betalen;
Overwegende dat het OCMW van Ukkel een toename van het aantal nieuwe
hulpaanvragen vaststelt, meer bepaald van studenten zonder studentenjob en personen uit
de culturele of horecasector;
Overwegende dat de gezondheidscrisis en de collectieve uitdaging van de afbouw van de
lockdown waarmee alle bewoners van onze gemeente momenteel geconfronteerd worden
een identiek antwoord voor iedereen vereisen;
Overwegende dat het waarschijnlijk is dat het OCMW van Ukkel het aantal begunstigden
van zijn voedselverdeelcentrum ziet toenemen;
Overwegende dat talrijke actoren van de gemeente Ukkel geëngageerd zijn in de steun aan
de meest kwetsbaren van onze gemeente;
Overwegende in deze toestand het verhoogd risico op armoede bij de bevolking en daaruit
volgend het verhoogd risico op hoge schulden en uitsluiting op lange termijn;
Overwegende tot slot dat de gelijkheid van iedereen, een essentiële grondslag van onze
samenleving die noodzakelijk is voor haar voortbestaan, in deze periode van
gezondheidscrisis des te meer in het gedrang komt;
Overwegende dat de impact van de crisis op de meest kwetsbaren zo veel mogelijk beperkt
moet worden via het OCMW, meer bepaald door ervoor te zorgen nog kwalitatievere
opvang en meer informatie te bieden aan de begunstigden, in het bijzonder aan nieuwe
doelgroepen, en de dossiers zo snel mogelijk te behandelen, in de toekenning van sociale
rechten of in de betaling van prestaties; 
Overwegende dat de lokale handel gesteund en de korte keten gestimuleerd moet worden;
Overwegende dat in deze crisisperiode de mensen minder kunnen vertrouwen op informele
hulpbronnen of solidariteitsacties en nog afhankelijker zijn van de uitkeringen van de
overheden (gemeente, OCMW, gewest, gemeenschap en federale staat);
Overwegende dat de maatregelen getroffen door de federale regering en de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering antwoorden bieden op maatschappelijke en economische
noodgevallen op verschillende niveaus en voor uiteenlopende doelgroepen, waaronder:

Op federaal niveau:

Toekenning van een subsidie "Covid-19" aan doelgroepen van de OCMW's
voor een bedrag van 115 miljoen euro (goedkeuring van de Kern+10 van
6 juni 2020);

Toekenning van aanvullende maatschappelijke bijstand van 6x 50 euro
(maandelijks) aan leefloners, mensen met een handicap en mensen die recht
hebben op een IGO (goedkeuring van de Kern+10 van 6 juni 2020);

Invoering van corona-ouderschapsverlof tot 30 september 2020;

Verhoging tot 150 % van de toelage aan eenoudergezinnen en gezinnen met
een kind met een handicap;

Tijdelijke bevriezing van de degressiviteit van de
werkloosheidsuitkeringen;

• 
• 

• 

• 
• 

• 
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Versoepeling van het stelsel van tijdelijke werkloosheid wegens overmacht
en invoering van een overgangsstelsel "Corona" tussen de tijdelijke
werkloosheid wegens overmacht en de klassieke economische werkloosheid;

Tijdelijke verlenging van de duur van de inschakelingsuitkeringen;

Bijkomende federale steun aan de OCMW's door middel van een
bijkomende tijdelijke verhoging van het terugbetalingspercentage van de
federale overheid met 15 % (goedkeuring van de Kern+10 van 6 juni 2020);

Bijkomende toelage van 15 miljoen euro aan de OCMW's zodat ze
materiële, maatschappelijke, medische, medisch-sociale of psychologische
bijstand kunnen verlenen aan de gebruikers die een deel van hun inkomen
verloren hebben in het kader van Covid-19;

Indexering van het Gas- en Elektriciteitsfonds om de toelagen aan de
OCMW's te verhogen zodat ze mensen kunnen helpen zich te verwarmen en
zich te voorzien van elektriciteit;

Steun aan de voedselbanken en aan de OCMW's;

Steun aan de werkingskosten van de OCMW's die samenhangen met een
bijkomende werklast wegens de pandemie;

Op niveau van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest:

Verschillende infolijnen voor de bevolking, waaronder het gratis nummer
0800/35.243 "Urgence sociale - Bruxelles Soutien"", een initiatief van de COCOF,
de GGC en IRIScare;

Opschorting van de uitzettingen tot 31 augustus 2020;

Verlenging van het verbod op het afsluiten van gas en elektriciteit tot 30 maart
2021;

Opschorting van de onderbreking in de waterbevoorrading in geval van niet-
betaling;

Uitbreiding van de toegang tot het sociaal energietarief via het Brussels statuut
"beschermde klant" voor gezinnen die een aanzienlijk deel van hun inkomen
verloren hebben door de crisis en hun energiefacturen niet kunnen betalen;

Eenmalige premie van 214,68 euro als hulp voor de betaling van de huur om de
meest kwetsbare huurders uit de privéwoonsector te ondersteunen die inkomen
verloren hebben;

Begrotingsenveloppe van 30 miljoen euro om de OCMW's te steunen;

Financiële steun aan de sector van de voedselhulp;

Overwegende dat de bijstand en ondersteuning uit verschillende hoeken komt en dat de
burgers niet altijd weten waar ze hulp moeten vragen;
Overwegende dat de sociale kloof de ongelijkheid op school eveneens vergroot heeft door
de nadruk te leggen op de moeilijkheden die gepaard gaan met de reeds bestaande digitale
kloof, wat het schoolverzuim en het verlies van motivatie dreigt te versterken;
Overwegende dat er professionals uit de culturele sector, die in het bijzonder door deze
crisis getroffen is, op het grondgebied van Ukkel wonen; 
Overwegende dat de gemeente en het OCMW van Ukkel tijdens deze crisis hun diensten
van maatschappelijke bijstand en advies zijn blijven verlenen aan onze burgers in
moeilijkheden en dat deze diensten mogelijks bestemd zullen worden om tegemoet te
komen aan de behoeften van een groter aantal mensen zolang de economische en
maatschappelijke gevolgen op de gezinnen blijven wegen;

• 

• 
• 

• 

• 

• 
• 

• 
• 

• 
• 

• 

• 

• 

• 
• 
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Beslist:

Aan de autoriteiten van het federaal niveau en van het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest te vragen te zorgen voor de snelle uitvoering van alle maatregelen die
beantwoorden aan de economische en maatschappelijke noodzaak die ontstaan is
door de crisis van het coronavirus;

Aan de federale overheden te vragen de toegang tot het Sociaal Gas- en
Elektriciteitsfonds te verruimen en de financiering ervan te blijven ondersteunen;

Aan de federale overheden te vragen hun inspanningen voort te zetten en alle
OCMW's van het land te blijven steunen zodat ze gunstig kunnen beantwoorden aan
de maatschappelijke noodzaak;

Aan de federale overheden te vragen hun verbintenis te concretiseren om een
premie toe te kennen aan de begunstigden van de maatschappelijke bijstand die de
meest kwetsbare uitkeringsgerechtigden zijn;

Aan de federale overheden te vragen de ter discussie liggende maatregelen te
concretiseren om de werknemers in de culturele en kunstensector te beschermen;

Aan de federale en gewestelijke overheden te vragen de meest kwetsbaren, de
werknemers en de bedrijven die getroffen zijn door de crisis te blijven ondersteunen;

Aan het college te vragen de Ukkelaars te informeren over de mogelijkheden om
gezondheidsmateriaal aan te schaffen dat ter beschikking gesteld wordt door de
federale en gewestelijke overheden;

Aan het college en het OCMW te vragen de maatschappelijke situatie in Ukkel
regelmatig te blijven opvolgen en de normale werking van hun organen en diensten
zo snel mogelijk te herstellen, in de mate van het mogelijke en met naleving van de
gezondheidsmaatregelen;

Aan het college te vragen het OCMW in deze crisisperiode te ondersteunen door
een gunstig gevolg te geven aan de vragen tot begrotingswijziging van het OCMW,
gemotiveerd door het opduiken van nieuwe maatschappelijke behoeften en de
toename van het aantal geholpen personen;

Aan het college te vragen in samenwerking met de handelaars een systeem van
voedingscheques in te voeren, waarvan de meest kansarmen van onze gemeente
kunnen genieten, waarbij de voorkeur gegeven wordt aan de korte keten en de
handelszaken van onze gemeente;

Aan het college en het OCMW te vragen continuïteit te verzekeren in de verdeling
van maaltijden (gemeente) en voedselpakketten (OCMW) aan de armsten, ervoor te
zorgen dat het voedselverdeelcentrum voldoende bevoorraad blijft worden, de
informatie over de geopende verdeelpunten voor de voedselhulp te verbeteren en de
verenigingen in onze gemeente die zich inzetten voor de meest kwetsbaren te
ondersteunen;

Aan het college te vragen de informatie aan de kansarme bevolking te versterken,
meer bepaald via het OCMW via de promotie op het grondgebied van de gemeente
van het nummer van Bruxelles Soutien, dat mensen helpt in maatschappelijke
noodgevallen;

Aan het college te vragen een loket op te richten dat alle hulp centraliseert en
verstrekt, in het bijzonder de huisvestingshulp;

Aan het college te vragen de werknemers en actoren uit de culturele sector die

• 
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werkzaam zijn op het grondgebied van Ukkel te ondersteunen;

Aan het college en het OCMW te vragen de studenten van het hoger onderwijs te
blijven steunen door studiezalen ter beschikking te blijven stellen en door hun
materiële uitrusting te blijven vereenvoudigen in de context van digitalisering van
het onderwijs;

Aan het college de mogelijkheid van een begrotingsenveloppe te vragen, bestemd
voor projecten voor creatie, bemiddeling of onderzoek en ontwikkeling in de
culturele sector;

Aan het college te vragen alle werkingssubsidies te behouden die toegekend
worden aan de culturele structuren die rechtstreeks onder de verantwoordelijkheid
van de gemeente vallen, alsook de subsidies voor evenementen die gepland stonden
tussen half maart en 31 augustus tot een normale hervatting van de activiteiten.

 
 

De Raad neemt kennis van de tekst die besproken zal worden om hem terug in te dienen
tijdens de maand juni.

 
Levée de la séance à 00:05

Opheffing van de zitting om 00:05

La Secrétaire communale,
De Gemeentesecretaris,

Laurence Vainsel  

La Présidente,
De Voorzitster,

Aleksandra Kokaj

 

• 

• 

• 
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